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Podravje � Multinacionalke v osnovnih šolah 

Šolska kuhinja: profitna ali javna dejavnost
Vsebina članka z naslovom Šolska prehrana po novem v rokah francoske multinacionalke, ki smo ga objavili konec oktobra, ne 
odmeva le v regijskem, temveč tudi v širšem slovenskem prostoru. V Sindikatu vzgoje in izobraževanja (SVIZ) temu ostro nasprotujejo, 
župani in ravnatelji v Podravju pa so različnih mnenj.   Več na straneh 2 in 3.
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»Sindikalni zaupniki in čla-

ni so nas to jesen na številnih 

srečanjih opozarjali na očitno 

vse širše uveljavljeno prakso 

oddajanja vrtčevskih in šolskih 

kuhinj zasebnim izvajalcem. 

Gre za prenos izvajanja dejav-

nosti prehrane učencev prek 

koncesijske pogodbe na zaseb-

na podjetja, podobno kot se je 

pred leti dogajalo s čistilnimi 

in računovodskimi servisi. 

Takšni praksi odločno naspro-

tujemo, zato člane pozivamo, 

da se pri oblikovanju mnenja 

zaposlenih, ki je obvezno pred 

prenosom, izrečejo proti skle-

nitvi pogodbe z zasebnim izva-

jalcem. Na nedavnem nacional-

nem posvetu o šolski prehrani 

so udeleženci izpostavili, da je 

Slovenija ena redkih evropskih 

držav, ki ima sistematično, z 

zakonsko podlago urejeno šol-

sko prehrano. Na omenjenem 

dogodku je državna sekretarka 

Andreja Barle Lakota pouda-

rila, da »brez dobre in kakovo-

stne prehrane ni dobrega uče-

nja«, s čimer se v SVIZ v celoti 

strinjamo. K temu dodajamo 

prepričanje, da je raven vrtče-

vske in šolske prehrane dobra, 

ker cilj izvajanja slednje v prvi 

vrsti ni dobiček, temveč kako-

vost hrane,« poudarjajo v šol-

skem sindikatu.

119 milijonov evrov 
letno za nakup 
živil za šolske in 
vrtčevske kuhinje

»V SVIZ že leta podpiramo, 

da bi se v javnih šolah pripra-

vljala zdrava hrana lokalnega 

izvora, kar bo po našem prepri-

čanju povsem nemogoče, če 

bodo zasebni izvajalci pripra-

vljali hrano za desetine ali celo 

stotine šol po celotni Sloveniji. 

To se ta trenutek v resnici že 

dogaja. Največkrat se omenja 

francosko multinacionalno 

podjetje Sodexo. Ob tem šte-

vilka, da se v kuhinjah vrtcev 

in šol letno nakupi za več kot 

119 milijonov evrov živil, sama 

po sebi kaže, kako velik bi bil 

Ob letu osorej
Pa je tretji petek v novembru za nami. 

Če ste slučajno (ali pa zelo verjetno) po-
zabili, zakaj naj bi bil ta dan pomemben: 
to je dan, ki je razglašen za dan slovenske 
hrane, v vrtcih in šolah pa ga zaznamuje 

t. i. tradicionalni slovenski zajtrk, sestavljen iz mleka, kruha, 
masla, medu in jabolka. 

Z akcijo, ki naj bi vsaj deklarativno »izobraževala, obvešča-
la in ozaveščala otroke in šolajočo se mladino ter širšo javnost 
o pomenu zajtrka, pomenu in prednostih lokalno pridelanih 
živil oziroma živil, ki so pridelana v Sloveniji, pomenu kme-
tijstva in čebelarstva za pridelavo hrane ter njunem vplivu na 
okolje (itd.)«, so sicer že pred osmimi leti začeli v Čebelarski 
zvezi Slovenije, zato se je ta zajtrk imenoval najprej kar mede-
ni zajtrk. Slednjega zdaj poskušajo promovirati kar v celotni 
EU kot evropski medeni zajtrk.

To je sicer lepo in prav, bi pa bilo bolj zanimivo vedeti in 
videti, kolikokrat v letu je naša mladež v šolah in vrtcih dejan-
sko deležna tovrstnega tradicionalnega zajtrka. Ne vem, ali se 
motim prav veliko, ampak sem prepričana, da manjkrat, kot 
je prstov na obeh rokah. Pa ne govorim o tem, da otroci ne bi 
jedli kruha, masla, jabolk …, le tisto o slovenskem poreklu mi 
je precej bolj dvomljivo. 

Seveda se bo zdaj lahko vsul plaz očitkov, da sploh ni tako 
in da naši vzgojno-izobraževalni zavodi res naredijo vse, da 
otrokom ponujajo svežo in doma pridelano hrano. Ampak, če 
je tako, zakaj potem posebej obeleževati in praznovati tradi-
cionalni (medeni) zajtrk? Saj je tako vendarle vsak ali skoraj 
vsak dan v letu, ali morda ni?

Opravičujem se, ker v pravkar zapisano krepko dvomim.
Ne nazadnje tudi zaradi (ne)stališča društva ravnateljev z 

našega območja, ki se ne znajo niti poenotiti v mnenju, ali 
naj šolske kuhinje prevzamejo velike multinacionalke ali ne.

Da bo kakšno multinacionalno, k dobičku stremeče podje-
tje zagotavljalo kakovostno, predvsem pa domačo, slovensko 
hrano, je težko prepričati kogarkoli, ali ne?

Sicer pa imamo enkrat letno vsaj tradicionalni medeni zaj-

trk … Torej, nasvidenje do tretjega petka v novembru leta 2016.

Simona Meznarič

Uvodnik

Slovenija, Podravje � Odmev na naš članek o zasebniku v šolski kuhinji

Šolska kuhinja: profitna dejavnost 
Vsebina članka z naslovom Šolska prehrana po novem v rokah francoske multinacionalke, ki smo ga v Štajerskem tedniku objavili 27. 
prostoru. V Sindikatu vzgoje in izobraževanja (SVIZ) so ostri in jasni. »Prenašanju dejavnosti organizacije šolske prehrane, tehničnih 
jalce odločno nasprotujemo,« navajajo v javnem pismu, ki so ga le nekaj dni po objavi našega članka posredovali šolski ministrici Maji 

Jasnega odgovora, kdo nosi 
odgovornost v primeru zastrupitve 
ali slabe kakovosti hrane, ni …

Po zakonu je za organizacijo šolske prehrane odgo-
vorna šola. Zastavilo se je vprašanje, kdo nosi odgovor-
nost v primeru zastrupitve ali nekakovostne prehrane, 
če dejavnost izvaja zunanji izvajalec. Je to še vedno 
šola oz. njena odgovorna oseba (ravnatelj) ali je to za-
sebnik, ki izvaja dejavnost? Na MIZŠ na to vprašanje 
jasnega odgovora niso podali. Ravnatelj OŠ Gorišnica 
Milan Šilak, ki je dejavnost šolske prehrane predal v 
roke mednarodni družbi Sodexo, pa pravi, da je ta od-
govornost na ramenih izvajalca. 

Foto: Črtomir Goznik

lahko interes zasebnikov po 

prevzemu vrtčevskih in šolskih 

kuhinj. Resorno ministrstvo 

pozivamo, da se opredeli do 

opisane problematike, torej do 

smiselnosti, upravičenosti in 

drugih vidikov prenosa šolskih 

kuhinj na zasebnike. Hkrati bi 

želeli dobiti nedvoumen odgo-

vor tudi o tem, kdo (ravnatelj, 

zasebnik, občina …) v primeru, 

ko je kuhinja oddana zasebni-

ku, nosi odgovornost za kako-

vost pripravljene hrane ali ob 

morebitnih zapletih (npr. slaba 

kakovost hrane, zastrupitve),« 

navajata predsednica in glavni 

tajnik SVIZ-a Slovenije Jelka Ve-

lički in Branimir Štrukelj.

SVIZ izpostavi 
primer Gorišnice

Veličkijeva in Štrukelj še za-

pišeta, da je članstvo vodstvo 

SVIZ-a opozorilo, da v nekate-

rih občinah župani »pritiska-

jo« na ravnatelje, naj sklenejo 

pogodbe o prenosu izvajanja 

šolske prehrane s konkretnimi 

zasebniki. »Da pri teh preno-

sih kuhinj na zasebna podjetja 

obstajajo številna korupcijska 

tveganja, kaže tudi nedavni 

primer z OŠ Gorišnica, kjer naj 

bi bil razpis prirejen zgolj za 

enega ponudnika. Ob navede-

nem vas prosimo, da se jasno 

opredelite tudi do tega vidika 

prenosa vrtčevskih in šolskih 

kuhinj. V SVIZ si že leta priza-

devamo, da bi delovna mesta v 

vrtčevskih in šolskih kuhinjah, 

računovodstvih in hišniških 

opravilih ostala v javnem sek-

torju. Kot so namreč pokazale 

izkušnje s čistilnimi servisi 

pred leti, se kakovost opravlje-

nega dela po prehodu k zaseb-

niku ne izboljša, so pa delavci 

bolj izkoriščani.«

Kaj so odgovorili na 
ministrstvu

Na šolskem ministrstvu so 

v odzivu na javno pismo sin-

dikata odgovorili, da dotično 

področje ureja Zakon o šolski 

prehrani. Ta določa, da so za 

organizacijo šolske prehrane 

odgovorne šole. »Šola lahko 

nabavo, pripravo ter razde-

ljevanje obrokov s pogodbo 

prenese na drug vzgojno-iz-

obraževalni zavod, izjemoma 

tudi na zunanjega izvajalca 

(po določbah zakona, ki ureja 

javno naročanje). Tudi v tem 

primeru je odgovornost šole, 

da dejavnosti potekajo v skla-

du z zakonskimi določili. Pred 

izvedbo postopka za izbiro 

zunanjega izvajalca mora šola 

pridobiti soglasje sveta zavoda. 

Zunanji izvajalec je lahko ose-

ba javnega prava, ki ne opravlja 

vzgojno-izobraževalne dejav-

nosti, ali oseba zasebnega pra-

va. Zakon o šolski prehrani v 

21. členu določa, da je ravnatelj 

dolžan preverjati izpolnjevanje 

dogovorjenih dolžnosti zuna-

njega izvajalca. Na ugotovljene 

kršitve mora zunanjega izvajal-

ca pisno opozoriti in zahtevati 

odpravo kršitev. Če se kršitve 

kljub opozorilu ne odpravijo 

v roku, ki je določen s pogod-

bo oziroma dogovorom, lahko 

šola pogodbo oziroma dogo-

vor razdre,« so pojasnili na šol-

skem ministrstvu in dodali.

Katere osnovne 
šole z zunanjimi 
izvajalci

Medtem ko SVIZ v svojem pi-

smu opozarja, da naj bi že več 

kot 60 slovenskih osnovnih 

šol dejavnost šolske kuhinje 

preneslo na zasebnike, šolsko 

ministrstvo postreže z drugim 

podatkom. Po njihovih podat-

kih iz letnih poročil, ki so jih 

šole v zvezi s šolsko prehrano 

vsakoletno dolžne predložiti 

ministrstvu, je bilo v šolskem 

letu 2014/15 13 šol, ki so dejav-

nost prehrane oddale drugim 

izvajalcem. Med temi so tri de-

javnost prenesle na drug vzgoj-

no-izobraževalni zavod (kar se 

ne šteje kot zunanji izvajalec), 

preostalih deset na zunanjega 

izvajalca oz. zasebnika. To so 

osnovne šole Antona Globoč-

nika Postojna, Bovec, Helene 

Puhar Kranj, Križe, Pier Paolo 

Vergerio il Vecchio Koper, Ško-

fja Loka – Mesto, Simona Kosa 

Podbrdo, Vide Pregarc Ljublja-

na in Waldorfska šola Ljublja-

na. Z letošnjim šolskim letom 

je zunanji izvajalec prisoten 

tudi v OŠ Gorišnica.

Na MKGP 
zaskrbljeni

Za mnenje o prenosu de-

javnosti šolske prehrane na 

zunanje zasebne izvajalce smo 

povprašali tudi Ministrstvo za 

kmetijstvo, gozdarstvo in pre-

hrano (MKGP), ki zadnja leta 

intenzivno propagira uživanje 

lokalno pridelane hrane. Za-

nimalo nas je, ali lahko država 

Foto: Črtomir Goznik
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Drago Skurjeni, ravnatelj 
OŠ Destrnik-Trnovska vas: 
»Šolska kuhinja je zelo 
kompleksno področje, ki 
zahteva veliko strokov-
nega znanja za pripravo 
jedilnikov ob upoštevanju 
smernic zdrave prehrane 

in vse večjem pojavu otrok z raznimi alergijami 
(dietna prehrana). Ob tem ne smemo zanema-
riti vrtcev, ki so priključeni k šolam, kar zahteva 
posebno pozornost. Če k temu kompleksnemu 
področju dodamo javne razpise, inšpekcije, veli-
kokrat neodgovorne dobavitelje in neredne plač-
nike, verjetno vsak ravnatelj občasno razmišlja o 
optimalnejših rešitvah. Odločitev v OŠ Gorišnica 
mi je poznana, saj se o tem veliko govori in piše. 
Ker poznam tudi razlog ravnateljeve odločitve, 
ga v odločitvi podpiram. S prenosom šolske 
kuhinje na zunanjega izvajalca se izognemo or-

ganizaciji dela v kuhinji. Ob prenosu kuhinje na 
zunanjega izvajalca se pojavijo pomisleki, saj so 
delavci v kuhinji del šolskega kolektiva, kuhinja, 
ki je del šolskega prostora, pa naenkrat postane 
menza, kjer se lahko pojavijo tudi drugi ljudje. 
Na naši šoli o tovrstni potezi trenutno ne razmi-
šljam, saj nimamo težav s kuharskim osebjem, 
ki ob upoštevanju zakonskih predpisov sledi 
smernicam zdrave prehrane in se zaveda svoje 
odgovornosti. Ostali dejavniki, ki bi vplivali na ta-
kšno odločitev, pa so še obvladljivi.«

Nada Pignar, ravnateljica 
OŠ Ivanjkovci: »V OŠ Ivanj-
kovci za zdaj ne razmišlja-
mo, da bi šolsko kuhinjo 
oddali zunanjemu izva-
jalcu. Menim, da imamo 
šolsko kuhinjo kar dobro 
organizirano, tudi pripomb 

staršev in učencev na prehrano v zadnjih letih 
skorajda ni. Sama velikokrat povem, da je v šoli 
najtežje nadomeščati osebje v kuhinji, ker je nor-
mativ pristojnega ministrstva izjemno nizek (za 
400 obrokov lahko zaposliš eno osebo na mali-
cah), pri kosilih si nastavljamo tržno ceno, znotraj 
katere moramo pokriti tudi delovno silo. Drugi 
razlog je poznavanje področja, za katerega ni pri-
čakovati in ni možno, da ga vsi ravnatelji poznajo 
v detajle, saj to pomeni, da bi morali obvladati 
vse recepture za pripravo jedi, kalkulacije (izra-
čune za posamezno jed) in normative, toplotne 
postopke, naprave, stroje – s katerimi časovno 
pridobiš, s katerimi izgubiš … Po drugi strani so 
plače v šolskih kuhinjah za delavce v kuhinji izre-
dno nestimulativne, kar lahko najbrž pomeni, da 
največji mojstri v šolskih kuhinjah niso zaposleni. 
Svoje naredijo še dobavitelji, ki jih moramo izre-
dno nadzirati, kljub izvajanju javnih naročil. Nad-
zirati v smislu kakovosti, cen, transporta – da 

zagotavljamo varna živila za varne, zdrave jedi. 
Pri nas smo imeli primer, ko smo sredi javnega 
naročila z dobaviteljem prekinili pogodbo.«

Tatjana Vaupotič Ze-
mljič, ravnateljica OŠ Ljud-
ski vrt: »Za našo šolo lahko 
povem, da se mi prenos 
dejavnosti šolske prehrane 
na zunanjega izvajalca ne 
zdi sprejemljiv. Jedilnike 
sestavlja naša učiteljica, 

skupaj z vodjem kuhinje. Poznata otroke in vesta, 
kaj bodo raje jedli in tudi, kako zastaviti jedilnik, 
da jih bomo navajali na hrano, ki jim ni najbolj 
všeč, je pa zdrava. Pomembno se mi zdi tudi, da 
vsi zaposleni v kuhinji čutijo pripadnost šoli in 
učencem. Cilj dejavnosti priprave šolske prehra-
ne ni ustvarjanje dobička, temveč da učenci za 
denar, ki ga plačajo starši, dobijo največ.«

Mnenja ravnateljev različna

Foto: Črtomir Goznik
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ali javna služba
oktobra, ne odmeva le v regijskem, temveč tudi v širšem slovenskem 
služb, čiščenja in izvajanja računovodskih storitev na zasebne izva-
Makovec Brenčič. 

Kaj so povedali župani
Jurgec o prednostih in slabostih

Janez Jurgec, župan občine Cirkulane in učitelj na tamkajšnji osnovni šoli, je v zvezi s 
prenosom dejavnosti šolske kuhinje na zunanjega izvajalca in z odločitvijo OŠ Gorišnica 
zapisal naslednje: »Ali je odločitev dobra ali slaba, bo pokazal čas. Dobra je lahko iz vidika 
vodstva v šoli, ki se mu ni treba ukvarjati z vsemi predpisi in zaposlenimi, slabost je lahko 
v neosebnem pristopu izvajalca in slabših možnostih za prilagajanje.« Na vprašanje, ali bi 
se kot ustanovitelj strinjali, če bi se njihova šola odločila za tovrstno potezo, župan Jurgec 
odgovori: »Kot ustanovitelji nimamo pravice posegati v notranjo organizacijo dela v šoli, 
če je to organizirano po zakonu. Če se ugotovi, da je takšna poteza za šolo in občino kot 
ustanovitelja ustreznejša, potem tudi pri taki odločitvi ne vidim problema.«

Butolen privatizaciji načeloma nasprotuje
Župan občine Žetale Anton Butolen in nekdanji dolgoletni ravnatelj tamkajšnje osnovne 

šole se je na naša vprašanja odzval takole: »Privatizaciji dejavnosti v predšolski vzgoji, 
predvsem pa v osnovnem šolstvu, načeloma nasprotujem. Če dejavnost prevzame zasebni 
kapital, ga po logiki stvari najprej zanima dobiček, to pa lahko neugodno vpliva na ceno 
storitev, kakovost ali obseg storitev, ki jih nudi. Predvsem smo v tem primeru na slabšem 
uporabniki ali občine na demografsko ogroženih območjih, kot je naše. Šola izvaja razen 
pouka še celo vrsto dejavnosti, ki zahtevajo dnevno prilagajanje dela. Če to delo, ki ga 
ravnatelj opravlja v okviru svojih obveznosti, prenese na zunanjo organizacijo, se mora to 
logično poznati na ceni, kakovosti in obsegu storitev ali na slabšem položaju delavcev, ki 
jih zunanji izvajalec prevzame.«

Janžekovič – absolutno za
Povsem jasno se je o vprašanju opredelil župan občine Dornava Rajko Janžekovič, ki 

prenos dejavnosti šolske kuhinje na zasebnike podpira. »To ni nič slabega, saj če je zraven 
zasebnik, se zagotovo dela bolj racionalno. Za šolo je kuhinja cenejša, obenem se znebi 
vseh odgovornosti. Tudi če se kuhinja da v najem oz. se da koncesija, se na zasebnika 
prenese vse vzdrževanje opreme. Sedaj je to vedno breme občine. Odpadejo tudi neumni 
predpisi javnega naročanja. Ob predaji je treba edino ponudnika zavezati, da nabavlja čim 
več domače (vsaj sezonske) hrane iz domačega okolja. To je treba doreči v sami pogodbi. 
Sam osebno sem naklonjen temu, da storitve izvajajo domači izvajalci oz. tisti, ki prihajajo 
iz našega okolja. Ne bi pa si želel kakšne multinacionalke, kjer je praksa že utečena in ni 
prilagajanja okolju, v katerem deluje.«

s kakršnimikoli trenutno ve-

ljavnimi akti od zasebnikov v 

šolskih kuhinjah zahteva, da 

surovine kupujejo pri lokalnih 

pridelovalcih in ponudnikih. 

»Z zakonskimi podlagami, ki bi 

predpisovale nabavljanje lokal-

ne hrane, za zdaj ne razpolaga-

mo. Po sedanjem razumevanju 

je nabava hrane avtonomna 

zadeva javnih zavodov. Hrano 

nabavljajo njihova vodstva po 

lastni presoji. Javnim zavodom 

na različne načine poskušamo 

predstavljati prednosti doma-

če lokalne hrane. Prav tako jim 

svetujemo, kako sestavljati jav-

na naročila, da jim bo uspelo 

povečati delež in nabaviti čim 

več hrane, ki bo lokalnega ozi-

roma slovenskega porekla,« so 

pojasnili na MKGP.

Odločitev nekaterih sloven-

skih šol, da dejavnost šolske 

kuhinje predajo zunanjim izva-

jalcem, na kmetijskem ministr-

stvu spremljajo z zaskrbljeno-

stjo: »Na našem ministrstvu se 

zavzemamo za čim večji delež 

lokalne hrane v javnih zavodih 

in nas skrbi, da zapiranje la-

stnih (javnih) šolskih kuhinj ni 

skladno s temi cilji. Zavzemali 

se bomo za pogoje, ki za šole 

ne bodo prezahtevni in jih de-

javnosti v zvezi s šolsko prehra-

no ne bodo preveč obremenje-

vale. Te odločitve pa niso čisto 

nove in poznan nam je primer, 

ko šola, ki je tako odločitev 

sprejela, razmišlja o ponovni 

vzpostavitvi lastne kuhinje.«

Društvo ravnateljev: 
ne za in ne proti

O temi, o kateri danes piše-

mo, so minuli četrtek razpra-

vljali člani društva ravnateljev 

ptujskega območja. Kot je 

povedala predsednica Ivanka 

Korez, se društvo do prenosa 

šolskih kuhinj na zunanjega 

izvajalca ni opredelilo ne po-

zitivno ne negativno, saj ima-

jo ravnatelji o tem različna 

mnenja. So pa zapisali nekaj 

skupnih stališč, s katerimi se v 

šolskih kuhinjah srečujejo vse 

šole. »Ravnatelji in organiza-

torji šolske prehrane nismo iz 

živilske stroke. Iz tega vidika so 

zunanji izvajalci, ki se profesi-

onalno ukvarjajo s področjem 

prehrane, v primerjavi z nami 

gotovo bolj podkovani,« je za-

pisala Korezova in poudarila, 

da so zahtevni tudi področje 

javnih naročil, obvladovanje 

sistema HACCP, označevanje 

alergenov in dietna prehrana. 

»Nadalje šolam nastajajo veliki 

stroški s preverjanji kakovosti 

hrane, ki jih plačujemo Nacio-

nalnemu laboratoriju za javno 

zdravje. V kratkem bo začela 

veljati uredba o izračunavanju 

energetskih vrednosti obro-

kov, ki so vključeni v šolske 

jedilnike. Vse to so naloge, ki 

potrebujejo strokovno usposo-

bljenega delavca v večjem dele-

žu, kot nam to sedaj omogoča 

zakonodaja. Šole imamo težave 

z zagotavljanjem nadomestnih 

delavcev v času bolniških ali 

koriščenja dopustov. S preda-

jo šolske kuhinje zunanjemu 

izvajalcu se številna dela ter 

stroški za šolo zmanjšajo, obli-

kovanje jedilnikov pa še vedno 

ostaja v domeni šole. Seveda 

imamo na drugi strani šole z la-

stno kuhinjo same nadzor nad 

kakovostjo dela, živil, obliko-

vanjem jedilnikov po načelih 

zdrave prehrane, vključevanje 

lokalne hrane v jedilnike in še 

marsikaj, kolikor nam to pač 

dopušča zakonodaja,« dodaja 

Korezova.
Mojca Zemljarič
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Osrednja točka šeste redne 

seje sveta Občine Lenart je bila 

prva obravnava odloka o pro-

računu Občine Lenart za leto 

2016. Župan Janez Kramberger 

je v uvodu zadovoljno povedal, 

da so letos dosegli cilj in sani-

rali občinske finance: „Uspelo 

nam je poplačati tiste stvari, ki 

smo jih imeli iz prejšnjega leta. 

To niso bila majhna sredstva. 

Kljub temu pa smo še v tem 

letu naredili veliko investicij v 

obeh krajevnih skupnostih  ter 

izvedli plačila po razpisih tako 

za šport in kulturo. V tem tre-

nutku nimamo odprtih računov. 

Skratka, vse je plačano in za zdaj 

tudi lepo kaže, da bomo tisti del 

sredstev iz naslova celovita oskr-

ba SV Slovenije dobili in na tak 

način zaprli kratkoročni kredit 

ter prihodnje leto začeli s pozi-

tivno nulo.“ Je pa župan precej 

nezadovoljen glede odločitve 

vlade, da občinam v prihodnjih 

dveh letih pripada povprečnina 

v višini 522 evrov: „Za sindikate 

ni bilo problema, da so jim za-

gotovili 150 milijonov evrov, za 

občine pa je problem zagotoviti 

30 milijonov. Na drugi strani pa 

obljubljajo, da bodo resorna mi-

nistrstva znižala obveznosti ob-

čin. To se do sedaj še ni zgodilo. 

Vlada je samo z enim sklepom 

za 40 % dvignila ceno oskrbnin 

v Zavodu Dornava, kjer imamo 

tudi mi oskrbovance. Pričakovali 

smo drugačen pristop.“

Prihodnje leto 
investicije 
na različnih 
področjih

Na višino povprečnine 522 

evrov so zastavili lenarški pro-

račun za prihodnje leto, ki na 

prihodkovni strani predvideva 

6.610.540, na odhodkovni strani 

pa okrog 6.247.580 evrov. Pro-

računski presežek je planiran 

v višini dobrih 360.000 evrov. 

Za odplačilo kreditov bodo na-

menili slabih 335.000 evrov, 

novega zadolževanja pa v pri-

hodnjem letu ne predvidevajo. 

Okrog 1.554.000 evrov pa bodo 

Lenart � Prvo branje proračuna pod streho

Za sindikate ni problem 150 milijonov, 
za občine pa je 30 milijonov evrov preveč?
Lenarški občinski svet je na minuli, šesti seji občinskega sveta obravnaval 12 točk dnevnega reda. Med drugim je brez 
večjih pripomb potrdil prvo branje proračuna za prihodnje leto.

Foto: ML

Člani občinskega sveta Lenart so bili s prvim predlogom občinskega proračuna za prihodnje leto v 
glavnem zadovoljni.

Osrednja točka je bil predlog 

proračuna za leto 2016 (prvo 

branje), ki na prihodkovni stra-

ni predvideva 1.677.600 evrov, 

na odhodkovni strani pa nekaj 

več kot 1.458.700 evrov. Prora-

čunski presežek tako znaša sla-

bih 219.000 evrov. Za odplačilo 

dolga bodo namenili nekaj manj 

kot 144.000 evrov, novo zadol-

ževanje pa ni predvideno. Za 

investicije pa načrtujejo slabih 

6 % celotnega proračuna oziro-

ma dobrih 97.100 evrov. Vlagali 

bodo v obnovo občinske stavbe 

in energetsko sanacijo telova-

dnice OŠ Središče, sofinancirali 

bodo izgradnjo Teleing omrežja 

ter nabavo gasilskih vozil PGD 

Obrež in PGD Središče. Preko 

razpisov pa bodo tudi v priho-

dnjem letu spodbujali kmetij-

stvo in malo gospodarstvo. Sve-

tniki so prvo branje predloga 

proračuna sprejeli. 

Do njiv in gozdov 
skozi vrata

Na vsaki strani mednarodne-

ga mejnega prehoda v Središču 

ob Dravi vse od 12. novembra 

poteka postavitev žične ograje. 

Kot je pojasnil župan občine 

Središče ob Dravi Jurij Borko, 

so pripadniki Slovenske vojske 

postavili že več kot 6,5 km ogra-

je, v prihodnje pa načrtujejo 

postavitev še dodatnih 2,5 kilo-

metra. Ograja poteka po njivah 

in gozdovih, a ne povsod po 

državni meji, zato so se že po-

javile težave glede dostopnosti. 

„Odzivi občanov so pozitivni, 

saj gre za zaščito meje in tudi 

našo varnost. Nekatere pa skrbi 

dostop do njivskih in gozdnih 

parcel, saj ograja ne poteka 

vsepovsod po državni meji. 

Rešitev je v postavitvi vrat, kjer 

bodo možni prehodi in dostopi 

do navedenih zemljišč. To se že 

izvaja,“ je še dejal župan.

Monika Levanič

Središče ob Dravi � O deseti redni seji

Prihodnje leto slabih 100.000 
evrov za investicije
Središki svetniki in svetnice so na minuli, 10. redni seji potrdili prvo branje proračuna ob-
čine za prihodnje leto, kjer je za investicije predvidenih slabih 100.000 evrov.

namenili za investicije. Večji del 

sredstev nameravajo zagotoviti 

za investicijsko vzdrževanje in 

gradnjo občinskih cest. V pri-

hodnjem letu nameravajo mo-

dernizirati okrog 4 kilometre 

različnih cestnih odsekov. Velik 

del sredstev bodo namenili tudi 

za energetsko sanacijo Športne 

dvorane Lenart in gimnastične 

dvorane, za izgradnjo namakal-

nega sistema Selce ter centralne 

čistilne naprave Lenart, obnovo 

fekalne kanalizacije v treh uli-

cah, cestno razsvetljavo …

Je 14.000 evrov 
preveč za božično-
novoletno okrasitev 
občine?

Sledila je krajša razprava, v ka-

teri je sodelovalo več svetnikov. 

Svetnik Tilen Štefanec je tako 

strošek božično-novoletne okra-

sitve v višini 14.000 evrov ozna-

čil kot enormno visok. Župan je 

odvrnil, da ljudje v prazničnem 

decembru pričakujejo okrasitev 

občine, a da bodo kljub temu 

pridobili ponudbe za manjšo 

okrasitev. 

Po kratki razpravi in brez 

večjih pripomb je sledilo glaso-

vanje o prvem branju predloga 

občinskega proračuna za pri-

hodnje leto, ki so ga svetniki in 

svetnice pričakovano potrdili. 

Drugo branje proračuna je pred-

videno sredi decembra.

Monika Levanič

Ustanovitev novega oddel-

ka bi pomenila dve dodatni 

zaposlitvi in dodatnih 38.000 

evrov proračunskega odhod-

ka za plače. Vodja oddelka bi 

bil zaposlen v 36. plačnem ra-

zredu (izhodiščna bruto plača 

1.715 evrov), vzdrževalec pa 

v 16. (izhodiščna bruto plača 

789 evrov). Med svetniki se je 

pojavila dilema, kje bodo našli 

delavca za režijska dela, ki bo 

obvladal širok nabor obrtno-

tehničnih znanj in bo pripra-

vljen delati za tako nizko plačo. 

Po drugi strani bi bil njegov 

nadrejeni v plačnem razredu, 

ki je za 20 mest višji, razlika v 

izhodiščni plači med njima bi 

bila tisoč evrov. V prvem branju 

so svetniki s 14 glasovi za in no-

benim proti novelacijo odloka 

potrdili.

Pokrajinski muzej 
bi morala 
financirati regija

V nadaljevanju so podali so-

glasje za imenovanje Aleksan-

dra Lorenčiča za direktorja Po-

krajinskega muzeja Ptuj-Ormož 

(PM). Občine z Ormoškega so 

soglasje pogojevale s podpisom 

pisne zaveze, da bodo Ptujčani 

oz. muzej v prihodnje prevzeli 

obveznosti za plače dveh zapo-

slenih v ormoškem delu muze-

ja. Po tem, ko sta se ptujski in 

ormoški del muzeja pred leti 

najprej razšla in bila dva samo-

stojna zavoda ter se nato ponov-

no združila, je na plečih ormo-

ških občin ostalo financiranje 

plač zaposlenih v muzeju. V 

prihodnje naj bi se občine tega 

stroška postopoma otresle. Sve-

tnik Martin Hebar (NSi) je pou-

daril, da se na primeru PM Ptuj-

Ormož jasno vidi, da v Sloveniji 

manjka formalno upravljanje 

na nivoju regije. »Pokrajinski 

muzej bi se moral financirati iz 

pokrajinskega proračuna – to-

rej vmesne ravni med državo in 

občinami. Zdaj muzej financira 

država, nekaj občin (Ptuj, Or-

mož, Sv. Tomaž in Središče) nas 

dejavnost sofinancira, preosta-

le občine v regiji pa ne,« je bilo 

slišati v razpravi.

Svetniki so na seji odločali 

tudi o podelitvi priznanj občine 

za leto 2015. Soglasno so podpr-

li, da se naziv častni občan po-

deli dolgoletnemu ravnatelju 

OŠ Ormož in zdajšnjemu direk-

torju Doma za starejše občane 

Ormož Bojanu Burgarju. Zlato 

plaketo prejmejo Edi Voljč in 

njegovo podjetje KEV kovinar-

stvo ter Društvo kmečkih žena 

občine Ormož. Srebrno plake-

to bodo podelili Turističnemu 

društvu Podgorci.

Mojca Zemljarič

Ormož � Občinski svet tudi o režijskem obratu

Bo delavec premalo, njegov nadrejeni pa preveč plačan?
Podobno kot na Ptuju se tudi v Ormožu lotevajo sprememb odloka, ki ureja organizacijo dela občinske uprave. Kot je v obrazložitvi zapisala direktorica uprave Ma-
teja Zemljak, odlok spreminjajo, ker ga usklajujejo z zakonodajo in ker ustanavljajo oddelek za upravljanje z občinskim premoženjem oz. režijski obrat.

Foto: MZ

Vodja oddelka bi bil zaposlen v 36. plačnem razredu (izhodiščna bruto plača 1.715 evrov), vzdrževalec pa v 16. (izhodiščna bruto plača 
789 evrov). Med svetniki se je pojavila dilema, kje bodo našli delavca za režijska dela, ki bo obvladal širok nabor obrtno-tehničnih znanj 
in bo pripravljen delati za tako nizko plačo. Fotografija je simbolična.

Pod točko Pobude in vprašanja je svetnik Jani Ivanu-
ša (SNS) nanizal 11 vprašanj. Med drugim je spraševal 
o poslovanju javnega zavoda za informiranje oz. Radia 
Prlek, o avtorskih honorarjih, ki jih izplačuje občina, ter 
poslovanju med Komunalnim podjetjem Ormož in Občino 
Ormož (o tržnem delu in gospodarskih javnih službah). 
Zanimalo ga je tudi, zakaj občina nima športne zveze, za-
kaj so sodelavca, ki so ga zaradi dokazanega kaznivega 
dejanja odpustili, ponovno zaposlili in kakšni so kriteriji, 
da se občina odloči za modernizacijo dotične ceste.



„Delavci na Mestni občini Ptuj 

smo se leta borili za klime, saj v 

poletnih mesecih temperatura 

v pisarnah prestopi 35 stopinj 

Celzija. Čelan nas je tolažil, naj 

zdržimo, da ni denarja. Letos, ko 

je proračun šest milijonov nižji, 

pa so si omislili klime za svoje 

izbrance v prvem nadstropju. 

Drugo nadstropje in mansarda, 

kjer je poleti peklensko vroče, 

ostajata brez. So torej to klime 

za elito?“ se glasi pismo, ki smo 

ga dobili v uredništvo.

Da so res začeli klimatizacijo 

prostorov v prvem nadstropju 

Mestne hiše, so nam potrdili 

tudi na ptujski občini. Klime se 

od minulega tedna naprej mon-

tirajo v pisarnah od številke 10 

do 18, desni trakt v prvem nad-

stropju. Vrednost investicije je 

8.723 evrov, izvajalec je podje-

tje IBLO, d. o. o., iz Ptuja, izbran 

pa naj bi bil kot najcenejši od 

treh ponudnikov.

Če bo denar, bodo 
klime dobili tudi 
drugi

„V vseh nadstropjih je že 

montiranih nekaj klimatskih 

naprav v posameznih pisarnah 

razen v prvem nadstropju. Kli-

matizacijo prostorov bomo iz-

vedli tudi v ostalih nadstropjih, 

tako da se zajame celotni trakt 

po nadstropjih. Nadaljevanje 

klimatizacije je odvisno od raz-

položljivih sredstev,“ pa je na 

vprašanje, kako komentirajo 

dejstvo, da so klime montirali 

v prvem nadstropju in ne zgor-

njih dveh, kjer so temperature 

poleti izjemno visoke, odgovo-

rila Katja Gönc, predstavnica 

za odnose z javnostjo na Mestni 

občini Ptuj.

Kdo sedi v pisarni s 
stoloma za 700 evrov

Iz proračunske postavke za 

investicijsko vzdrževanje občin-

skega premoženja pa je MO Ptuj 

letos med drugim kupila tudi 

dva pisarniška stola in zavese za 

poslansko pisarno, za kar je od-

štela 1.131 evrov. Stola sta stala 

322 in 368, zavese 440 evrov. 

Poslansko pisarno so pred do-

brim letom (konec oktobra, za-

četek novembra 2014) uredili za 

nekdanjo poslanko stranke SMC 

Klavdijo Markež. Pisarna je bila 

v uporabi samo nekaj mesecev, 

saj je Markeževa 27. marca 2015 

postala ministrica. Njena poli-

tična kariera se je le nekaj dni 

za tem, 1. aprila, končala. Zaradi 

suma, da je njen magisterij pla-

giat, je podala odstop, pa tudi v 

poslanske kroge se več ni vrnila. 

O cenah stolov (322 in 368 

evrov) so na MO Ptuj povedali, 

da se je nakup izvedel na podla-

gi zdravniških potrdil uslužben-

cev, ki potrebujeta prilagojeno 

sedišče. A poraja se vprašanje, 

kdo je sploh sedel oz. sedi na 

teh stolih, če Markeževa od kon-

ca marca ni več poslanka. 

Neuradno smo izvedeli, da 

pisarno, ki je bila nekoč po-

slanska, uporablja podžupan 

Gorazd Orešek, ki naj bi kmalu 

postal tudi prvi poklicni podžu-

pan MO Ptuj - po zdajšnji orga-

niziranosti lokalne samouprave.

Dženana Kmetec, 
Mojca Zemljarič
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O tem, kdaj bo v Spuhlji skli-

can zbor občanov, sta letos ne-

kajkrat na mestnem svetu pov-

prašala svetnika iz Spuhlje Jure 

Hanc in Darja Harb, oba člana 

Liste dr. Štefana Čelana. Med 

drugim sta na vodstvo MO Ptuj 

apelirala, naj krajanom pojasnijo 

razvojne načrte v zvezi z odlaga-

liščem ter kdaj in s kakšno teh-

nologijo bodo nadgradili Cero 

Gajke. Hanca in Harbovo je še 

zanimalo, ali bo MO Ptuj nadalje-

vala s tožbenimi postopki proti 

državi zaradi zavlačevanja izda-

je okoljevarstvenega dovoljenja 

(OVD), zaradi česar je občina 

posledično ostala brez evrop-

skega sofinanciranja za nadgra-

dnjo. »Nesporno je, da je država 

z administrativnimi ovirami, 

vedno novimi zahtevami in za-

vlačevanjem povzročila, da kljub 

popolnosti vloge za CERO Gaj-

ke niso bila odobrena potrebna 

sredstva in je bila MO Ptuj s tem 

oškodovana. Priprave za tožbeni 

postopek proti državi so se že 

začele,« so v odgovoru na svetni-

ško vprašanje navedli v vodstvu 

MO Ptuj in SOU Sp. Podravje.

Po več letih so Javne službe 

(JS) Ptuj letos spomladi OVD za 

Cero Gajke dobile. Težava pa je, 

da za investicijo, kot je predvide-

na po dovoljenju, MO Ptuj nima 

denarja. Razmišljanja naj bi zato 

tekla v smeri, da bodo podali 

vlogo za spremembo OVD. Po-

stopek spremembe po besedah 

direktorja JS Alena Hodnika naj 

ne bi bil tako dolgotrajen in 

zahteven, kot je bil postopek pri-

dobivanja celovitega – novega 

dovoljenja, ki je trajal več let. Kot 

že zapisano, bo MO Ptuj zaradi 

zavlačevanja postopka izdaje 

dovoljenja in posledično nezmo-

žnosti pridobitve evropskih ko-

hezijskih sredstev za investicijo 

Cero Gajke proti državi sprožila 

sodni spor. 

Podrobneje o tem, kaj bodo 

na današnjem zboru povedali 

krajani in kaj odgovorni za de-

javnost ravnanja s komunalnimi 

odpadki (MO Ptuj, JS Ptuj, člani 

ekspertne skupine in drugi) pa 

v naslednji številki časopisa. 

Mojca Zemljarič

Spuhlja � Danes zbor občanov o prihodnosti regijskega odlagališča

MO Ptuj zaradi Cero Gajke napoveduje tožbo proti državi
Župan mestne občine (MO) Ptuj Miran Senčar je za danes ob 18. uri sklical zbor občanov četrtne skupnosti Spuhlja. Potekal bo v večnamenski dvorani, razpravljali 
bodo o nadaljnjem razvoju centra za ravnanje s komunalnimi odpadki Cero Gajke. Zbor občanov bo sklepčen, če bo prisotnih najmanj pet odstotkov volivcev z ob-
močja, za katerega je sklican. 

Foto: Črtomir Goznik 

V Spuhlji bodo nocoj razpravljali o Ceru Gajke.

Četudi naj bi območje konč-

no uredili z ustreznim drena-

žnim sistemom, ki bi onemo-

gočil tudi zalivanje športnega 

igrišča, se to letos, kljub oblju-

bam in kljub „zagotovljenim“ 

15.000 evrom proračunskega 

denarja, ni zgodilo. Denar je 

podobno kot v volilnem letu 

2014 poniknil. Kam, vedo 

samo tisti, ki so javno oblju-

bljali in zagotavljali, da bo je-

seni 2015 to območje končno 

urejeno. Igrišče ima upravljav-

ca, prav tako vse dokumente, 

da je zgrajeno legalno. V ome-

njeno ceno je bila vključena 

tudi ureditev košarkarskega 

igrišča, njegova preplastitev 

in postavitev nekaj otroških 

igral, ne samo odstranitev 

ograje in ureditev odvodnja-

vanja. 

Nerazumljivo je, da to igri-

šče, kljub temu, da je živo, 

da je v uporabi, nima  pravih 

botrov, da bi bilo končno 

urejeno. Zagotovo bi njegova 

večja urejenost vplivala tudi 

na večjo urejenost mesta, 

da o pomembnosti uporabe 

športnih igrišč za bolj zdra-

vo populacijo in kvalitetno 

preživljanje prostega časa niti 

ne govorimo. V bližini je tudi 

mladinski hostel Kurent, ki 

ga obiskujejo številni mladi 

iz cele Slovenije in ki tudi v 

bližini iščejo površine za ju-

tranjo in siceršnjo rekreacijo. 

V neposredni bližini igrišča 

pa je za mesto še ena sramo-

ta, namreč avtobusna postaja 

z zaklenjenimi stranišči. Tako 

je šel mimo še en „dan stra-

nišč“, o katerem na Ptuju niso 

rekli nič. 

MG  

Ptuj � „Jezero“ sredi mesta

Kolikokrat bo denar še »poniknil«
Verjetno v starem Ptuju ni območja, ki bi bilo tako zalito že po nekajurnem deževju, kot se 
to že dolgo dogaja na dvorišču stanovanjskega bloka v Ciril Metodovem drevoredu 17, za 
avtobusno postajo, v povezavi s športnim igriščem. 

Ptuj � Denar za investicije je, vprašanje je le, za kakšne

Klime, dragi stoli, zavese … za izbrance?!
Leta in leta naj bi se zaposleni na ptujski občini borili za klime. Temperature naj bi v poletnih mesecih presegle tudi 35 stopinj Celzija. 
A ker ni bilo denarja, jim jih ni uspelo zagotoviti. Očitno pa se je ta kljub nižjemu proračunu sedaj našel. Nekateri sicer pravijo, da le za 
izbrane pisarne.

Foto: DK in MZ

Fotografija je simbolična.

Klime za občinsko elito
Ker smo uspeli dobiti številke pisarn, v katerih so mon-

tirali klime, smo preverili, kdo v teh dejansko dela. In 
prišli do zanimivih ugotovitev. V teh osmih pisarnah so: 
župan, njegova tajnica, podžupan (prejšnja poslanska pi-
sarna), vodja protokola, vodja oddelka za splošne zade-
ve, višji svetovalec za pomoč pri vodenju kabineta, prav-
nica ter še dva zaposlena na oddelku za splošne zadeve.

Foto: Črtomir Goznik
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Elektronske rešitve naj bi bi-

stveno olajšale tako izdajanje 

receptov kot naročanje, preko 

elektronske aplikacije se bodo 

pacienti namreč lahko sami na-

ročili v le nekaj korakih, s števil-

ko kartice zdravstvenega zava-

rovanja in številko napotnice.

Od 3. novembra letos pa je že 

v teku izdajanje elektronskih 

receptov. A očitno so ob pred-

nostih tudi pomanjkljivosti, ki 

jih bo treba odpraviti. Številni 

trdijo, da bo predpisovanje in 

izdajanje zdravil na eRecept v 

prihodnosti zagotovo prineslo 

prednosti, a da morajo najprej 

odpraviti težave, s katerimi se 

zdaj soočajo. „Sistem smo veli-

ko prekratek čas testirali v pra-

ksi. Pilotni projekt je bil presla-

bo zastavljen in ni zajel vseh 

situacij, ki se pri predpisovanju 

in izdajanju zdravil zgodijo. 

Zaradi sedanjih težav poteka 

izdajanje zdravil veliko poča-

sneje, kot je bilo to s papirnimi 

recepti. Enako trdijo zdravni-

ki za predpisovanje. Tudi ko 

bodo vse težave odpravljene, 

bo sistem počasnejši. Zakaj? V 

procesu izdajanja zdravil pote-

ka prenos podatkov najprej do 

Zavoda za zdravstveno zavaro-

vanje (preverja pacientovo za-

varovanje), nato do centralne 

baze eReceptov (išče, ali je za 

tega pacienta predpisan eRe-

cept), nato za vsako izdano 

zdravilo spet na ZZZS (kon-

trola cene izdanega zdravila in 

cene lekarniške storitve), nato 

cel paket obdelanih receptov 

potuje spet v centralno bazo, 

sledi še digitalni podpis far-

macevta, ki je zdravilo izdal 

in po uvedbi davčnih blagajn 

bo stekel prenos podatkov še 

na davčno upravo,“ pojasnjuje 

Darja Potočnik Benčič, direkto-

rica Lekarne Ptuj. 

Prej težave rešili 
po telefonu, zdaj 
mora pacient nazaj 
k zdravniku

Ob tem imajo še precej dru-

gih težav, ki jih ministrstvo za 

zdravje v pilotni fazi ni pred-

videlo. Ena teh naj bi bila, da 

programerji očitno niso po-

znali vseh veljavnih predpisov, 

zato imajo težave pri vodenju 

evidenc, izdajanju zdravila na 

obnovljive recepte, pri magi-

stralni izdelavi zdravil, izdaja-

nju zdravil pacientom, ki imajo 

evropsko kartico zdravstve-

nega zavarovanja, in pri samo-

plačniških receptih. „V prime-

ru, ko smo prej težavo rešili s 

telefonskim posvetom z zdrav-

nikom, moramo zdaj pacienta 

napotiti nazaj k zdravniku, saj 

popravke oz. spremembe eRe-

cepta lahko naredi samo zdrav-

nik. V predpisanih receptih je 

seveda še veliko napak, saj ima-

Slovenija, Podravje � Izdajanje zdravila z eRecepti zahteva več časa

Z elektronskimi recepti v 
V sklopu nacionalnega projekta eZdravje je od novembra naprej v celotni Sloveniji zaživelo 
težave je ta način predpisovanja zdravil povzročil. Se pa prihodnje leto uvaja še elektronsko 

Slavnostnega dogodka so se 

udeležili člani ožjega poslovod-

stva na čelu s predsednikom 

uprave Davidom Kastelicem. Ta 

je ob obisku Ptuja izpostavil do-

bre poslovne rezultate letošnje-

ga leta. »V obdobju od januarja 

do septembra smo zbrali za 198 

milijonov evrov premij in izpla-

čali za 111 milijonov evrov škod. 

Čisti dobiček iz poslovanja za 

devetmesečno obdobje znaša 18 

milijonov evrov, do konca leta 

bo dobiček predvidoma znašal 

več kot 20 milijonov evrov. Le-

tošnji poslovni izid bo lanskega, 

ki je bil sicer rekorden, presegel 

za 30 odstotkov. Med vplačanimi 

premijami največji delež predsta-

vljajo premoženjska zavarovanja 

(144 milijonov evrov), 54 milijo-

nov evrov smo zbrali na področju 

življenjskih zavarovanj. Obetavni 

so tudi načrti za leto 2016, ko iz 

naslova premij načrtujemo 247 

milijonov evrov prihodkov, za 147 

milijonov evrov izplačila škod in 

22 milijonov evrov čistega dobič-

ka ob koncu leta.«

Predsednik uprave ZM Da-

vid Kastelic ob odprtju novih 

poslovnih prostorov ni skrival 

zadovoljstva in ponosa. Dejal je, 

da so zadovoljni, da jim je uspe-

lo osrednjo ptujsko poslovalnico 

približati svojim strankam. »Nova 

lokacija pomeni korak naprej pri 

zagotavljanju odličnega servisa 

na vseh področjih. Ptuj znotraj 

poslovne enote Maribor predsta-

vlja naš največji delež. Spoštuje-

mo lojalnost in podporo, ki nam 

ju daje to okolje. Zato smo se 

odločili, da bomo nove prostore 

najprej uredili na Ptuju (pred Lju-

bljano in Mariborom). V obdobju 

zadnjih dveh let, odkar je na čelu 

ZM nova uprava, je to prvi tovr-

stni slavnostni dogodek. Zado-

voljni in ponosni smo.«

Novo predstavništvo ZM je v 

pritličju novozgrajenega objekta 

med trgovskim centrom Hofer 

in poslovno-stanovanjskim objek-

tom Lužnik. Investitor gradnje 

je bila družba Tames. ZM ima 

prostore v dolgoročnem naje-

mu. V prvem nadstropju novega 

objekta bodo poslovni prostori, 

v drugem pa stanovanja. Župan 

MO Ptuj Miran Senčar je ob pet-

kovem svečanem odprtju zavaro-

valniških prostorov povedal, da 

ga veseli, da vzhodni del Ptuja ob 

glavni vpadnici v mesto dobiva 

novo podobo. 

Mojca Zemljarič

Ptuj � Na Ormoški novi prostori Zavarovalnice Maribor

Načrtujejo rekordni dobiček
Zavarovalnica Maribor (ZM), ki na območju Podravja obvladuje največji tržni delež, je minuli konec tedna na Ormoški 
cesti 20 na Ptuju odprla nove poslovne prostore skupne površine 281 kvadratnih metrov. Za stranke so na tej lokaciji 
vzpostavili predstavniško ekspozituro in dve cenilni mesti.

Foto: ČG in ZM 

Predsednik uprave ZM David Kastelic in župan MO Ptuj Miran Senčar sta v petek slovesno odprla 
nove prostore ZM na Ormoški cesti.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

Dobrodelna dražba eko kreacij

Nova sestava sveta zavoda ZRS Bistra 

Na kratko

Ptuj � Humanitarno društvo Soroptimist Ptuj pripravlja 
v sodelovanju z Znanstveno-raziskovalnim središčem Bi-
stra Ptuj prvi petek v decembru dobrodelno dražbo eko 
kreacij.
Na prodaj bodo kreacije, ki so jih izdelali v okviru modnih delav-
nic inovativne obnove rabljenega tekstila. Sredstva, zbrana na 
dražbi, bodo namenili socialno ogroženim. Pred dražbo bodo 
eko kreacije predhodno razstavljene v Murkovi ulici 7, kjer jih 
bo možno tudi pomeriti. Kreacije bodo razstavili jutri, ogled in 
pomerjanje bosta možna do 3. decembra, v dopoldanskem in 
popoldanskem času (10.00–13.00 in 16.00–18.00). Dobrodel-
na dražba bo 4. decembra ob 18. uri v Muzikafeju.

MZ

Ptuj � 12. novembra je potekala ustanovitvena seja sve-
ta zavoda Znanstveno-raziskovalno središče (ZRS) Bistra 
Ptuj.
Ta je ustanovljen za obdobje do leta 2019, sestavlja ga se-
dem članov. Predsednica je Brigita Vindiš Zelenko, direktorica 
PC Krmila, Proizvodnja krmil Draženci, pri Perutnini Ptuj. Na-
mestnica predsednice je Klavdija Rižnar, zaposlena na ZRS 
Bistra. Ustanovitelja (Mestno občino Ptuj) v svetu zavoda za-
stopajo Miroslav Sarkičević (ZA Ptuj), Darja Harb (Lista Štefa-
na Čelana), Sonja Pučko (SDS) in Nuška Gajšek (SD). Član 
sveta je tudi Avgust Šibila, zaposlen v kidričevskem Talumu.
Ne čelu sveta zavoda ZRS Bistra je bil vse od njegove ustano-
vitve pred 21 leti do letošnje jeseni Roman Glaser, predsednik 
uprave in generalni direktor Perutnine Ptuj. 

MZ

Foto: Martin Ozmec
Poziv za naj podjetniško idejo podaljšan

Podravje � Manager klub Ptuj je podaljšal rok za izbor 
naj podjetniške ideje. Novi rok za oddajo predlogov s pod-
jetniškimi idejami je 30. november. 
Namen razpisa je poiskati pogumne, raziskovalno usmerjene 
in inovativne posameznike, ekipe in podjetja, ki bi s svojo ide-
jo lahko uspeli na domačem in sčasoma prodrli na globalni 
trg. Želja je podpreti ideje, ki bodo v prihodnosti prinesle nove 
zaposlitve, podjetniško razmišljanje in dolgoročni uspeh. Na 
razpisu lahko kandidira gospodarska družba ali samostojni 
podjetnik s sedežem na območju UE Ptuj, ki je uspel realizirati 
drzno podjetniško idejo v obdobju zadnjih pet let. Komisija bo 
v postopku ocenjevanja upoštevala ideje v dveh kategorijah, 
in sicer mala in mikro podjetja ter srednja in velika podjetja. V 
kategoriji dijaki in študenti bodo upoštevali ideje v dveh ločenih 
kategorijah. Dijaška oz. študentska podjetniška ideja je lahko 
zapisana v obliki kratkega poslovnega načrta. Pri enem prija-
vljenem projektu lahko sodelujejo največ trije dijaki oz. študenti 
in en mentor (dovoljeno tudi somentorstvo). Razglasitev fi nali-
stov in zmagovalcev bo januarja 2016.

MZ

Štiri zavarovalnice pod eno streho in z novim imenom – 
predvidoma s sedežem v Mariboru

Zavarovalnica Maribor se ob vseh lastniških in drugih spremembah v zadnjem obdobju ni 
mogla izogniti niti racionalizaciji poslovanja in krčenju stroškov, tudi na področju števila zapo-
slenih. V zadnjih dveh letih so številko znižali za 85. Z izjemo štirih tožbenih primerov so vse 
druge rešili z dogovorom. Trenutno so v fazi zaposlovanja, tako da so letos že zaposlili okoli 
15 novih sodelavcev. Maribor naj bi tudi v prihodnje ostal eno od slovenskih zavarovalniških 
središč. Vodstvo Pozavarovalnice Sava, lastnice Zavarovalnice Maribor, je nedavno napoveda-
lo, da naj bi v Mariboru do začetka leta 2017 nastala nova zavarovalnica, ki bo združila štiri 
njihove slovenske in hrvaške družbe. Dali ji bodo novo ime in jo intenzivneje usmerili na nova 
področja ter širše v regijo. Gre za slovenski družbi Zavarovalnico Maribor in Zavarovalnico Tilia 
ter hrvaški družbi Velebit osiguranje in Velebit životno osiguranje. (sta)



jo tudi zdravniki težave, bodisi 

s programom bodisi z bazo 

podatkov o zdravilih. Največja 

težava pa je seveda takrat, ko 

sistem ne deluje. To je soraz-

merno pogosto. Predvidevam, 

da programerji niso pravilno 

ocenili obremenitve sistema. 

In če ima pacient predpisan 

eRecept, mu v lekarni zdravi-

la ne moremo izdati, dokler 

se delovanje sistema spet ne 

vzpostavi,“ še pojasnjuje direk-

torica Lekarne Ptuj.

Možnosti za 
aministrativne 
napake v prihodnje 
manjše

Na eRecepte pa se očitno še 

niso navadili mnogi pacienti, 

ki po besedah Potočnik Ben-

čičeve niso osvojili dejstva, da 

gredo v lekarno samo s karti-

co zdravstvenega zavarovanja. 

„Težava je, ker zelo slabo obvla-

dajo svoja zdravila. V Lekarnah 

Ptuj ponujamo pacientom mo-

žnost, da jim izdelamo osebno 

kartico zdravil, ki bo izboljšala 

pacientovo poznavanje zdravil, 

in predvsem pri sebi bodo ime-

li papirni dokument, kaj vse 

uporabljajo. To je pomembno, 

ko gredo k zdravniku, zlasti k 

specialistu ali v primeru nujne 

obravnave v urgenci,“ dodaja 

sogovornica in poudarja, da si-

cer prekratek čas delajo z eRe-

ceptom, da bi vedeli, ali bo tak 

sistem v prihodnost deloval 

brezhibno. Prepričana pa je, 

da bo delo v prihodnosti, ko bo 

sistem tekel, kot mora, lažje in 

bo zagotovljena večja varnost 

za paciente, saj se ne bodo več 

pojavljale administrativne na-

pake, težave s slabo berljivo-

stjo receptov, zdravniki in far-

macevti pa bodo lahko zmeraj 

pregledali zgodovino izdanih 

zdravil.

A do brezhibnega delovanja 

sistema bo očitno treba naredi-

ti še nekaj korakov. Za zdaj ima-

jo namreč v Lekarnah Ptuj pre-

cej napak, za katere pravijo, da 

ne vedo, ali jih morajo odpra-

viti programerji, ki so postavi-

li eRecept, ali je to napaka lo-

kalnega programa za izdajanje 

zdravil. Primer so recimo ad-

ministrativne napake, podvoje-

ni recepti ipd. So pa možnost 

napak zmanjšali na najmanjšo 

možno raven. „Na spremembe 

se moramo navaditi. eRecept 

zahteva veliko spremembo v 

sistemu izdajanja zdravil. Vsi 

skupaj se trudimo, da bo ta 

sprememba kakovostna in bo 

resnično prispevala k večji 

varnosti uporabe zdravil,“ pa 

zaključuje Potočnik Benčičeva. 

Dženana Kmetec

Na Srednji šoli Slovenska Bi-

strica že četrto leto zapored 

med dijaki spodbujajo razvija-

nje kompetenc podjetnosti, ki 

temeljijo na treningu »mehkih« 

veščin, timskega dela, premago-

vanje raznih ovir (strah, trema, 

javno nastopanje), realizaciji 

idej. »Naš skupni cilj je priprava 

za uspešen nastop na trgu dela 

v prihodnosti, hkrati pa morda 

doseči svoj prvi zaslužek že zdaj, 

v srednješolskem obdobju,« sta 

povedali mentorici za razvijanje 

podjetnosti Barbara Korošec in 

Lidija Pahič.

Na srednji šoli tako deluje 

podjetniški krožek Ustvarjalnik. 

V okviru krožka so srednješolci 

letos gostili svetovno znanega 

predavatelja Garyja Whitehilla 

iz ZDA. Podjetnik je dijake nav-

dušil s kritičnim predavanjem 

o podjetnosti, predvsem pa o 

prihodnosti sveta. Poudaril je 

pomembnost vloge mladih ge-

neracij, ki morajo slediti svojim 

prepričanjem, razmišljati z la-

stno glavo in slediti svoji viziji. 

Whitehill deluje na štirih celinah 

kot podjetnik in kot strateški sve-

tovalec najvidnejšim podjetjem. 

Njegova mnenja so bila objavlje-

na v vodilnih svetovnih publika-

cijah.

Sredi novembra je na šoli po-

tekal projekt Z ustvarjalnostjo in 

inovativnostjo do podjetnosti. 

V projektu so sodelovali dijaki 

in učenci z mentorji iz OŠ Po-

horskega odreda Slovenska Bi-

strica, OŠ Pohorskega bataljona 

Oplotnica in OŠ Fram. Dijaki in 

učenci so se na kratko seznanili 

z osnovami podjetništva, izde-

lali so »vitki plan« ter pripravili 

učinkovito predstavitev. Projekt 

je dopolnil in obogatil še guver-

ner Banke Slovenije Boštjan Jaz-

bec, ki je predaval dijakom višjih 

letnikov. Jazbec, sicer Slovenje-

bistričan, je dijakom predstavil 

delovanje Banke Slovenije, njene 

naloge in vlogo v evrosistemu.

MV
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začetni fazi precej težav
elektronsko predpisovanje receptov. Preverjali smo, kako se je to izkazalo doslej in kakšne 
naročanje.

Foto: ČG

„Sistem smo veliko prekratek čas testirali v praksi. Pilotni projekt 
je bil preslabo zastavljen in ni zajel vseh situacij, ki se pri predpi-
sovanju in izdajanju zdravil zgodijo. Zaradi sedanjih težav poteka 
izdajanje zdravil veliko počasneje, kot je bilo to s papirnimi recep-
ti,« pravi direktorica Lekarne Ptuj Darja Potočnik Benčič.

Slovenska Bistrica � Dijaki Srednje šole o podjetnosti

Obisk Garyja Whitehilla
 in guvernerja BS Boštjana Jazbeca
Dijaki Srednje šole Slovenska Bistrica so novembra na temo podjetnosti sodelovali z osnov-
nošolci, podjetniki in guvernerjem Banke Slovenije Boštjanom Jazbecem. Cilj pridobivanja 
tovrstnih znanj, ki niso v učnem načrtu, je priprava za uspešen nastop na trgu dela.

Foto: Srednja šola Slovenska Bistrica

Obisk guvernerja Boštjana Jazbeca so popestrili gostje Glasbene 
šole Slovenska Bistrica z VanderCookovo skladbo Antares na tro-
benti. Delo je izvajal Tilen Mitrovič, učenec 4. razreda glasbene 
šole. Prav to skladbo je v dijaških letih igral Boštan Jazbec in z njo 
dosegel 2. mesto v takratnem jugoslovanskem okviru.

»Na Štajerskem je ogromno 

vina, če pa se pogovarjamo o 

kakovostnih vinih, je teh manj. S 

tega zornega kota gre vsa pohva-

la Matjažu Frešerju. Gre za zelo 

prijetnega fanta, ki vedno išče 

novosti. Takšen moraš biti, če že-

liš napredovati,« je o dobitniku 

naziva povedal Andrej Reberni-

šek, direktor KGZ Ptuj in speci-

alist za vinogradništvo. 

Korenine vinogradništva na 

kmetiji Frešer segajo v leto 1832, 

Matjaž pa je predstavnik sedme 

generacije, ki se je po končani 

višji šoli za gostinstvo in turizem 

odločil, da nadaljuje tradicijo vi-

nogradništva. Težave, s katerimi 

se je srečeval pri klasični obde-

lavi in ob relativni majhnosti vi-

nogradniških površin, so ga pri-

peljale do ideje, kako trajnostno 

pridelati vina na naravi prijazen 

način in jih ponuditi skupaj z 

lokalno hrano. Odgovor in novo 

poslovno idejo je našel v ekolo-

škem vinogradništvu. Odločitvi 

so po letu 2011 sledile investici-

je v stroje za delo v vinogradu, se 

glasi opis Zveze slovenske pode-

želske mladine. Dodali so še, da 

je z ekološkim načinom pridela-

ve grozdja povečal kakovost vin, 

hkrati pa znižal vhodne stroške 

in se v celoti prilagodil sodobne-

mu kupcu, ki spoštuje lokalno 

pridelavo z visoko kakovostjo. 

Ponudba vin je sestavljena iz 

treh stilov vin, in sicer svežih, 

zrelih in posebnih polnitev. 

Z željo večje prodaje na domu 

so pred leti uredili vinotoč v nje-

govem kletnem delu, v 300 let 

stari obokani kleti, pa prostor 

vinske banke, kjer dajejo kup-

cem možnost shranjevanja in 

uživanja vina. S pomočjo evrop-

skih sredstev so obnovili degu-

stacijski prostor, v katerem po-

nujajo lokalno pridelano hrano 

na sodoben način. Prodaja njiho-

vih vin se iz leta v leto povečuje, 

izvažajo ga v tujino in uspešno 

sodelujejo z nekaterimi znanimi 

slovenskimi restavracijami.

Za naziv inovativnega mlade-

ga kmeta 2015 so se potegovali 

še Boštjan Čulk iz kraja Male 

Braslovče, Gregor Fras iz Cirkni-

ce pri Šentilju, Janez Škrjanec 

iz Čužnje vasi, Marko Dolenc iz 

kraja Predoselje ter Primož Ho-

mar iz Dupljega nad Lukovico.

Mojca Vtič

Podravje � Inovativni mladi kmet je Matjaž Frešer

»Fant, ki vedno išče novosti«
Inovativni mladi kmet 2015 je po izbiri strokovne komisije KGZS in Zveze slovenske po-
deželske mladine postal vinogradnik in vinar Matjaž Frešer iz Ritoznoja nad Slovensko 
Bistrico. 

Težava: baza zdravil ni dovolj 
posodobljena

O tem, kako se je izkazalo izdajanje eReceptov, pa 
zdravnica Brigita Habjanič Merc pravi: „eRecept omogo-
ča varno in pregledno predpisovanje zdravil. Zdravniku 
se pri vsakem zdravilu pokažejo vse jakosti in oblike 
preparata, med katerimi izbere primerno. Možen je hiter 
pogled v opis zdravila in morebitne interakcije med pred-
pisanimi zdravili. V elektronski evidenci receptov lahko 
najdemo zapis o vseh predpisanih zdravilih bolniku v raz-
ličnih ambulantah, preverimo, ali jih je v lekarni dvignil in 
v primeru ponovitvenega recepta, ali jih še lahko dvigne. 
Kroničnim bolnikom lahko predpisujemo zdravila brez 
obiska v ambulanti. So pa seveda tudi slabosti: predpis 
vsakega zdravila zahteva nekaj klikov in več zdravniko-
vega časa, kot ga je prej pisanje na roko (pri tem nam 
jemlje čas tudi nepregledna in neposodobljena baza 
zdravil), veliko svojega delovnega časa gledamo zdaj v 
računalniški ekran, zato je težje ohraniti enako intenzi-
teto človeškega stika med zdravnikom in pacientom, ob 
občasnih tehničnih težavah smo tudi mi nemočni in po-
šiljamo klice v sili svojemu računalničarju. Na srečo je 
teh težav vedno manj in mislim, da je glede na kratek 
čas uvajanja začel sistem kar dobro delovati. So pa moje 
prve izkušnje vseeno pozitivne.“

Foto: Ric Slovenska Bistrica

Foto: ČG



Kot je pojasnila svetovalka za 

kmečko družino in dopolnilne 

dejavnosti na KGZS Ptuj Sla-

vica Strelec, ima nova uredba 

precej pozitivnih sprememb. 

Ena izmed njih je ta, da kme-

tom za opravljanje dopolnilnih 

dejavnosti na kmetiji ne bo 

treba voditi posebnih evidenc: 

„Uredba se je v primerjavi s 

prejšnjo uredbo izboljšala na 

področju vodenja oz. pisanja 

evidenc, ki so bile po prejšnji 

uredbi veliko bolj zakomplici-

rane.“ Dokazovanje porekla in 

deležev bo namreč potekalo 

na podlagi računov in drugih 

dokazil, ki pa jih je treba števil-

čiti po časovnem zaporedju in 

hraniti 10 let. 

Dobrodošla sprememba v 

novi ureditvi je tudi, da bodo 

delo v okviru dopolnilnih de-

javnostih poleg nosilcev, čla-

nov kmetije in zaposlenih, ki 

so vpisani v register kmetijskih 

gospodarstev, lahko opravljali 

še študentje, upokojenci ter 

zaposleni po avtorskih in pod-

jemnih pogodbah. Ni pa dovo-

ljeno osebno dopolnilno delo 

kakor tudi ne brezplačna so-

sedska in sorodstvena pomoč. 

Po novem lahko dopolnilne 

dejavnosti opravljajo tudi se-

zonsko, največ pol leta nepre-

kinjeno. Pri tem pa Strelčeva 

opozarja, da mora o prijavi oz. 

odjavi sezonskega dela nosilec 

dejavnosti sam obveščati fi-

nančno upravo.

Surovine lahko 
(do)kupujejo le na 
kmetijah

Nove dejavnosti pri predela-

vi primarnih kmetijskih pridel-

kov so kandiranje sadežev in 

drugih delov rastlin, proizvo-

dnja vlaknin iz poljščin, proi-

zvodnja sladoleda, proizvodnja 

eteričnih olj, pečenje kostanja, 

koruze, semen, oreškov in pro-

daja tega na stojnicah, predela-

va volne. Podrobneje je določe-

na tudi dejavnost zakola živali 

in predelave mesa, med katero 

sedaj spada tudi peka celih ži-

vali, razen goveda in kopitar-

jev. Z novo uredbo lahko kme-

tija prodaja kot lasten izdelek 

tudi tisti izdelek, ki je izdelan iz 

lastne surovine ali iz surovine, 

ki se lahko dokupi in je prede-

lana na tej kmetiji ali v drugem 

registriranem obratu (kmetiji, 

ki ima dopolnilno dejavnost, 

obratu, ki je registriran kot s. p 

ali skupnem predelovalnem 

obratu). Kmetija, ki opravi pre-

delavo v drugem obratu, mora 

imeti dovoljenje za opravljanje 

dopolnilne dejavnosti – prede-

lava. Tako je na primer omo-

gočeno stiskanje olja v obratu, 

ki je registriran kot s. p., in ne 

samo na kmetiji z dopolnilno 

dejavnostjo.

Novost je tudi, da mora 

kmetija pridelati najmanj 50 % 

količin lastnih surovin v izdel-

ku, do 50 % količin surovin 

pa lahko dokupi le z drugih 

kmetij (izjema: pri predelavi 

zelišč, proizvodnji eteričnih olj 

in predelavi gozdnih sadežev 

ni potrebno zagotoviti 50 % 

lastnih surovin): „Mislim, da 

je prav, da se morajo surovine 

kupovati na kmetijah na lokal-

nem trgu in ne v trgovskih ve-

rigah, sploh turistične kmetije, 

saj bomo le tako zagotavljali 

pristno lokalno hrano, na kate-

ro stavimo. Nekateri so to izko-

riščali in niso ponujali kakovo-

stne domače hrane ali hrane z 

okoliških kmetij“, je pojasnila 

Strelčeva.

Možna tudi spletna 
prodaja

Po novem pa pri prodaji 

izdelkov iz dopolnilnih dejav-

nosti predelava ni potrebno 

dodatno dovoljenje za dopol-

nilno dejavnost prodaja. Izdel-

ki se lahko prodajajo šolam, 

vrtcem in drugim javnim usta-

novam, trgovcem na drobno 

in drugim kupcem. Možna 

je tudi spletna prodaja z upo-

števanjem določil predpisa s 

področja varstva potrošnikov. 

Sicer pa mora delež prodanih 

lastnih kmetijskih pridelkov 

in izdelkov znašati najmanj 

30 % količine celotne prodaje 

torek � 24. novembra 2015Kmetijstvo

Podravje, Slovenija � Novosti Uredbe o dopolnilnih dejavnostih na kmetiji

Namesto posebnih evidenc dokazovanje na 
Nova uredba o dopolnilnih dejavnostih na kmetiji, ki je sredi avgusta letos stopila v veljavo, po besedah Slavice Strelec iz KGZS Ptuj prinaša 
Ukinja se namreč vodenje posebnih evidenc za opravljanje dopolnilnih dejavnosti. Zahtevani deleži surovin pa se bodo po novem ugotavljali 
Novost pa so med drugim tudi dejavnosti s področja celodnevnega in dnevnega varstva odraslih in starejših na kmetijah.
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Čez odsek železniške proge Slovenska Bistrica–
Pragersko v prihodnje hitreje in varneje
V okviru projekta Nadgradnja odseka glavne že-
lezniške proge Slovenska Bistrica–Pragersko se 
je v letih 2014 in 2015 izvajala nadgradnja desne-
ga tira na odseku Slovenska Bistrica–Pragersko 
v skupni dolžini štirih kilometrov. Trajala je od 
septembra do decembrom 2014. Dela v okviru 
nadgradnje levega tira na odseku železniške pro-
ge Slovenska Bistrica–Pragersko v skupni dolžini 
štirih kilometrov pa so se izvajala med februar-
jem in majem 2015. 

Osnovni namen projekta je zagotavljanje normalnega teh-
ničnega stanja javne železniške infrastrukture ter s tem po-
večanje varnosti in urejenosti železniškega prometa. Dela so 
obsegala obnovo nivojskega prehoda Leskovec, ki je tlakovan 
z montažnimi gumijastimi ploščami; sanacijo objektov spo-
dnjega ustroja; gradnjo šestih težnostnih nasipov; sanacijo 
predora Črešnjevec; ureditev odvodnjavanja progovnega telesa 
ter obnovo vozne mreže; ureditev signalnovarnostnih in tele-
komunikacijskih naprav. Vsa dela na projektu so bila zaklju-
čena v mesecu juliju 2015. Dela je izvajal konzorcij podjetij 
CPG, d. d., Ginex International, d. o. o., in Kolektor Koling, 
d. o. o. Skupna vrednost del je znašala 22 milijonov evrov brez 
vključenega DDV-ja. Za izvedbo omenjenega projekta je bila 
v mesecu juniju 2014 izdana tudi odločba o dodelitvi kohe-
zijskih sredstev.

O projektu Nadgradnja odseka glavne 
železniške proge Slovenska Bistrica–Pragersko  

Odsek železniške proge Slovenska Bistrica–Pragersko leži 
na glavni progi Zidani Most–Pragersko–Šentilj/Hodoš, ki je 
sestavni del TEN-T omrežja, in sicer osi Lyon–Trst–Divača/
Koper–Divača–Ljubljana–Budimpešta–ukrajinska meja, ki 
predstavlja 6. prednostni projekt TEN-T omrežja. Čim hitrej-

ši razvoj omenjene železniške osi je opredeljen kot prioriteta v Smernicah 
Skupnosti za razvoj čezevropskega prometnega omrežja. Odsek železniške 
proge Slovenska Bistrica–Pragersko sovpada tudi s koridorjem V. medna-
rodnega železniškega koridorja, ki predstavlja enega izmed desetih prio-
ritetnih železniških koridorjev med Evropsko unijo in ostalimi evropski-
mi državami, s katerimi je opredeljen razvoj transportne infrastrukture v 
Evropi. Eden od ključnih elementov evropskega integracijskega procesa na 
področju transporta je razvoj teh mednarodnih transportnih koridorjev, ki 
v veliki meri služijo mednarodnemu potniškemu in tovornemu prometu, 
ki poteka po cesti, železnici, kopenskih, plovnih poteh ali kombinaciji teh 
načinov.

Osnovni cilji projekta so:
dvig kategorije proge s C3 (20 t/os in 72 kN/m) na D4 (22,5 t/os in 80 
kN/m) ter s tem odprava ozkega grla z vidika kategorije proge;
zagotovitev profila GC, razen v predoru Črešnjevec, kjer bo zagotovljen 
profil GB (profila GC brez večjih posegov v obok predora ni bilo možno 
zagotoviti);
povečanje prepustne zmogljivosti proge s 165 vlakov/dan na 170 vlakov/
dan;
povečanje prevozne zmogljivosti proge z 11.950.000 neto ton letno na 
12.240.000 neto ton letno;
skrajšanje voznih časov;
zmanjšanje stroškov vzdrževanja in
kakovostnejše storitve prevoznika.

Z omenjenimi ukrepi bo dosežen dvig kategorije iz C3 (20 t/os in 72 kN/m) na 
D4 (22,5 t/os in 80 kN/m)

Operacijo delno 
financira Evropska unija, 
in sicer iz Kohezijskega 
sklada. Operacija 
se izvaja v okviru 
Operativnega programa 
razvoja okoljske in 
prometne infrastrukture 
za obdobje 2007–2013 
razvojne prioritete: 
železniške infrastrukture 
KS; prednostne 
usmeritve železniške 
infrastrukture.

S posodobitvijo bo dosežen dvig kategorije s C3  
(20 t/os in 72 kN/m) na D4 (22,5 t/os in 80 kN/m), povečana 
prepustna in prevozna zmogljivost proge, skrajšani bodo 
vozni časi in znižani stroški vzdrževanja.

Na podlagi prej omenjene odločbe Službe Vlade Republike Slovenije za 
razvoj in kohezijsko politiko bo projekt sofinanciran s kohezijskimi sredstvi, 
predvidoma v višini 13,9 milijona evrov.

Do 600 evrov globe, 
če ne hranite računov

Po novi uredbi o dopolnilnih dejavnostih na kmetiji se 
z globo od 200 do 600 evrov za prekršek kaznuje po-
sameznik ali posameznik, ki samostojno opravlja dejav-
nost, če ne hrani računov in dokazil o količinah, poreklu 
ali vrednostih za ugotavljanje deleža količin, porekla 
ali vrednosti surovin; navaja neresnične podatke ali ne 
označi pridelkov, izdelkov, storitev in njihovega porekla v 
skladu z uredbo. Nadzor izvajajo kmetijska in gozdarska 
inšpekcija.

j j

Foto: Črtomir Goznik

Slavica Strelec



v okviru dopolnilne dejavno-

sti, prodaja do 70 % količine 

pa je lahko z drugih kmetij. Na 

vidnem mestu pa mora biti ja-

sno označeno, kateri pridelki 

in izdelki so z lastne kmetije in 

kateri z druge kmetije. 

Novost tudi 
celodnevno in 
dnevno varstvo 
odraslih in starejših

Zanimiva novost so socialno 

varstvene storitve, ki z novo 

uredbo spadajo med dopolnil-

ne dejavnosti na kmetiji, kot sta 

celodnevno in dnevno varstvo 

odraslih in starejših (bivanje, 

prehrana in del socialne oskr-

be). Ta dejavnost bo možna 

šele po 1. 1. 2016, ko bodo zna-

ni vsi pogoji. 

Uredba pa vrača proizvodnjo 

in prodajo energije iz treh ob-

novljivih virov, in sicer iz sonč-

ne, vetrne in vodne energije. 

Obetajo se tudi nekatere 

novosti z namenom, da se ne 

bi ponavljale afere, ko so neka-

teri uvožene kmetijske pridel-

ke prodajali kot lastne. Če se 

prodajajo istovrstni pridelki z 

lastne kmetije in z druge kme-

tije (zelenjava s kmetije in z 

druge kmetije), uredba predpi-

suje prodajo preko dopolnilne 

dejavnosti prodaja. Pri opra-

vljanju dopolnilne dejavnosti 

pa lahko nosilec dopolnilne 

dejavnosti prodaja samo tiste 

istovrstne skupine kmetijskih 

pridelkov, ki so vpisane v regi-

ster kmetijskih gospodarstev. 

Prav tako po novem za izdel-

ke, ki so pridelani na kmetiji in 

se prodajajo le gostom, niso po-

trebna dovoljenja za dejavnosti 

predelave (npr. za predelavo 

mesa, sadja itd.). Turistične 

kmetije z nastanitvijo pa lahko 

v okviru dopolnilne dejavnosti 

nudijo gostom tudi nočitev na 

prostoru za kampiranje.
Monika Levanič

Kmetijstvotorek � 24. novembra 2015

Objekt se razteza na 200 m2 

prodajne površine, pred lokalom 

pa je zadruga dogradila še skla-

dišče s površino približno 150 

m2. Nova poslovalnica, kot tudi 

preostalih 28 kmetijskih trgovin 

zadruge, ponuja predvsem ume-

tna gnojila, semena, sredstva za 

varstvo rastlin, ponudba za vrtič-

karje, osnovni gradbeni materia-

li, blago široke potrošnje in po-

dobno. Sicer pa je Kmetijska za-

druga Ptuj do danes v letu 2015 v 

skladu s srednjeročnim načrtom 

investicij investirala približno 

400.000 evrov. Največji del in-

vesticijskih sredstev je bil name-

njen za nove prostore v Pesnici, 

je pojasnil Janžekovič. »Vendar v 

tem trenutku investicijska zgod-

ba še ni končana. Glede investicij 

v letu 2016 pa nas čaka zagotovo 

zelo zanimiva zgodba, lotili se 

bomo investicije v Gorišnici, če 

bo seveda potrjena sprememba 

prostorskega načrta, načrtujemo 

tudi pristopiti k investiciji v Zavr-

ču. Največja vlaganja v naslednjih 

dveh oziroma treh letih pa nas 

zagotovo čakajo na ormoškem 

območju, kjer načrtujemo nakup 

poslovnih prostorov, v katerih 

sedaj poslujemo in za katere ima-

mo trenutno sklenjen najemni 

odnos. Z novim lastnikom ome-

njenih prostorov, v tem primeru 

je to kot največji stečajni upnik 

banka, se že pogovarjamo o od-

kupu. Vrednost investicij v letu 

2016 pa bomo natančno opre-

delili v gospodarskem načrtu za 

prihodnje leto.«

Kmetijska zadruga Ptuj je lani 

skupne prihodke povečala za 

25 %, kar pomeni, da je zadruga 

lani zabeležila nekaj manj kot 

35 milijonov evrov prihodkov. 

Če k temu znesku prištejemo 

še prihodke hčerinskih podje-

tij zadruge Zadružne oskrbe in 

Oljarne Fram, pa so prihodki 

skupine znašali nekaj manj kot 

50 milijonov evrov. Direktor za-

druge Marjan Janžekovič je leto 

označil za zelo dobro, a dodal, 

da jim izzivov ne manjka, tako na 

področju zmanjševanja stroškov 

kot v povečevanju skupnih pri-

hodkov.

Mojca Vtič

Podravje � Kmetijska zadruga Ptuj letos izvedla za 400.000 evrov investicij

KZ Ptuj z novo trgovino v Pesnici 
»Na območju Pesnice smo poslovali v starem lokalu zveze zadrug Maribor, ki smo ga imeli v najemu. V 
skladu s srednjeročnim načrtom posodabljanja maloprodajne mreže smo v Pesnici v večnamenskem 
centru kupili še nezaseden lokal,« je pojasnil direktor ptujske kmetijske zadruge Marjan Janžekovič.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Kmetijska zadruga Ptuj

podlagi računov
nekatere administrativne poenostavitve za kmete. 
na podlagi prejetih računov ali z drugimi dokazili. 
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Prepričani so še, da bo 
uvedba davčnih blagajn vpli-
vala na zmanjšanje in opušča-
nje dopolnilnih dejavnosti na 
kmetijah, ki sicer predstavlja-
jo pomemben delež prihodka.

Javno tribuno je moderiral 

vodja projekta KajžarFEST 2015 

Dušan Gerlovič. Gosta okrogle 

mize nekdanji minister za kme-

tijstvo dr. Jože Osterc in agrarni 

ekonomist dr. Stane Kavčič iz 

Biotehnične fakultete iz Ljublja-

ne sta v uvodu podala oceno 

trenutnega stanja v slovenskem 

kmetijstvu. Kot je bilo slišati, so 

rezultati kmetijstva v Sloveniji 

skrb vzbujajoči. Vrednost kme-

tijske proizvodnje se je namreč 

v zadnjih petnajstih letih znižala 

za 15–20 %, podobno situacijo 

predstavlja tudi dohodek kme-

tijskih gospodarstev. Udeleženci 

javne tribune so se kritično lotili 

iskanja težav, s katerimi se sooča-

jo slovenske kmetije. Ena izmed 

njih je pomanjkanje kmetijskih 

zemljišč. Kot so sklenili, sloven-

ska kmetijska politika ni prilago-

jena specifiki in potrebam slo-

venskega kmetijstva; slovenske 

kmetije so v primerjavi z evrop-

skimi kmetijami po velikosti in 

produktivnosti nekonkurenčne, 

ker obdelujejo v povprečju bi-

stveno manjši obseg kmetijskih 

zemljišč na kmetijo. Zato so pre-

dlagali, da naj Ministrstvo za kme-

tijstvo, gozdarstvo in prehrano 

preko Sklada kmetijskih zemljišč 

in gozdov spremeni zemljiško 

politiko v smeri povečevanja 

zakupov državne zemlje družin-

skim kmetijam. Gosta tribune 

sta prav tako izpostavila, da se 

je zaradi velike izgube kmetijske 

zemlje pomembno znižala samo-

preskrba doma pridelane hrane. 

K temu pa je pripomogla še seda-

nja politika PRP in povečevanje 

obsega Nature v SLO, ki omejuje-

ta pridelavo doma pridelane hra-

ne. Zaskrbljujoče je tako dejstvo, 

da smo v številnih sektorjih kme-

tijstva pod deležem samooskrbe, 

nekateri pa so celo že lep čas iz-

postavljeni dumpingu, ki prihaja 

v glavnem iz EU (najbolj očiten 

primer je prašičereja). Zbrani so 

zato še zaključili, da mora pristoj-

no ministrstvo narediti več na 

sledljivosti, povečati se morajo 

kazni za kršitelje, zagotoviti pa se 

morajo tudi analize zdravstvene 

neoporečnosti živil iz uvoza.

Namesto finančnih 
blagajn predlagajo 
pavšalno plačilo

Nekdanji kmetijski minister 

Osterc je spregovoril tudi o 

nepovezanosti kmetov, za kar 

krivi zadružni sistem. Nova fi-

nančna perspektiva bi morala 

v večji meri stimulirati procese 

povezovanja kmetijskih gospo-

darstev, da bodo le-ta v stanju 

parirati trgovcem. Udeleženci 

javne tribune pa še ugotavljajo, 

da je Program razvoja podeželja 

2014–2020 tipičen produkt bru-

seljske in slovenske birokracije, 

v katerem je opazen premajhen 

vpliv slovenske kmetijske stroke 

ter da velika odgovornost leži v 

procesu izobraževanja in stro-

kovnega usposabljanja, ki bo 

moralo na eni strani usposobiti 

mlado generacijo z aplikativni-

mi znanji s področja kmetijstva, 

marketinga in organiziranosti, 

na drugi strani pa jim vcepiti 

nove vrednote. Mnenja so se kre-

sala tudi glede uvedbe finančnih 

blagajn na dopolnilnih dejavno-

stih na kmetijah. Prepričani so 

namreč, da bo s tem prišlo do 

zmanjšanja in opuščanja dopol-

nilnih dejavnosti na kmetijah, 

zato še predlagajo pristojnim mi-

nistrstvom, da po vzoru sosednje 

Avstrije dopolnilne dejavnosti 

obdavčijo z uvedbo pavšalnega 

plačila dopolnilne dejavnosti.

Monika Levanič

Ormož � Z javne tribune Aktualna problematika kmetijstva

Premajhen vpliv kmetijske stroke
Na javni tribuni Aktualna problematika kmetijstva – kmetijstvo v razpotju so udeleženci med drugim 
sklenili, da je Program razvoja podeželja 2014–2020 tipičen produkt bruseljske in slovenske birokracije, 
v katerem je opazen premajhen vpliv slovenske kmetijske stroke. 

Foto: ML

Z leve: moderator in vodja projekta KajžarFEST 2015 Dušan Gerlovič, nekdanji minister za kmetij-
stvo Jože Osterc in agrarni ekonomist Stane Kavčič iz Biotehnične fakultete iz Ljubljane.

Foto: ML

Dopolnilne dejavnosti na več 
kot 4800 kmetijah

Po podatkih Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano dopolnilne dejavnosti opravlja več kot 4.800 
slovenskih kmetij, ki imajo dovoljenja za opravljanje več 
kot 15.000 vrst dopolnilnih dejavnosti (povprečno 3,2 
dejavnosti na kmetijo). Kot še opozarja pristojno ministr-
stvo, pa morajo obstoječi nosilci dejavnosti opravljanje 
dejavnosti z novimi določili uskladiti najkasneje do 1. 
1. 2016. Kmetije, ki so prejele denar v okviru programa 
razvoja podeželja in se jim dotlej ne bo iztekla petletna 
obveznost iz odločbe, pa v šestdesetih dneh od izteka 
obveznosti.
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Kot je ob odprtju razstave 

poudarila Aleksandra Jelušič, je 

akademski slikar Tomaž Plavec 

prvi v Sloveniji, ki svoje skulptu-

re in kipce ustvarja iz aluminija. 

Prvič se je kot kipar predstavil 

z lanskim opusom skulptur 

aluminijastih škratkov Šumari, 

tako da je razstava Alumenti že 

njegov drugi opus aluminijskih 

figur. Pobudnik razstave Dar-

ko Ferlinc pa je poudaril, da je 

razstava posebna iz več vidikov; 

ker je Tomaž akademski slikar, 

ki je postal kipar, ker je edini, ki 

ustvarja iz aluminija, posebnost 

je tudi v tem, da gre za sama 

unikatna dela, pa tudi v tem, ker 

je to Plavčeva prva samostojna 

razstava skulptur iz aluminija. 

Po tem, ko je svoja najnovejša 

dela, kipce iz aluminija, v krat-

kem predstavil še Tomaž Plavec, 

pa je umetniku za izvirno idejo, 

ki na svoj način bogati blagov-

no znamko Taluma, čestital še 

predsednik uprave Marko Drob-

nič, ki je razstavo Alumenti tudi 

odprl.

Prireditve v počastitev 61. 

tovarniškega praznika so v Ki-

dričevem nadaljevali v četrtek 

dopoldne, ko so v veliki dvorani 

restavracije Pan pripravili tra-

dicionalno srečanje z upokoje-

nimi sodelavkami in sodelavci. 

Na osrednjem srečanju vseh 

zaposlenih v skupini Talum so 

v petek popoldne svečano po-

delili tudi letošnja najvišja tovar-

niška priznanja – zlate metulje. 

Praznovanje pa so zaokrožili s 

sobotnim dnevom odprtih vrat.

-OM

Kidričevo � V počastitev 61. praznika Taluma

Razstava kipcev Tomaža Plavca Alumenti
V počastitev 61. tovarniškega praznika so v avli upravne zgradbe Taluma v sredo popoldne odprli razstavo kipcev iz 
litega aluminija Tomaža Plavca pod naslovom Alumenti. 

Foto: M. Ozmec

Tomažu Plavcu (desno) je za izvirnost ideje, ki na svoj način bogati blagovno znamko Taluma, čestital predsednik uprave Marko Drob-
nič (levo), ki je razstavo tudi odprl.

Trstenjak se je rodil leta 1894 

v Slamnjaku pri Ljutomeru, 

umrl pa 4. decembra v Maribo-

ru. Pokopan je v Ljutomeru. Po-

leg groba in plošče z vklesanim 

imenom v Ljutomeru nanj spo-

minja po njem poimenovana 

ulica in razstavna galerija, ki de-

luje v sklopu Splošne knjižnice 

Ljutomer od izgradnje leta 1981 

dalje, od tega meseca pa je 21 

Trstenjakovih del dobilo svoj 

stalni prostor v manjšem delu 

Mestne hiše v Ljutomeru.

»Trstenjakova likovna dela 

so bila v celoti restavrirana, po 

potrebi na novo uokvirjena in 

evidentirana v Registru pre-

mične kulturne dediščine Ob-

čine Ljutomer. Posamezna dela 

in celoten sklop je bil dvakrat 

predstavljen tudi javnosti na 

skupinski in samostojni razstavi 

v razstavni galeriji. Sicer so bila 

dela ves čas izobešena v javnih 

prostorih oziroma kot del splo-

šne muzejske zbirke Ljutomer,« 

je ob odprtju stalne razstave 

Trstenjakovih likovnih del dejal 

Srečko Pavličič iz Splošne knji-

žnice Ljutomer.

Tako je Splošna knjižnica Lju-

tomer v nezasedenem prostoru 

Mestne hiše v Ljutomeru v le 

nekaj mesecih ustrezno uredila 

vse potrebno za namestitev stal-

ne zbirke. 

MŠ

Ljutomer � 45 let od smrti Anteja Trstenjaka

Stalna razstava prleškega umetnika
Letos, ko mineva 45 let od smrti največjega prleškega likovnega umetnika, slikarja Anteja Trstenjaka, so v Mestni hiši 
v Ljutomeru odprli stalno razstavo njegovih del.

Foto: MŠ

Srečko Pavličič je podrobno spregovoril o delu in življenju prleške-
ga umetnika Anteja Trstenjaka, katerega dela so odslej na ogled 
na stalni razstavi v Mestni hiši v Ljutomeru.

Vsebina: Jimmy Bulger – Whitey sredi sedemde-
setih začenja svojo pot kriminalca v južnem Bostonu. 
V otroštvu je pod svoje okrilje vzel prijatelja Johna 
Conollyja, ki pa je nato postal agent FBI. Ko slednji 
dobi nalogo, da mora zmleti italijansko mafi jo, se ob-
rne na Bulgerja in predlaga kupčijo: Bulger mu bo 
z informacijami pomagal sesuti Italijane, FBI pa bo 
gledal proč, ko bo Bulger počel svoje nečednosti. Pro-
jekt traja desetletje in več, mafi je ni več, toda Bulger 
zahvaljujoč ‘zaščiti’ FBI postane vodja organiziranega 
kriminala v Bostonu. Trupel je vedno več, tožilstvo pa 
ne ve, zakaj FBI ne lovi Bulgerja ...

Film je predvsem gangsterska drama v slogu Sopra-
novih oziroma fi lmov, ki so navdihnili to serijo, torej razne 
Scorcesejeva in Leonove gangsterijade. Lahko bi rekli, še 
en v nizu teh fi lmov. In niti ne tako slab. Če vas ta žanr 
pritegne, potem kar. Morda bi celo lahko drznili reči, da 
čeprav fi lm v tovrstno zakladnico fi lmov ne doda ničesar 
novega, vseeno tu in tam malce pokuka iz povprečja.

Med ogledom se namreč zdi, da je fi lm popolnoma 
izmišljen, zato je toliko bolj grozljiv, ker je posnet po 
resničnih dogodkih. Takšnih, kakršnih si domišljija, ne 
more izmisliti. K pretresljivosti doda nevidno temna slika, ki 
resnično spominja na črno mašo, ter Johnny Depp. Spom-
nimo se, preden je Depp zaslovel kot igralec v dragih ek-
stravagancah, se je z veseljem potikal po majhnih, neod-
visnih, toda pomembnih in predvsem pomenljivejših fi lmih 
in vlogah. Črna maša predstavlja njegovo vrnitev vanje, 
čeprav njegova dolga in ugledna fi lmografi ja pove, da jih 
pravzaprav ni nikoli zares zapustil.

Kot vemo, se Depp rad maskira v različne ljubke ali 
manj ljubke pošastneže, toda prav v Črni maši je postal 
resnično grozljiv. Poleg temačne slike in utesnjenih kadrov 
je njegova minimalistična maska s predirnimi hladnimi mo-
drimi oči iz njega naredila srh vzbujajočo poustvaritev tega 
kriminalca. Sicer deluje (preveč) realistično, toda Depp je 
najbrž bolj poustvaril notranjost Bulgerjeve srhljive, hladne 
in mrtve duše, kot pa njegov zunanji telesni videz. Ker 
se fi lm na srečo ne odloči, da bo drama skozi notranje 
doživljanje kakšne stranske osebe, smo dobili temeljit 
gangsterski fi lm s sicer malce običajno scenaristično 
strukturo, toda še vedno kompaktno podano.

V fi lmu spremljamo veliko podzgodb in morda najbolj 
zanimiva je tista od agenta Johna Conollyja, ki je tipičen 
primer človeka, ki stopi v vojno s čistimi nameni, iz nje pa 
izstopi popolnoma umazan. Čeprav sprva sedi na dveh 
stolih hkrati, zaradi dolgotrajnosti tega položaja črni del 
njegove duše vedno bolj vleče na stran Bulgerja, ki je pravi 
magnet za zlo, grozo. Morbidna očaranost nad njim je tako 
močna, da se agent šele po slabih 15 letih zave, da je 
nevede in z majcenimi, skoraj nevidnimi korakci prešel na 
stran zločina. Bodi previden, kaj hliniš, da si, nas svari fi lm, 
saj na koncu to tudi postaneš.

Matej Frece

Filmoljub

Črna maša
Cineplexx in Kolosej  Maribor

Black Mass
Igrajo: Johnny Depp, Joel Edgerton
Režija: Scott Cooper
Scenarij: Mark Mallouk in Jez Butterworth po knjigi 
Dicka Lehra in Gerarda O’Neilla
Žanr: biografska kriminalka
Dolžina: 122 minut
Leto: 2015
Država: ZDA

Foto: splet

»Prva faza projekta je za nami. 

V njej je sodelovalo okrog 15 do-

mačinov, ki so prispevali besede, 

ki so v rabi med govorom danes, 

in tiste, ki so skoraj pozabljene 

ali pa se jih spomni starejša ge-

neracija. Zdaj je v teku druga 

faza projekta, ko zbrane besede 

urejamo po načelih slovaropis-

ja. Delovni krog se je zožil na 

štiri osebe, ki besedo za besedo 

oblikujemo tako, da bodo ute-

meljeni njen zapis, izgovarjava, 

pomen in raba v kratkih izrekih. 

Slovar bo na takšen način za-

snovan širše, kot je to običajno. 

Sestavljavci smo enotni, da mo-

ramo v njem zajeti posebnosti 

belanskega narečnega govora 

in ne le pomena posameznih 

besed,« pravi Martin Prašnički. 

Izdajo slovarja društvo načrtuje 

konec leta 2016, ob godovnem 

dnevu farne zavetnice sv. Barba-

re. Slovar bo predvidoma izšel v 

knjižni in zvočni obliki. Njegovo 

izdajo je finančno podprlo tudi 

Ministrstvo za kulturo, sodelavci 

na projektu pa svoje delo opra-

vljajo prostovoljno.

Za pripravo slovarja belanske-

ga narečnega govora je nedavno 

v Cirkulanah potekala javna de-

lavnica, na kateri so v zvočni in 

pisni obliki obdelovali besede, 

ki so v naboru za objavo v slovar-

ju. Na delavnici je sodeloval tudi 

dr. Bernard Rajh, dialektolog iz 

Pedagoške fakultete v Mariboru.

MZ

Cirkulane � Pripravljajo slovar belanskega govora

Da narečne besede ne bodo šle v pozabo
Društvo za oživitev gradu Borl (DgB) od leta 2013 zbira gradivo za izdajo slovarja belanskega narečnega govora. Pro-
jekt vodi in koordinira Martin Prašnički, nekdanji predsednik društva in častni občan občine Cirkulane.



Zidanškova prema-
gala prvo nosilko

Tamara Zidanšek je prejšnji 

teden postavila svoj nov mej-

nik, saj se je na svetovni raču-

nalniški teniški lestvici WTA 

spustila pod tristoto mesto 

in je zasedla po nizu odličnih 

nastopov 295. mesto na sve-

tu. S tem novim mejnikom 

je članica Teniškega kluba 

Terme Ptuj odšla na 25 tisoč 

dolarjev vreden turnir v Za-

wado. Sedemnajstletna igral-

ka je v uvodnem krogu z 2:0 

premagala Ukrajinko Anasta-

siya Shoshyna in je v drugem 

krogu poskrbela za pravo po-

zitivno presenečenje, saj je z 

2:1 premagala Katarzyno Pi-

ter, ki je bila prva nosilka na 

turnirju. Zidanškova je po ve-

likem boju ugnala Poljakinjo, 

ki je trenutno uvrščena na 

218. mesto WTA-lestvice, na 

kateri je že zasedala 98. me-

sto. Zmaga nad domačinko je 

bila lep skalp za našo igralko, 

ki se je v četrtfinalu pomerila 

s šesto nosilko Mihaelo Bu-

zarnescu, ki jo je premagala 

z 2:0 v nizih in Romunka je 

kasneje izgubila šele v finalu 

turnirja v Zawadi. Tamara Zi-

danšek je tokrat v dvorani na 

tepihu odigrala soliden tur-

nir in proti Romunki ji je za 

preboj v nadaljevanje zmanj-

kalo malo sreče, a kljub temu 

je četrtfinale na Poljskem za 

mlado igralko dober rezultat.

Rola obstal na 
drugi oviri

Blaž Rola je trenutno na 

krajši ameriški teniški turneji, 

ki jo je začel z ATP Challenger 

turnirjem v Knoxvillu in jo je 

nadaljeval prejšnji teden na 

podobnem turnirju v Cham-

paignu z nagradnim skladom 

50.000 dolarjev. Ptujčan je v 

uvodnem krogu premagal sta-

rega znanca Britanca Liama 

Broadyja gladko z 2:0 v nizih, 

medtem ko je v drugem kro-

gu izgubil s Clayom Thomp-

sonom z 2:0 v nizih. 23-letni 

Američan je prvi niz dobil v 

podaljšani igri na štiri, druge-

ga pa s 6:3 in je bil v skoraj-

da vseh statističnih kazalcih 

boljši od Blaža Role, ki se je 

tako moral zelo hitro poslovi-

ti od nastopanja na turnirju v 

Champaignu.
David Breznik
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Luka Koper – Zavrč 
3:1 (1:0)

Strelci: 1:0 Vekić (4.), 2:0 Štu-
lac (59.), 2:1 Golubar (67.), 3:1 
Štulac (82.)

Luka Koper: Kahlina, Andre-
jašič, Vekić (od 85. Posavac), 
Radujko, Štulac, Dedić (od 92. 
Maslić), Pavić, Memolla, Hadžić, 
Štromajer, Gabrič (od 72. Anđel-
ković). Trener: Slavko Matić.

Zavrč: Picak, Rogač, Riera (od 
46. Golubar), Glavica, Matjašič 
(od 69. Muslimović), Antić, Dat-
ković, Pihler, Novoselec (od 46. 
Petrovič), Batrović, Kokorović. 
Trener: Ivica Solomun.

Zavrčani so se na dolgo pot 
do Kopra podali precej opti-
mistični, saj so v mini pripra-
vah zaradi reprezentančnega 
premora po lastnih besedah 
dobro delali. Na žalost tega 
na igrišču niso udejanjili, saj 
so vknjižili še šesti letošnji po-
raz, kljub temu da niso igrali 
slabo, to še posebej velja za 

prvih 45 minut. Sama tekma 
je minila pred sila skromnim 
avditorijem občinstva, saj se 
je na Bonifiki v hladnem in 
deževnem vremenu, ki je bilo 
začinjeno še z burjo, zbralo 
vsega kakih 200 ljudi. Odhod 
sedmerice igralcev iz Kopra 
se tako domačinom očitno ni 
poznal, povratnik Solomun pa 
je neuspešno začel svoj drugi 
mandat na klopi Haložanov.

Tekma se še ni niti dobro 
začela, že so Primorci vodili. 
Po podaji Dedića z desne je 
že v 4. minuti zadel Vekić. 
1:0 takoj na začetku je seveda 
ogromen kapital za ekipo, ki 
vodi, Koprčani so tako pri-
šli do precejšnje psihološke 
prednosti, pa čeprav v prvem 
polčasu niso več ogrozili vrat 
Štajercev. Rano primorsko 
vodstvo pa gostov ni zmedlo, 
počasi so začeli plesti mrežo 
okrog domačih vrat. Tako je 
v 10. minuti streljal Glavica, 
Kahlina pa je njegov poskus 
odbil. Sledila je priložnost 

Foto: Črtomir Goznik

V 66. minuti je po podaji Kokorovića nasprotnikov gol z glavo zadel 
rezervist Golubar.

REZULTAT 15. KROGA
Olimpija – Maribor 2:2 (1:2); strelci: 0:1 Bajde (7.), 0:2 Stojanović 

(21.), 1:2 Šporar (26.), 2:2 Šporar (92.)

REZULTATA 18. KROGA
Luka Koper – Zavrč 3:1 (1:0); strelci: 1:0 Vekić (4.), 2:0 Štulac 

(59.), 2:1 Golubar (67.), 3:1 Štulac (82.)
Celje – Rudar 1:0 (1:0); strelec: 1:0 Klemenčič (33.)

V sredo ob 17.30 bodo tekme Krško – Domžale, Olimpija – Krka 
in Maribor – Gorica.
1. OLIMPIJA 17 12 3 2 47:12 39
2. MARIBOR 17 9 5 3 37:18 32
3. DOMŽALE 17 8 5 4 25:13 29
4. GORICA 17 9 1 7 27:26 28
5. ZAVRČ 18 7 5 6 19:19 26
6. LUKA KOPER  18 5 4 9 23:28 19
7. RUDAR 18 4 6 8 16:27 18
8. KRKA 17 4 6 7 13:24 18
9. CELJE  18 3 6 9 13:33 15
10. KRŠKO 17 3 5 9 8:28 14

Najboljši strelci: 17 zadetkov: Andraž Šporar (Olimpija); 10 za-
detkov: Blessing Eleke (Gorica), Marcos Tavares (Maribor); 7 zadet-
kov: Rok Kronaveter, Ezekiel Henty (oba Olimpija); 6 zadetkov: Agim 
Ibraimi (Maribor); 5 zadetkov: Jean-Philippe Mendy (Maribor), Jaka 
Štromajer (Luka Koper), Slobodan Vuk (Domžale).

DB

Nogomet � 1. SNL, 18. krog

Matić jo je zagodel nekdanjemu klubu

Tenis � Turnirja na Poljskem in ZDA

Matjašiča, ki se je približno na 
polovici prvega dela igre sam 
iz oči v oči znašel z domačim 
čuvajem mreže, toda ta se je 
spet izkazal. Nato je na sceno 
stopil najodmevnejše ime 
slovenske nogometne scene 
Španec Riera, ki je zapretil 
kar dvakrat, beli pa bodo še 
dolgo objokovali predvsem 
30. minuto, ko je nekdanji 
as Liverpoola s približno 25 
metrov zadel domači okvir 
vrat. Do polčasa smo videli 
še poskus Batrovića, toda »ka-
narčki« so na odmor odšli z 
minimalno prednostjo.

Riera je ob polčasu ostal v 
slačilnici, kar se je v igri Ha-
ložanov nato poznalo, saj so 
bili domačini v nadaljevanju 
nekoliko podjetnejši. Po dveh 
tretjinah tekme je bilo že 2:0, 
hudo napako pa si je privoščil 
vratar Zavrča Picak, ki je glav-
ni krivec, da je nenevaren po-
skus Štulca končal v njegovi 
mreži. Zavrčani se niso preda-
li, želeli so se vrniti v tekmo, 
toda pri tem na težkem tere-

nu porabili precej energije. 
Kljub vsemu pa je upanje za 
bele ponovno zaživelo v 66. 
minuti, ko je z glavo po poda-
ji Kokorovića zadel rezervist 
Golubar. Nekaj minut zatem 
je poskušal še Muslimović, 
toda spet se ni dal Kahlina. 
Kazen za zapravljeno je sledi-
la v 82. minuti, ko je z lepim 
zadetkom končni izid sreča-
nja s svojim drugim zadetkom 
na tekmi postavil Štulac.

Nekdanji trener Zavrča Ma-
tić, ki se je na Obalo preselil 
skupaj s pomočnikom Obra-
dovićem ter direktorjem Pe-
trovićem, je tako ukanil svoj 
nekdanji klub, čeprav se je 
težko znebiti občutka, da je 
bil Zavrč tokrat boljši in bi si 
zaslužil kaj več kot le poraz. 
Toda to je nogomet, takšne 
tekme se dogajajo in seveda 
bodo morali beli iz tega po-
tegniti pozitivne zaključke. 
Zavrč bo naslednje srečanje 
igral v Ljudskem vrtu, kjer ga 

bo v soboto gostil Maribor.
(tp, STA)

Turnir v Zawadi (Poljska), 
rezultati:

1. krog: Zidanšek – Anasta-
siya Shoshyna (Ukrajina) 7:6, 
6:2

2. krog: Zidanšek – Katar-
zyna Piter (Poljska 1.) 6:4, 4:6, 
6:4

četrtfinale: Zidanšek – Miha-
ela Buzarnescu (Romunija 6.) 
6:7, 4:6

Turnir v Champaignu 
(ZDA), rezultati:

1. krog: Rola – Liam Broady 
(Velika Britanija) 6:3, 6:3

2. krog: Rola – Clay Thomp-
son (ZDA) 6:7, 4:6

Leo Štulac, nogometaš Luke Koper: »Seveda smo ve-

seli, da smo končno premagali eno ekipo. Tekma je bila 

težka, dobro smo začeli, nato smo sicer malo padli, toda 

dobro, da smo zmagali.«

Ivica Solomun, trener Zavrča: »Prišli smo zmagat to 

tekmo, pripravili smo tudi dovolj priložnosti, in če želiš 

pozitiven izid, potem jih moraš nekaj tudi izkoristiti. Tek-

ma se je odprla z golom Kopra, kar je domačim odgovar-

jalo, nato pa je sledila še velika napaka našega vratarja pri 

drugem zadetku.«

Aleks Pihler, nogometaš Zavrča: »V bistvu se je za nas 

začelo zelo slabo, saj smo hitro prejeli zadetek. Kljub vse-

mu smo bili nato precej nevarni v obeh polčasih, pa ven-

darle nismo našli poti do mreže. Pripravili smo si več pri-

ložnosti kot Koper, nismo jih izkoristili, Koper pa nas je 

kaznoval iz vseh polpriložnosti, kar nas je stalo treh točk.«



Našega boksarskega super-
šampiona Dejana Zavca čaka 
v sredo po lokalnem, oz. v 
četrtek zjutraj po slovenskem 
času nova profesionalna bor-
ba – že 40. v njegovi karieri. 
Tekmec bo Erislandy Lara, 
eden najboljših (v tem tre-
nutku morda celo najboljši) 
predstavnik slovite kuban-
ske šole boksa. Je 7 let mlaj-
ši od Dejana in 19 mest višje 
uvrščen na boxec lestvici 
super velterske kategorije, v 
lasti ima dva pasova naslova 
svetovnega prvaka (WBA in 
IBO, Dejan enega – WBF) … 
Vse to in tudi kvote na stav-
nicah govorijo v prid Lara, a 
vendar obstaja upanje tudi za 
Slovenca! Zakaj?

Zgornje navedbe so govo-
rile v prid Lara, nekaj pa je 
tudi takih, ki govorijo v prid 
našega šampiona. Najprej se 
lahko dotaknemo znanega 
športnega reka, da se vsaka 
tekma (dvoboj) začne z re-
zultatom 0:0. Tudi v boksu ni 

nič drugače, na začetku sta 
tekmeca poravnana na 50:50 
odstotkov možnosti. V vsa-
ki sekundi dvoboja se lahko 
zgodi t. i. lucky punch (sreč-
ni udarec), ki tekmeca zama-
je in tehtnico nagne na stran 
drugega borca. Seveda so na 
drugi strani lahko prisotne 
tudi poškodbe, ki v borilnih 
športih velikokrat odločijo 
zmagovalca. V Biloxiju so od-
ločile v prid Andrea Berta, a 
tam je šlo za posebno zgodbo 
(namerni udarec s čelom v 
predel očesa). Ponovitve tega 
si ne želi nihče, nikoli pa tega 
ni moč izključiti, saj lahko gre 
tudi za nesrečen slučaj, ne 
nameren. In lahko se obrne v 
eno ali drugo stran …

To so bila splošna dejstva v 
športu, zaradi katerih tudi De-
jan in mi vsi skupaj z njim lah-
ko upamo na presenečenje 
in zmago našega šampiona. 
Zmaga bi bila vsekakor pre-
senečenje, predvsem zaradi 
razlike v mestih na lestvicah. 

A tako je bilo tudi v Johannes-
burgu, pa se še kako dobro 
spominjamo razpleta dvoboja 
proti Isaacu Hlatshwayu …

V dvobojih izenačenih 
tekmecev lahko odločijo 
podrobnosti, morda kakšno 
taktično presenečenje, mor-
da izkušnje … Obojega ima 
Dejan veliko na zalogi, saj 
je za njim vendarle 39 pro-
fesionalnih dvobojev – le 
trikrat doslej je ring zapustil 
poražen. Če tukaj pomislimo 
na izgubljena dvoboja proti 
Bertu (poškodba) in Jacki-
ewiczu (neenotna sodniška 
odločitev), potem je situacija 
še boljša. Na drugi strani je 
Lara v precej manj profesio-
nalnih dvobojih (25) izgubil 
dvakrat (leta 2011 proti Pau-
lu Williamsu, lani proti Saulu 
Alvarezu), prav tolikokrat je 
boksal neodločeno (leta 2011 
in 2012). To zagotovo govori 
o tem, da Lara ni »razbijač«, 
ki bi mu sodniki zaradi pre-
pričljivosti dodeljevali zmage 
jasno in nedvoumno. Še zda-
leč ne!

Oba tekmeca imata eno 
skupno lastnost: nobeden 
še ni izgubil dvoboja s K. O. 
V Dejanovi statistiki je eden 
sicer zabeležen, tisti proti 
Bertu, a o tem je bilo že ve-
liko prelitega črnila. Udarce 
torej znata sprejemati oba, 
oz. se jih znata ubraniti, mo-
žnost predčasne odločitve je 
tako zelo majhna. Najverje-
tneje bo na voljo 12 rund, na 
koncu pa poleg fizične moči 
odloča še kaj drugega.

Ena od boksarskih lastnosti 
Lara je ta, da si točke pridobi-
va skoraj izključno s posame-
znimi napadi, nikoli v serijah. 
To je za mlajše boksarje, ki 
so se doslej pomerili z njim, 
pomenilo, da so na udarec 
poskušali odgovoriti s takoj-
šnimi napadi, iz tega naslova 
pa so Lari samo odpirali nove 
možnosti za udarce iz obram-
be, v tem pa je najmočnejši. 
Dejan je mnogo izkušenejši 
borec, tudi v pogovorih pred 
dvobojem je govoril o tem, 
zato te napake skoraj zagoto-
vo ne bo ponovil (napadal bo 
v primeru, če bo jasno, da ima 
velik točkovni zaostanek). To 
ni samo stvar izkušenj, ampak 
tudi psihološke trdnosti. Prav 
ta element je tisti, na katerega 
gre polagati največ upov. De-
jan je skozi kariero popolno-
ma dozorel kot oseba in kot 
borec, zato ima stvari v glavi 
popolnoma razčiščene. Če bo 
lahko tekmecu vsaj spodobno 
pariral v fizični moči in hitro-
sti, potem bo psihološka sta-
bilnost morda celo odločilna. 
In to je lahko eden od glavnih 
razlogov za stavo na Dejano-
vo zmago …

Vprašamo se lahko, ali je 
imel prav to Dejan v mislih, 
ko je trmasto (za nekatere 
nesmiselno) vztrajal pri dvo-
boju z Laro. Trenutek za od-
govor na to vprašanje je od-
daljen le še nekaj ur …

Jože Mohorič
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Dejan med slovenskimi navijači v Harrison hotelu na Miami Beachu v Miamiju.

Alvarez boljši od Cotta
V soboto je bil v Las Vegasu na sporedu dvoboj Saul 

Alvarez – Miguel Cotto. Šlo je za obračun dveh borcev z 
vrha svetovne lestvice boksarjev super velterske katego-
rije, saj Alvarez zaseda prvo, Cotto pa tretje mesto. Zmage 
se je veselil Mehčan Alvarez, ki je Cotta premagal s sogla-
sno sodniško odločitvijo.

Med Alvarezom in Cottom je na lestvici super velterske 
kategorije uvrščen le Erislandy Lara – naslednji Dejanov 
tekmec. To dovolj zgovorno priča o kakovosti Kubanca, 
ki pa še zdaleč ni nedotakljiv. Prav to bo Dejan poskušal 
dokazati tudi v ringu.

Boks � Dejan Zavec – Erislandy Lara

Verjamemo. Trdno verjamemo!
RD Moškanjci-Gorišnica : RK Radeče MIK 
Celje 22:27 (15:14) 

RD Moškanjci-Gorišnica: Ranfl, Šandor 2, Arnuš, M. Bedrač 3, Valenko 7, 
Balas 3, Lozinšek 2, Tement, Žuran, Stopar 2, Šincek, Koštomaj 2, Geč, Kovač 
1. Trener: Boštjan Strašek.

Domači navijači so z velikim zanimanjem pričakovali domači 
derbi novega trenerja Boštjana Straška, ki pa se na koncu kljub do-
bremu prvemu polčasu ni izšel po željah. Rumeno-črni so namreč 
vnovič klonili, tokrat so bile uspešnejše Radeče, ponovno pa se 
je pojavila stara težava domačih rokometašev. Po pokazani dobri 
igri v prvem delu v drugem delu praviloma padejo, kar naspro-
tniki izkoriščajo in zaenkrat pridno odnašajo točke iz Gorišnice.

Domača četa je ponovno začela dobro in imela tekmo pod svojo 
kontrolo, saj je vodila 10:4 in 11:6. Tako je bilo vse do 18. minute, 
ko so se Radečani začeli približevati, ekipa Moškanjcev-Gorišni-
ce je namreč napravila precej napak v napadu, in to kljub minuti 
odmora domačega trenerja. Kljub vsemu je prvi del igre pripadel 
Štajercem. V nadaljevanju je prišla do izraza boljša fizična pripra-
va gostov, ki so dvignili tempo igre. Domačini so skušali slediti, 
v »rotaciji« je bilo 11 rokometašev, medtem ko pri gostih zgolj 7, 
toda toliko »zicerjev« kot v soboto rumeno-črni niso zastreljali že 
dolgo. Prvi del nadaljevanja so domačini sicer še držali korak, saj 
je bilo v 45. minuti poravnano na 18, sledila pa je gostujoča serija 
4:0 (18:22) in tekma se je dokončno obrnila v prid Radečam.

V naslednjem krogu bo ekipa Moškanjcev-Gorišnice gostovala 
v Zasavju, pri vodilni ekipi lige – Dolu. Kljub temu da bodo do-
mačini absolutni favoriti, gostje na tekmo ne bodo odšli z belo 
zastavo, njihov glavni adut bo seveda neobremenjenost.

tp

Drava Ptuj – Mokerc Ig 31:22 (17:11)
Drava Ptuj: Šulek, Cvetko 5, Janžekovič 4, Verdenik, Jensterle 4, Drobež 2, 

Maroh 6, Požar 1, Fridrih, Sabo, Hrupič 3, Beđeti 1, Jerenec 3, Lesjak, Žuran 
2, Belec. Trener: Uroš Šerbec.

Rokometaši Drave so dosegli zanesljivo zmago nad Mokercem, 
ki se jim je rezultatsko resneje upiral prvih dvajset minut tekme. 
V tem obdobju so igralci z Iga imeli še dovolj moči in energije, 
da so bili nekaj časa celo v vodstvu in so s Ptujčani v glavnem 
igrali po sistemu gol za gol. Pri izidu 8:8 so domači igralci bolj 
stisnili v obrambi, v vratih je štiri strele odnesel Belec, medtem 
ko so v napadu naredili serijo 6:0 in so ekspresno prišli do visoke 
prednosti. To so z zavzeto igro obdržali do konca prvega dela, ki 
se je končal z rezultatom 31:22. V zadnjih minutah tega dela je 
prišel v igro tudi novi igralec ptujske članske vrste Nejc Drobež, 
ki je v osnovi mladinec Celja Pivovarne Laško in je na posoji do 
konca prvenstva. Levičar je dosegel na uvodni tekmi dva zadetka, 
hkrati pa je zelo solidno odigral tudi svojo vlogo v obrambi. Prav 
obramba Mokerca je v drugem polčasu v začetku delovala bolje, 
saj so dvignili svojo intenziteto do maksimuma, kar je v napadu 
povzročalo kar nekaj težav Dravi. Ta je po petih minutah v nada-
ljevanju dosegla prvi zadetek, nato pa je steklo tudi v napadu. Iz 
6-0 obrambe so domačini prešli z Marohom v ospredju v sistem 
5-1, ki je dobro deloval, kar je pomenilo, da so rokometašem z Iga 
odvzeli v obrambi kar nekaj žog in so po začetnem krču dosegli 
zaporedno tri zadetke. V 39. minuti tekme je na semaforju pisalo 
20:12. Iz zaostanka osmih so se gostje približali še enkrat na pet 
zadetkov zaostanka, a v končnici se je razbranil vratar Šulek in v 
zaporedju je zadeval Maroh, ki je postavil končni rezultat tekme 
31:22 in je bil najboljši strelec Drave s šestimi zadetki. Strelsko so 
bili v domači ekipi razpoloženi še Cvetko, Janžekovič, Jensterle, 
Jerenec in Hrupič, ki so prispevali največji delež k rutinski zmagi 
ptujske rokometne vrste.

David Breznik

Rokomet � 1. B SRL (m)

Strašek začel s porazom, 
Drava rutinsko zmagala

Foto: Črtomir Goznik

Dravaši so tokrat zasluženo zmagali.

1. DOL TKI HRASTNIK  9 9 0 0 18
2. KRIM OLIMPIJA 9 7 1 1 15
3. HERZ ŠMARTNO  9 7 0 2 14
4. BREŽICE  9 6 0 3 12
5. DRAVA PTUJ 9 5 1 3 11
6. SVIŠ IVAN. GORICA  9 4 2 3 10
7. KRŠKO  9 4 1 4 9

8. RADEČE MIK CELJE 9 4 1 4 9
9. ČRNOMELJ 9 4 0 5 8
10. MOKERC IG 9 4 0 5 8
11. ŠKOFLJICA P. P. 9 2 0 7 4
12. ALPES ŽELEZNIKI 9 1 1 7 3
13. MOŠKAJNCI - GOR. 8 1 0 7 2
14. GROSUPLJE 8 0 1 7 1

REZULTATI 9. KROGA: Drava Ptuj – Mokerc Ig 31:22, Moškanjci Gorišnica 
– Radeče MIK Celje 22:27, Črnomelj – Dol TKI Hrastnik 29:34, Brežice – Ško-
fljica Pekarna Pečjak 29:24, Sviš Ivančna Gorica – Alples Železniki 29:27, 
Grosuplje – Herz Šmartno 30:33, Krim Olimpija – Krško 32:27

Miami – eno izmed največjih ameriških mest, središče bančništva, turizma, trgovine, prestiža …



V Miamiju, oz. v bližnjem 
Hialeahu je vse pripravljeno 
za dvoboj Dejan Zavec – Eri-
slandy Lara. V Miamiju so že 
vsi navijači, peščica sloven-
skih novinarjev, pripravljen je 
tudi Dejan. Najprej smo ga v 
hotelu v Miami Lakesu obiska-
li v soboto, ko si je za druženje 
vzel čas med dvema treningo-
ma, v nedeljo pa je za kratek 
čas obiskal navijače v hotelu 
Harrison v Miami Beachu.

»Dovolj sem izkušen, da me 
lahko preseneti le še malo 
stvari. Tudi to, da smo na Flo-
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ŽRK Ptuj – ŽRK 
Velenje 25:33 (13:16)

ŽRK Ptuj: Pušnik, Kac 4, Ambrož 
2, Ivančič 2, Majcen, B. Selinšek 8, 
Kolednik 3, Zorec, Požgan, Šrajner 
5, Otič 1, Ogrizek, Rozman. Trener: 
Sašo Petek.

Mlade Ptujčanke so v sobo-
to gostile ekipo Velenja in klo-
nile za osem zadetkov. Doma-
če moštvo se je v prvem delu 
predstavilo z dobrim rokome-
tom, toda nato v nadaljevanju 
popustilo, za kar je v največji 
meri krivo pomanjkanje fizič-
ne moči. Kljub temu strateg 
Sašo Petek nima razlogov za 
skrb, saj dekleta napredujejo 
iz kroga v krog, v vsakem pri-
meru pa je za ptujsko ekipo 
letos najpomembnejše razi-
gravanje. 

Domača vrsta je začela do-
bro, favoriziranim gostjam so 
se odlično postavile po robu 
in tako je bilo še v 20. minuti 
poravnano na 12. Sledili sta 

dve vratnici Ptujčank, kar so 
favorizirane Velenjčanke iz-
koristile in na odmor odšle s 
prednostjo treh zadetkov. Šta-
jerke so se po najboljših mo-
čeh borile tudi v nadaljevanju, 
želele ostati kar se da dolgo v 
igri za presenečenje, toda tek-
mec je bil v soboto pač boljši. 
V 50. minuti je bilo 24:19, toda 
sledilo je zadnje obdobje, kjer 
so v domači vrsti priložnost 
dobile vse igralke, kar je po-
menilo nekoliko višji končni 
izid tekme. Velja še omeniti, 
da ŽRK Ptuj tudi tokrat tekme 
ni odigral v popolni postavi. 
Zaradi poškodb so manjkale 
M. Selinšek, Grabrovčeva in 
Lahova, narava njihovih po-
škodb pa je takšna, da jih ne 
bo še nekaj časa. 

Danes pa varovanke Saša 
Petka čaka nov test. Doma se 
bodo namreč v zaostalem ob-
računu, s pričetkom ob 19. uri 
v Ljudskem vrtu, pomerile z 
moštvom iz Litije.

tp

Rokomet � MČL vzhod (ž)

Ptujčanke so se dobro borile
Boks � Dejan Zavec – Erislandy Lara

Vložek je velik – dva pasova 
svetovnega prvaka

Slovenski navijači so v nedeljo na ogledu mesta pred dvorano AA 
Arena povsem slučajno naleteli na … Gorana Dragića! Bil je zelo 
dobro razpoložen in vesel slovenskega glasu: »Toliko Slovencev v 
Miamiju še nisem videl,« je bil iskren med fotografiranjem.

Z Dejanom Zavcem pred hotelom v Miami Lakesu, kjer se pripravlja za nastop.

Miami Beach – ena izmed naj-
bolj znanih plaž sveta

rido prišli dva dni kasneje od 
načrtovanega, spada v to ka-
tegorijo. Mirno in sproščeno 
pričakujem dvoboj z Laro, 
zadnje priprave potekajo po 
načrtih,« je v hotelu Indigo 
razlagal Dejan. »Odmisliti po-
skušam vse druge stvari, osre-
dotočen sem le na eno stvar 
– na dvoboj. Tako se v tem 
trenutku sploh še ne obre-
menjujem z mestom dvoboja, 
niti s tem, da boksam v Larovi 
'dnevni sobi'.« Pri tem je imel 
Dejan v mislih Florido, kjer 
je največ kubanskih prise-
ljencev v celotnih ZDA. Kako 
tudi ne, ko pa je najjužnejši 
del Floride in celotne Sever-
ne Amerike, Key West, le 150 
km oddaljen od Kube. Ker se 
počasi izboljšujejo tudi ne-
koč močno skrhani politični 
odnosi med ZDA in Kubo, 
je meja vedno bolj odprta in 
prehodna. Prav zaradi tega je 
v Miamiju na ulicah večinsko 
slišati španščino, drugače je 
le v downtownu – poslov-
nem delu mesta, kjer je an-
gleščina nekoliko bolj slišna.

Fokus, osredotoče-
nost, zbranost

Načrt za dvoboj je že nare-
jen, pravzaprav jih je pripra-
vljenih več. »Vse od potrditve 
dvoboja naprej je to v mislih. 
Veliko smo storili predvsem 
na sparingih in razmišljali o 
vsem mogočem. Jasno lahko 

povem, da bomo poskušali 
Lara presenetiti. Ne bo lahko, 
a je vredno poskusiti. Razli-
čic poteka dvoboja imamo 
seveda pripravljenih več, vse 
bo odvisno od poteka dvo-
boja. Moja naloga v ringu bo, 
da dvoboj zapeljem v mojo 
želeno smer. Če mi to uspe, 
potem bom blizu uspeha,« je 
povedal Dejan.

Po kratkem pogovoru smo 
odšli na skupno kosilo, kjer 
si je še lahko privoščil steak 
– zadnji pred dvobojem. »Ta 
'mali greh' si lahko privoščim, 
saj mi s kilogrami kaže zelo 
zadovoljivo, sem le še kakšen 
kilogram nad mejo 70 kg (po-
trebna teža je 69,7 kg). Če 
ni težav s težo, potem lahko 
ohranim vso moč za dvoboj.« 
Vložek pa bo zares velik – 
dva pasova svetovnega prva-
ka super velterske kategorije 
(WBA in IBO, naslov WBF 
mu ostane ne glede na izid 
dvoboja z Laro).

Po končanem druženju je 
hitro odšel proti sobi: »Mo-
ram nekoliko pospraviti, saj 
pravkar z letališča prihaja Na-
taša. Ne bi želel, da jo najde v 
sedanjem stanju. Jaz sicer na-
tančno vem, kje imam kaj, a 
red je le red,« se je še pošalil.

Srečanje z navijači
Kljub utečenemu ritmu si 

je v nedeljo zvečer vzel ka-
kšno uro časa za druženje z 
navijači iz Fan cluba, ki so v 
Miami prispeli v soboto zve-
čer. Prav vsi so mu zaželeli 
srečo na dvoboju, kanček bi 
si je že zaslužil … Predvsem 
zaradi poguma, poštenega 
odnosa do boksa in tudi do 
tekmecev, izjemne volje in še 
česa … Le koliko Slovencev bi 
šlo izzivat svetovnega prvaka 
na njegov teren? Ne prav veli-
ko … Dejan pa gre! In navijači 
so z njim!

Jože Mohorič

ŽOK GM mobil Ptuj – 
Nova KBM Branik II 1:3 
(-20, 23, 18, 22)

ŽOK GM mobil Ptuj: Reibensc-
huh, Cvirn, Drevenšek, Topolovec, 
Malovič, Gričnik, Horvat, Merc A, 
Čabrijan, Merc M., Emeršič, Grubišič 
Čabo. Trener: Darko Zimič.

V športni dvorani Gimnazi-
je Ptuj se je na odbojkarskem 
obračunu med ptujskimi in 
mariborskimi odbojkaricami 
zbralo precej gledalcev, ki 
so videli bolj uigrano in pre-
močno igro Mariborčank, ki 
so tokrat izkazale tudi večjo 
željo po uspehu. Domačink 
se v tej sezoni očitno drži 
tudi smola, saj se je najprej 
poškodovala Topolovčeva, 
ki se je s solidno predstavo 
vrnila v ekipo, medtem ko je 
tokrat zaradi bolezni manj-
kala izkušena Radivojeva, ki 
je kot blokerka zelo pomem-
ben člen ekipe. Namesto nje 
je skozi večino tekme trener 
Zimič dal priložnost za igro 
mladi Čabrijanovi, ki se je ob 
mreži in v polju zelo borila, 
vendar za zdaj še ni povsem 
na nivoju druge lige, a igral-
ka predstavlja pravi poten-
cial ptujske ženske odbojke. 
Mariborčanke, ki igrajo za 
drugo ekipo, si želijo v pri-
hodnosti zaigrati v prvi eki-
pi Nove KBM, ki nastopa v 
prvi ligi in gostje so v prvem 
nizu povedle v 0:3, nato pa 
so bile naše odbojkarice ves 
čas boljše. V prvem delu niza 
sta osvajali točke Horvatova 
in Topolovčeva, v drugem pa 
je podajalka Grubišič Čabo 
popolnoma razigrala Cvir-
novo, kar je pomenilo, da je 
Ptuj dobil ta del z rezultatom 
25:20. Drugi niz je bil najbolj 
napet, a v uvodu so Ptujčan-
ke slabo sprejemale, a so to 
prvino nato izboljšale in so 
skozi bolj konstanten napad 
ter tudi kakšen dvojni blok 
izenačile na 16:16. V končni-

ci so bile Mariborčanke bolj 
zbrane in so predvsem s pe-
nali Pučnikove ter izrednimi 
zaključki Monišičeve izvlekle 
niz na 23:25. To je dalo mla-
di mariborski ekipi dodatne 
energije, saj so v tretjem nizu 
popolnoma prevladovale. 
Najbolj razpoloženima Puč-
nikovi in Monišičevi se je 
pridružila še Trlepova in sku-
paj so nanizale veliko točk 
za končni rezultat 18:25. V 
četrtem nizu se je gostujočim 
odbojkaricam splačala velika 
borbenost na začetku, ko so 
si priigrale rezultat 2:7, saj 
so nato domačinke ves čas 
lovile in v zaključku niza so 
naredile na servis Topolovče-
ve izid 4:0, kar je pomenilo, 
da so se približale na 19:20. 
A v napeti končnici bližje ni 
šlo, saj so nato Mariborčanke 
odigrale nekaj akcij na sigur-
no in najboljša posameznica 
tekme Monišičeva je zabila za 
končnih 22:25. Končni izid je 
bil 1:3 za Novo KBM Branik 
II., ki je v igri pokazala svoj 
potencial, medtem ko so bile 
domačinke brez Radivojeve 
tokrat preveč oslabljene, da 
bi se lahko kosale z razigrani-
mi mariborskimi odbojkari-
cami, ki so popolnoma zaslu-
ženo prišle do zmage.

REZULTATI 5. KROGA: 
Swatycomet Zreče – Kost-
mann Slovenj Gradec 2:3, 
Mozirje – ŽOK Mislinja 1:3, 
ŽOK Ljutomer – Prevalje 3:1, 
Benedikt – Kajuh Slovan 0:3, 
ŽOK GM mobil Ptuj – Nova 
KBM Branik II 1:3
1. ŽOK MISLINJA 5 5 0 15:3 15
2. NOVA KBM BRANIK II 5 5 0 15:4 14
3. KOSTMAN SL. GRADEC 5 4 1 13:7 11
4. ŽOK LJUTOMER 5 3 2 11:7 10
5. ŽOK GM MOBIL PTUJ  5 3 2 11:8 8
6. SWATYCOMET ZREČE  5 2 3 8:11 6
7. KAJUH ŠOŠTANJ 5 1 4 6:12 4
8. MOZIRJE 5 1 4 6:13 4
9. PREVALJE  5 1 4 6:11 3
10. BENEDIKT 5 0 5 1:15 0

David Breznik

Odbojka � 2. DOL vzhod

Nepopolne Ptujčanke izgubile 
z mladimi Mariborčankami



Drava Ptuj – Roltek 
Dob 2:1 (1:0)

Strelci: 1:0 Lonzarič (41.), 
2:0 Perger (48.), 2:1 Kukavica 
(93.)

Drava Ptuj: Ajlec, Roškar, 
Perger, Tomažič Šeruga, Lon-
zarič, Romih, Čeh A. (od 76. 
Petek), Horvat, Tisaj (od 60. 
Pauko), Čeh N., Rešek (od 

89. Zlatnik); trener: Damjan 
Vogrinec.

Zadnji krog jesenskega 
dela tekmovanja v 2. slo-
venski nogometni ligi je na 
Mestnem stadionu na Ptuju 
ponudil derbi drugouvršče-
ne Drave in tretjeuvrščenega 
Rolteka. Igrišče je bilo zara-
di povečanih padavin zelo 
razmočeno in na nekaterih 
delih zelenice je tudi stala 
voda, ki je dodobra otežila 
igro obeh ekip. Ptujčani so 
se v uvodu bolje znašli, saj je 
Perger s približno dvajsetih 
metrov z leve strani sprožil 
močan strel, ki ga je vratar 

Vezirovič odbil v kot. Iz tega 
kota je po podaji Nastje Čeha, 
Lonzarič dvakrat nastreljal 
gostujoči obrambi blok. Po 
začetni pobudi domačih so 
gostje vzpostavili ravnotežje, 
vendar so preveč komplici-
rali, da bi prišli do ugodne 
situacije za strel. Na drugi 
strani tudi Drava ni mogla 
zaradi težkega igrišča izvesti 
konkretnejših napadov, je pa 
igrala bistveno enostavnej-
še in hitrejše od Doba. Ta je 
prišel do edine resne prilo-
žnosti v 27. minuti, ko je po 
kotu Kunstelja ostal na štirih 
metrih sam Račić, a je z izre-

dnim refleksom njegov strel 
branil vratar Ajlec. V končni-
ci prvega dela je približno tri-
sto gledalcev videlo zadetek, 
saj je Nastja Čeh s prostega 
strela z desne strani natanč-
no podal v sredino, kjer je 
njegov brat Aleš Čeh streljal 
in izkazal se je Vezirovič, ki 
je žogo odbil le do Lonzariča, 
ki je čakal na drugi vratnici 
in je žogo s treh metrov zabil 
v gol – 1:0. Uspešen zaklju-
ček prvega polčasa je Drava 
nadgradila tudi z začetkom 
drugega, saj je aktivni Horvat 
poslal močen predložek z de-
sne strani, ki so ga Dobljani 
odbili v polje in na žogo je 
naletel Perger, ki je z odmer-
jenim strelom s kakšnih dvaj-
setih metrov dosegel pravi 
evrogol – 2:0. Zaostanek je 
nogometaše Rolteka pognal 

v popoln napad. Ti so bili v 
zadnjem delu tekme boljši 
nasprotnik, medtem ko so 
se Ptujčani fanatično borili 
do zadnjega žvižga sodnika 
Perića. Z nevarnimi streli so 
poizkušali Lunder, Leskovar 
in Klopčič, medtem ko je po 
strelu z glavo najprej Račić 
zadel vratnico, nato pa jo je z 
diagonalnim strelom po tleh 
zadel še Leskovar. Gostje, ki 
so lovili rezultat, so puščali 
veliko prostora za protina-
pade in v samem zaključku 
je Horvat stekel sam proti 
vratom, a so njegov strel go-
stujoči branilci blokirali. V 
sodnikovem podaljšku je bil 
pritisk Rolteka nagrajen tudi 
z zadetkom, saj je Kukavica 
sprožil z desne strani kazen-
skega prostora močan strel, 
ki je presenetil tudi vratar-
ja Ajleca – 2:1. To je bil tudi 
končni rezultat dinamične 
tekme v težkih pogojih, oboji 
igralci so se trudili do svoje-
ga maksimuma in so prika-
zali zelo solidno nogometno 
predstavo. V njej je slavila 
Drava, ki je na derbiju vpi-
sala tri nove točke in jih ima 

skupno sedaj na kontu osem-
indvajset, kar pomeni, da so 
Ptujčani pravo presenečenje 
jesenskega dela tekmovanja, 
ki so ga končali zelo visoko, 
na drugem mestu.

REZULTATA 16. KROGA:
Drava Ptuj – Rol-

tek Dob 2:1 (1:0)
Farmtech Veržej – TKK Tolmin 
4:1 (2:0); strelci: 1:0 Trstenjak 
(6.), 2:0 Petek (36.), 3:0 Kou-
ter (82. z 11. m), 3:1 Zornik 
(86.), 4:1 Vaš (89.)

Tekme Zarica Kranj – Alu-
minij, Šenčur – Ankaran in 
Kalcer Radomlje – Triglav 
Kranj so bile zaradi slabega 
vremena odpovedane in bodo 
odigrane v soboto, 28. novem-
bra, ob 13.30.
1. KALCER RADOMLJE  15 9 4 2 30:12 31
2. DRAVA PTUJ  16 8 4 4 24:21 28
3. FARMTECH VERŽEJ  16 6 6 4 29:23 24
4. ROLTEK DOB 16 7 3 6 27:22 24
5. ALUMINIJ  15 5 5 5 21:25 20
6. TRIGLAV KRANJ  15 4 7 4 20:17 19
7. ANKARAN 15 5 4 6 14:23 19
8. ZARICA KRANJ  15 4 5 6 16:24 17
9. TKK TOLMIN  16 3 5 8 25:28 14
10. ŠENČUR 15 2 5 8 19:29 11

David Breznik
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Zadnji jesenski krog sever-
ne tretje nogometne lige ni 
prinesel večjih presenečenj 
in morda je še največje, da je 
Videm, za katerim je odličen 
prvi del sezone, le remiziral 
na domačem igrišču z Ajda-
som. Lenartčani so dosegli tri 
zares lepe zadetke, medtem 
ko je Lah z zadetkom v izteku 
tekme prinesel domačinom 
točko. Izmed vodilne trojke 
so bili najučinkovitejši igral-
ci Šmarij pri Jelšah, ki so na 
pobeljenem igrišču s snegom 
spustili »petardo« Podvin-
cem, medtem ko sta vodilna 
Maribor in Brežice zmagala z 
golom prednosti. Proti koncu 
prvenstva je šlo vedno bolje 
Šampionu, ki je dosegel novo 
visoko zmago, medtem ko so 
gledalci največ, kar osem za-
detkov, videli v Dobrovcih, 
kjer je domači S. Rojko kar s 
6:2 ugnal Šmartno. Zaradi sla-
bega vremena je bila tekma 
v Radljah prestavljena in bo 
odigrana naknadno morda 
še letos ali pa pred pričetkom 
spomladanskega dela tekmo-
vanja, ki se bo nadaljevalo v 
drugi polovici marca priho-
dnje leto. Na ta premor gredo 
najbolj zadovoljni v taboru 
Maribora B., medtem ko je Vi-
dem pozitivno presenečenje, 
so Podvinci negativno prese-
nečenje prvega dela severne 
tretje nogometne lige. 

REZULTATI 14. KROGA: 
Šmarje pri Jelšah – Podvinci 

Betonarna Kuhar 5:0 (3:0), Vi-
dem – AjDAS Lenart 3:3 (0:1), 
Brežice 1919 – Dravinja 1:0 
(1:0), Koroška Dravograd – 
Šampion 0:3 (0:2), Mons Cla-
udius – Maribor B 1:2 (0:1), 
S. Rojko Dobrovce – Šmartno 
1928 6:2 (3:1), Radlje – Fuži-
nar Noži Ravne (tekma je bila 
prestavljena).
1. MARIBOR B  14 12 2 0 59:11 38
2. BREŽICE 1919 14 10 2 2 36:10 32
3. ŠMARJE PRI JELŠAH  14 10 0 4 43:22 30
4. ŠAMPION 14 9 2 3 36:17 29
5. VIDEM 14 8 3 3 34:30 27
6. MONS CLAUDIUS  14 6 1 7 24:25 19
7. S. ROJKO DOBROVCE  14 6 1 7 30:36 18
8. FUŽINAR NOŽI RAVNE 13 5 1 7 20:29 16
9. AjDAS LENART 14 5 1 8 23:35 16
10. KOR. DRAVOGRAD  14 4 3 7 19:26 15
11. ŠMARTNO 1928 14 4 2 8 20:35 14
12. DRAVINJA 14 3 4 7 15:27 13
13. RADLJE 13 2 1 10 10:31 7
14. PODVINCI KUHAR 14 2 0 12 8:42 6

David Breznik

V težkih razmerah 
Šmarje boljše
Šmarje pri Jelšah – Podvinci 
Betonarna Kuhar 5:0 (3:0)

Strelci: 1:0 Jančič (5.), 2:0 
Firšt (20. z 11. m), 3:0 Kidrič 
(44.), 4:0 Firšt (56.), 5:0 Kidrič 
(75.)

Podvinci Betonarna Ku-
har: Klasinc, Hren, Topolovec, 
Toplak, Zagoršek, Orovič, Sa-
gadin (od 46. Hreljič), Korpič 
(od 59. Muhič), Pal, Petrovič, 
Krajnc. Trener: Lovrenc Šeruga.

Nekaj centimetrov snega 
je prekrilo travnato površi-
no na stadionu v Šmarjah pri 
Jelšah, kjer so domačini na 
težkem terenu pokazali svojo 
boljšo fizično pripravljenost 
in tudi nogometno kakovost 
na obračunu s Podvinci. V 
90 minutah tekme se je od-
vijala po snegu prava borba 
za žogo in zelo težko se je z 
obeh strani kontroliral potek 
igre. Favorizirani domačini so 
povedli že v peti minuti; ko so 
po predložku gostje signalizi-
rali prepovedan položaj, je bil 
sam na treh metrih Jančič, ki 
je brez težav zadel – 1:0. So-
dnik Šmajc je po posredova-
nju Topolovca dosodil zares 
čudno enajstmetrovko, ki jo 
je v zadetek pretvoril Firšt 
2:0. Tik ob koncu prvega pol-
časa so Podvinčani še enkrat 
domnevali, da je Kidrič v pre-
povedanem položaju, vendar 
je omenjeni igralec nadaljeval 
igro in sam šel pred vratarja 
Klasinca ter ga tudi premagal 
– 3:0. Tako je Šmarje na pre-
lahek način prišlo do visoke 
prednosti že po prvih petin-
štiridesetih minutah, v kate-
rih so gostje igrali bolje, kot 
kaže rezultat. Sprožili so štiri, 
pet strelov v okvir domačih 
vrat, vendar poizkusi Petrovi-
ča, Pala, Sagadina in Krajnca 
so bili premalo močni, pred-
vsem pa premalo natančni, 
da bi z njimi lahko premagali 
vratarja Lojena. V nadaljeva-

nju so bili Podvinčani v še 
bolj podrejenem položaju, saj 
si tudi niso pripravili kakšnih 
zrelejših situacij, medtem ko 
so domačini izvedli najlepšo 
akcijo v 59. minuti, ki jo je z 
zadetkom zaključil kapetan 
Firšt – 4:0. Po izigrani situaciji 
je zelo lep zadetek, s strelom 
z roba kazenskega prostora, 
dosegel še Kidrič – 5:0. Šmar-
je pri Jelšah je vpisalo visoko 
zmago, potem ko se je na za-
sneženem igrišču veliko bolje 
znašlo od Podvincev, ki jim 
tudi na tej tekmi ni in ni šlo.

David Breznik

Videm z remijem 
končal odlično 
jesen
Videm – AjDAS Lenart 3:3 
(0:1)

Strelci: 0:1 Ploj 34., 1:1 
Krajnc 61., 1:2 Hager 66., 2:2 
Božak 79. – 11-m, 2:3 P. Rola 
81., 3:3 Lah 87.

Videm: Malogorski, Koren, 
Gerečnik, Lah, Kostanjevec, 
Leskovar (od 61. Trep), Kme-
tec, Cafuta, Božak, Krajnc, 
Škvarić (od 46. Tement). Tre-
ner: Primož Gorše.

Medtem ko smo še do ne-
davnega na nogometnih tek-
mah lahko uživali v toplem 
vremenu in dobro pripra-
vljenih zelenicah, pa je bilo 
minuli vikend konec vsega 
lepega. V večini Slovenije je 
namreč zapadel sneg, kar 
je seveda otežilo igranje te-
kem, nekaj srečanj pa je bilo 
tudi odpovedanih. Videm je 
v zadnjem jesenskem krogu 

Nogomet � 3. SNL – sever, 14. krog

Vodilne ekipe zmagale

Nogomet � 2. SNL 16. krog:

Derbi Dravi in drugo mesto

Foto: Črtomir Goznik

Ptujčani so postali pravo presenečenje jesenskega dela tekmovanja in ga končali na drugem mestu.

Damjan Vogrinec (tre-
ner Drave Ptuj): »Na izredno 
težkem igrišču smo vide-
li pravo borbo vseh naših 
igralcev in vsak izmed njih 
je veliko prispeval k tej težko 
priigrani zmagi. Mislim, da 
smo odigrali dobro in da smo 
zadeli ob pravem času, nato 
pa smo zdržali vse nalete 
Rolteka. Z novo zmago smo 
uspešno končali jesenski del 
prvenstva, ki smo ga končali 
na zelo visokem drugem me-
stu.«

Damjan Romih (trener 
Rolteka Doba): »V specifič-
nih pogojih se moji igralci v 
prvem polčasu niso najbolje 
znašli, saj so preveč komplici-
rali, medtem ko so domačini 
igrali veliko bolj enostavno 
in učinkovito. Po zaostanku 
z 1:0 smo prejeli še evrogol 
Pergerja in od takrat naprej 
smo bili veliko boljši naspro-
tnik, vendar smo zapravili 
preveč priložnosti za poziti-
ven rezultat. Ob koncu lahko 
čestitam Dravi za zmago in za 
dobre rezultate v jesenskem 
delu tekmovanja.«

V Kranju zaradi snega ni bilo tekme
Nogometaši Aluminija naj bi po razporedu odigrali 

tekmo 16. kroga 2. slovenske nogometne lige v soboto v 
Kranju proti Zarici. Nogometaši iz Kidričevega so bili v 
športnem centru v Kranju že pripravljeni, da bi se začeli 
segrevati pred tekmo, ko so delegat in sodniki zaradi ne-
kaj centimetrov debele snežne podlage tekmo odpoveda-
li. To je bila glede na stanje na igrišču pravilna odločitev 
in Nogometna zveza Slovenije je zaradi slabega vremena 
tri prestavljene tekme delegirala za prihodnjo soboto, kar 
pomeni, da se bosta ob 13.30 v Kranju sešli ekipi Zarice 
in Aluminija.

DB

doma gostil ekipo iz Lenarta, 
ki jo je letos enkrat že pre-
magal, tokrat pa tudi same 
vremenske razmere niso 
dopuščale boljše predstave, 
kar so gostje, ki so se modro 
branili, izkoristili za točko, z 
malo sreče pa bi lahko slavi-
li, toda Videmčani so se na 
vsak prejet zadetek odzvali z 
zadetkom, z zmagovalno mi-
selnostjo, tako kot to počnejo 
kakovostne ekipe.

Igrišče na Vidmu je bilo do-
dobra prepojeno z vodo, tem-
perature malo nad nič stopinj 
in rahel dež pa so na tribune 
športnega parka pričakovano 
privabile le okrog 100 gledal-
cev. Po uvodnem tipanju so 
vajeti igre v svoje noge počasi 
pričeli prevzemati domačini 
in so bili do 30. minute boljši 
tekmec. Priložnosti sta zapra-
vila Božak in Škavrić dvakrat, 
nato pa je sledila kazen za za-
pravljeno. Po hitrem protina-
padu je zadel Ploj. Sledile so 
črne minute rumeno-črnih, 
toda dveh lepih situacij Lenar-
tčani niso realizirali. Prav v iz-
teku prvega dela igre je bil po 
strelu z glavo izenačenju blizu 
Kostanjevec.

V drugi del so domačini 
krenili še odločneje in po pri-

ložnosti Korena v 59. minuti 
je dve minuti zatem, izenačil 
Krajnc. Vodstvo Vidma pa ni 
zdržalo dolgo, saj so modri 
z izjemnim prostim strelom, 
kjer je bil Malogorski brez 
moči, povedli. Sledilo je ob-
dobje izenačene igre, dobrih 
10 minut pred koncem pa je 
upravičeno dosojeno enajst-
metrovko realiziral Božak. 
Toda vodstvo rumeno-zele-
nih spet ni vzdržalo, saj je po 
šolski akciji Lenarta izjemen 
zadetek dosegel P. Rola. Toda 
varovanci so se še enkrat več 
vrnili, malo pred koncem je 
po predložku z glavo iz težke-
ga položaja končni izid posta-
vil domači kapetan Lah. 

Videm tako prvi del prven-
stva zaključuje na odličnem 
5. mestu, kar je za novinca v 
ligi seveda odličen izid. Igralci 
gredo sedaj na zaslužen oddih, 
več dela pa sedaj čaka upravo 
kluba, saj so cilji kluba, ki so 
si jih zadali pred prvenstvom, 
to je obstanek v ligi, že zdav-
naj izpolnjeni in glede na ka-
kovostno zasedbo, ki je tudi 
odlično vodena, bi bil greh, 
da Videm spomladi ne bi vsaj 
ostal na mestu, ki ga trenutno 
zaseda.

tp

Nogomet � 1. SNL
PARI 18. KROGA – SREDA ob 17.30: Krško – Domžale, 

Olimpija – Krka, Maribor – Gorica

Rokomet � Mladinsko – članska liga vzhod (ž)
4. KROG: ŽRK Ptuj – Litija (TOREK ob 19.00)

David Breznik

Športni napovednik
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Po Drobničevih besedah so 

zelene številke rezultat poveča-

ne proizvodnje, prestrukturira-

nja, novih programov, predvsem 

pa trdega in požrtvovalnega dela 

vseh zaposlenih: »Da smo do-

segli to, kar imamo, smo vložili 

izjemne napore, tako vodstvo 

kot vsi zaposleni. Letos bomo s 

prihodki presegli 300 milijonov 

evrov, kar pomeni, da smo uvr-

ščeni med 30 največjih podjetij 

v Sloveniji. Med največjimi izvo-

zniki smo na 11. mestu, po števi-

lu novih zaposlitev smo uvršče-

ni na 3. mesto v državi,« je ob 61. 

tovarniškem prazniku povedal 

sodelavcem Marko Drobnič.

Ob tem je Drobnič dodal, da 

so aktivnosti v minulem obdo-

bju zaznamovale tudi pomemb-

ne organizacijske spremembe: 

»Izvedli smo reorganizacijo, s 

podporo kadrovske in pravne 

službe še sistem upravljanja, 

prestrukturirani so bili tudi naši 

finančni viri. V okviru strateške-

ga razvoja smo zagnali projekt 

visokotlačnega litja, razvili smo 

nekatere nove zlitine in izdelke, 

prestrukturirali smo prodajo 

in diverzificirali tudi strukturo 

svojih kupcev. Poleg tega smo v 

zadnjem letu uspešno zaključili 

projekt Lahkotni svet, v katerega 

smo vključili okoli 5.000 otrok 

iz lokalnega okolja in tako po-

membno vplivali na prepoznav-

nost Taluma.«

V ospredju 
dobičkonosnost

V ospredje bodoče poslovne 

strategije Taluma je Drobnič 

Kidričevo � Predsednik uprave ob 61. prazniku Taluma:

»Rdeče številke so zamenjale zelene«
Predsednik uprave Marko Drobnič je ob tovarniškem prazniku poudaril, da je danes Talum stabilno podjetje, ki daje kruh 1200 zaposlenim; po treh zelo zahtevnih letih so rdeče 
številke zamenjale zelene, ob koncu leta pa bodo po njegovih besedah presegli 300 milijonov prihodkov.

Foto: M. Ozmec

Letošnji dobitniki zlatih metuljev (z leve): predsednik Marko Drobnič, Jožef Kancler, Matevž Mohorko, Miran Pintarič, Janez Vogrinec, 
Daniel Lačen in Nenad Kardum. 

V občini je zagotavljanje fi-

nančnih sredstev za športno in-

frastrukturo stalnica v vsakole-

tnem proračunu, kjer z lastnimi 

in tudi sofinancerskimi sredstvi 

državnih institucij obnavljajo 

športne objekte ter zagotavlja-

jo dodatne športne površine. 

Športni objekti so dani v upra-

vljanje Zavodu za šport, osnov-

nim šolam, športnim društvom 

in krajevnim skupnostim, ki 

morajo za objekte skrbeti kot 

dober gospodar, je zapisano 

v poročilu. Odbor za družbe-

ne dejavnosti, ki je pripravljal 

gradivo, je še ugotovil, da je v 

občini športna infrastruktura 

na zavidljivi ravni. »Objekti, ki 

so na novo zgrajeni redno jih 

vzdržujejo, žal se ponekod po-

javlja vandalizem, ki povzroča 

dodatno škodo in s tem poveza-

ne stroške. Starejši objekti pa so 

vzdrževani starosti primerno,« 

je zapisano.

In med petimi objekti v upra-

vljanju Zavoda za šport sta vsaj 

dva, ki bi bila potrebna obno-

ve, kot izhaja iz poročila, sta to 

kopališče, ki je bilo zgrajeno 

leta 1967 ter športna dvorana 

Slovenska Bistrica iz leta 1987. 

Športno dvorano sicer v do-

poldanskem času uporablja OŠ 

Pohorskega odreda za izvajanje 

telovadbe, v popoldanskem 

času pa različna športna dru-

štva in klubi (odbojka, košarka, 

alpinizem, judo, teakwando ...). 

Prav tako se v dvorani organizi-

rajo večja športna tekmovanja 

in prireditve. Ob tem pa je na 

območju občine še 11 športnih 

ali večnamenskih dvoran oziro-

ma telovadnic, ki jih upravljajo 

osnovne šole.

MV

Foto: MV

Slovenska Bistrica � Športna infrastruktura na zavidljivi ravni?

Za vzdrževanje športnih objektov več kot 260.000 evrov letno
Eden od pogojev za izvajanje športne dejavnosti je zagotavljanje športne infrastrukture. Slovenjebistriški javni zavod upravlja s petimi športnimi objekti in letni odhodki zgolj za 
te znašajo 227.100 evrov.

Objekt Prihodki Odhodki
Upravljavec Javni zavod za šport Slovenska Bistrica
Dvorana za zimski trening 33.300 32.100 
Center borilnih športov 44.000 45.000 

57.000 66.000
Kopališče 24.000 27.000
Športna dvorana Slovenska Bistrica 66.000 57.000 
Upravljavec osnovna šola
Telovadnica in zunanje igrišče OŠ Šmartno na Pohorju 3500 4000
Telovadnica in zunanje igrišče OŠ Jožeta Pučnika Črešnjevec 8000
Telovadnica in zunanje igrišče 2. OŠ Slovenska Bistrica 10.000
Telovadnica in asfaltna ploščad OŠ Antona Ingoliča Spodnja Polskava Ni podatkov Ni podatkov
Telovadnica in asfaltna ploščad POŠ Zgornja Polskava Ni podatkov Ni podatkov
Telovadnica POŠ Pragersko Ni podatkov Ni podatkov
Telovadnica in igrišče OŠ Gustava Šiliha Laporje 4000 4200
Večnamenska dvorana Tinje in igrišče OŠ Partizanska bolnišnica Jesen Ni podatkov Ni podatkov
Večnamenski objekt Kebelj in malo nogometno igrišče Ni podatkov 4200
Telovadnica in asfaltna ploščad OŠ Minke Namestnik Sonje 1000 1200
Telovadnica in igrišče POŠ Zgornja Ložnica 4900 4950
Skupaj 255.700 263.650

Vir: Občina Slovenska Bistrica

Zlati metulji za štiri Talumove 
sodelavce

Po tem, ko so v besedi in sliki predstavili nekaj po-
membnejših delovnih dosežkov in novosti, ki so jih do-
segli v Talumu in odvisnih družbah v zadnjem letu, so 
podelili tudi najvišja priznanja za delovne dosežke na po-
sameznih področjih dela. Zlatega metulja za življenjsko 
delo je prejel Jožef Kancler iz družbe Vargas-Al.

Za uspešno delo v zadnjih nekaj letih pa so zlatega 
metulja prejeli Janez Vogrinec iz družbe Ekotal, Miran 
Pintarič iz PE Livarne ter Matevž Mohorko, vodja raču-
novodske službe v Talumu. Praznovanje so s kulturnim 
programom popestrili člani pihalnega orkestra Talum 
pod vodstvom zborčka OŠ Videm pri Ptuju.

postavil predvsem dobičkono-

snost, saj si lahko le na ta način 

zagotovijo dolgoročno stabil-

nost poslovanja: »Ustrezna do-

nosnost ni samo pričakovanje 

lastnikov, ampak tudi pogoj, da 

bomo lahko zagotovili potreb-

na lastna sredstva za investicij-

sko vzdrževanje in investicije. 

Še naprej bomo morali izvajati 

prestrukturiranje, povečevati 

proizvodnjo in dodano vre-

dnost. To bomo lahko dosegli 

s povečanjem proizvodnje ron-

delic, kjer postajamo vodilni 

proizvajalec v Evropi, s pove-

čanjem proizvodnje ulitkov, z 

diverzifikacijo prodaje zlitin ter 

s povečevanjem obsega prodaje 

novih produktov.«

Kljub pozitivnim ugotovi-

tvam v poslovanju Taluma se je 

Drobnič dotaknil tudi nekate-

rih aktualnih razmer in dogod-

kov v svetu, ki se posredno od-

ražajo tudi pri njih: »Biti mora-

mo hitri in prilagodljivi, največ 

pa je odvisno od tega, kakšni so 

naši odnosi ter stopnja pove-

zanosti in solidarnosti. Lahko 

rečem le to, da je stopnja pove-

zanosti v naši družbi zelo velika 

in trdna.«

Sicer pa so v okviru 61. to-

varniškega praznika v četrtek 

dopoldne v veliki dvorani re-

stavracije Pan pripravili tradici-

onalno srečanje z upokojenimi 

sodelavci. Praznovanje pa so 

zaokrožili s sobotnim dnevom 

odprtih vrat, na katerem si je 

nekatere Talumove proizvodne 

obrate ogledalo okoli 200 ob-

čanov.

M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Marko Drobnič: »Uvrščeni smo med 30 največjih podjetij v Slove-
niji. Med največjimi izvozniki smo na 11. mestu, po številu novih 
zaposlitev smo uvrščeni na 3. mesto v državi!«
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Že po tradiciji jih je v imenu 

družbe Radio-Tednik, ki projekt 

Otroci pojejo slovenske pesmi 

in se veselijo pripravlja v sode-

lovanju z lokalnimi skupnost-

mi, tokrat Občino Zavrč in OŠ 

Cirkulane-Zavrč, pozdravil di-

rektor Drago Slameršak. Pou-

daril je pomen petja slovenskih 

narodno-zabavnih in zabavnih 

pesmi za narodovo identiteto 

in razvoj mladih talentov, ki 

tudi skozi te nastope dodatno 

plemenitijo svojo nadarjenost 

in osebnostno rast. Gre za pro-

jekt, ki ni pomemben samo za 

občino, šolo, družbo Radio-Te-

dnik, Spodnje Podravje, temveč 

za celotno državo. Dokler se bo 

pelo in govorilo slovensko, se za 

prihodnost slovenskega naroda 

ni bati. V imenu OŠ Cirkulane-

Zavrč je govorila ravnateljica 

Suzana Petek. Povedala je, da je 

projekt zaživel s celo šolo, vsi 

so pomagali po najboljših mo-

čeh, spodbujali mlade talente v 

pripravah, da bi resnično lahko 

najbolje zapeli. Zelo so bili ve-

seli, da jih je lokalna skupnost 

prijavila v ta projekt. Otroci so 

se navdušeno odzvali. Podžu-

pan Robert Vuzem se je zahvalil 

za tako dober obisk, največjo 

zahvalo pa je izrekel mladim 

Zavrč, Goričak � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

Šola zaživela s slovensko pesmijo in glasbo
V kulturni dvorani v Goričaku so 18. novembra peli učenci OŠ Cirkulane-Zavrč z območja Zavrča. Prijetno vzdušje so že na začetku prireditve ustvarili najmlajši iz vrtca. 
Mlade pevske talente je spodbujala tudi polna dvorana obiskovalcev.

Foto: Črtomir Goznik

Manuela Zebec, zmagovalka prve kategorije: „Obiskujem 4. ra-
zred, doma sem na Turškem Vrhu. Pri petju me spodbuja oče, ki 
tudi poje. Zmaga me je zelo presenetila. Kaj pričakujem od pol-
finala, v tem trenutku še ne vem, bom pa se potrudila, da se bo 
naša šola kar najbolje uvrstila.“

Foto: Črtomir Goznik

Mladi završki pevski upi. Pred njihovim nastopom so za prijetno vzdušje poskrbeli otroci iz vrtca v Zavrču.

V Goričaku so peli: 
Ela Vuzem, Manuela Ze-
bec, Neža Zebec, Zala 
Kelc, Benjamin Kokot, Sara 
Težak in Lion Kokot (1. do 
5. razred) ter Gorazd Ga-
vez in Minea Gabrovec (6. 
do 9. razred)

Majšperk � Še zadnja razstava letos 

Na ogled postavljene 
geomitrije
Geomitrije Beti Bricelj, Duša Jesih in Dušan Fišer so od pet-
ka, 13. novembra, na ogled v Tovarni umetnosti AP na Bregu. 
Razstava bo odprta do 15. decembra, ob tem pa je ta razsta-
va tudi zadnja v tem letu.

Foto: Mojca Vtič

Foto: Črtomir Goznik

Minea Gabrovec, zmagovalka druge kategorije: „Svoj nastop sem 
posvetila Slavku Avseniku, narodno-zabavna glasba mi je še po-
sebej pri srcu. Obiskujem šolo petja, saj se želim čim bolj pevsko 
izpopolniti. Eden mojih ciljev je tudi, da bi postala pevka. Pričaku-
jem, da se bom uvrstila v finale.“

pevcem za izjemno lepo zapete 

slovenske pesmi, ob tem pa še 

družbi Radio-Tednik Ptuj in Ob-

čini Zavrč.

Tudi na prireditvi Otroci po-

jejo slovenske pesmi in se vese-

lijo v Goričaku je petje mladih 

talentov ocenjevala strokovna 

komisija, ki sta jo sestavljala 

tonska mojstra Radia Ptuj Tone 

Topolovec in Borut Horvat ter 

voditelj in vodja projekta Otroci 

pojejo Dalibor Bedenik. Borut 

Horvat je v imenu komisije po-

vedal, da so se vsi nastopajoči 

zelo potrudili, dali vse od sebe, 

izbrala pa je najboljši udeležen-

ki glede na kakovost petja in 

samo interpretacijo.

MG

Ptuj � Končan festival Vino ni voda

Vino, glasba in dobrodelnost po študentsko
Tri jesenske vikende zapored so tudi letos študentje namenili druženju ob žlahtni kapljici. Festival Vino ni voda je ponovno podiral 
rekorde, saj je na ptujske trge in ulice privabil množico udeležencev, ki so uživali v dobri glasbi, odličnem vinu in spremljajočih 
kulinaričnih specialitetah.

Že pred 14 leti, ko je bil fe-

stival Vino ni voda prvič orga-

niziran, je bila med osnovnimi 

nameni tega izpostavljena želja 

po spoznavanju vinske kulture 

na vseh ravneh. Vino, ogledi, 

dobrodelne licitacije in odlična 

glasba so komponente, ki ustvar-

jajo festivalsko dogajanje. Marti-

novanju na Ptuju tako študentje 

s tem dajo posebno noto, s čimer 

se vinu in vinarjem poklonijo z 

raznolikimi in pisanimi dogodki. 

Vodji projekta letos sta bili Eva 

Banko in Anemari Meznarič, ki 

sta z izvedbo in udeležbo na vseh 

dogodkih izjemno zadovoljni.

Odprtje festivala Vino ni voda 

je že tradicionalno potekalo na 

ptujskem gradu, temu so sledile 

delavnice senzorike vina, na ka-

terih so obiskovalci iz prve roke 

izvedeli več o celotnem procesu 

pridelave vina in o tem, kako vino 

sploh pravilno degustirati, zvrsti-

li so se številni glasbeno-vinski 

dogodki, zadnji festivalski vikend 

pa se je odvila še dobrodelna lici-

tacija vin. To je v Park hotelu Ptuj 

Klub ptujskih študentov organi-

ziral skupaj z Leo klubom Ptuj. 

Skupaj so zbrali kar 1.030 evrov, 

sredstva pa bodo namenili za ma-

lico dveh osnovnošolcev.

Festivalsko dogajanje za le-

t os se je končalo 7. novembra, 

z velikim martinovanjem na 

Slovenskem trgu, sočasno pa je 

potekal tudi Mladinski vinski 

sejem. Sodelovalo je šest mladih 

vinarjev – Vinogradništvo Gönc, 

Vinogradništvo Gorjup, Vino-

gradniška kmetija Potrč, Vina 

Zavec, Vina Matic ter Turistična 

kmetija Mak.

Dženana Kmetec

Foto: ČG

Vsi trije avtorji so geometrične vzorce upodobili z akrilom na pla-
tno. In še beseda o avtorji: Beti Bricelj je umetnica, ki živi in ustvarja 
razpeta med različnimi deželami, predvsem med Škotsko in Slove-
nijo, Duša Jesih je letošnja dobitnica študentske Prešernove nagra-
de ter Dušan Fišer, vizualni umetnik, mentor, scenograf, kurator in 
galerist. 

MV
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Direktor družbe Radio-Te-

dnik Ptuj Drago Slameršak je 

povedal, da je vesel, da je tudi 

Majšperk s šolo in lokalno 

skupnostjo, mladimi pevci in 

obiskovalci postal del uspešne 

zgodbe spodbujanja petja slo-

venske pesmi. Prepričan je, da 

se velike zgodbe pišejo povsod 

tam, kjer živijo pridni in mar-

ljivi ljudje, tako kot v Halozah, 

kjer se vsi skupaj trudijo za 

boljši, prijaznejši jutrišnji dan. 

Županja Majšperka Darinka Fa-

kin se je zahvalila domači šoli, 

ki se je vključila v projekt in 

spodbudila učence, da so se od-

ločili za sodelovanje ter pogu-

mno stopili na veliki oder z ve-

liko lepimi pesmimi in glasovi 

Majšperk  � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

Mladi peli z velikim zanosom in pričakovanji
Mladi pevski in glasbeni talenti OŠ Majšperk so 19. novembra zapeli v prelepi dvorani kulturno-poslovnega centra v Majšperku. OŠ Majšperk in Občina Majšperk sta se 
letos na novo vključili v projekt družbe Radio-Tednik Ptuj Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo.

Foto: Črtomir Goznik

Ajda Bezjak, zmagovalka 1. kategorije: “Zmage sem zelo vesela, 
saj je nisem pričakovala, pojem pa že dve leti. Pojem tudi pri pev-
skem zboru. Sem energična, vesele narave, rada tudi berem. Zelo 
si želim postati glasbenica. Moje zmage se veseli tudi moj učitelj 
glasbe Sergej Rupreht.“

Foto: Črtomir Goznik

Vsi nastopajoči

V Majšperku so peli: 
Klara Bezjak in Urška Gajšt, Miha Vuk, Hana Wolf Zajšek, Nika Aubel, Luka Cep, Lara in Klara Križanec ter Nika Bezjak, Sara 
Lampret, Nely Javernik Visočnik, Nely Korže in Ajda Bezjak (1. do 5. razred) in Maja Novak ter Klara Kropec in Anja Sagadin (6. 
do 9. razred).

Ptuj � Prvi nočni nakup z revijo

Kamenček v mozaik
V Murkovi ulici je 20. novembra potekal prvi modni nočni na-
kupovalni dogodek z modno revijo, ki je ob organizatorjih, 
trgovinah Absolut Fashion in Urban Vintage Fashion Store 
Andreje in Robija Belšaka, privabil še druge mestne ponu-
dnike na tej ulici in širše. 

Foto: Luka Rebol

Foto: Črtomir Goznik

Maja Novak, zmagovalka 2. kategorije: „Na nastop sem se pripra-
vljala dva meseca, zmage pa nisem pričakovala, presenetila me 
je. Pri izbiri pesmi mi je pomagal učitelj iz glasbene šole. Moja 
najljubša pevka je Nina Pušlar, rada pojem slovenske pesmi. Kaj 
bo prineslo polfinale, pa bomo videli.“

polepšali ta novembrski večer, 

zahvalila pa se je tudi družbi 

Radio-Tednik Ptuj. Za pogum je 

mladim pevcem čestitala tudi 

ravnateljica OŠ Majšperk Dani-

ca Lorber. Ti so peli še s toliko 

večjim zanosom, ker so imeli 

bučno podporo v občinstvu. 

„Upam, da se bodo te sloven-

ske pesmi prenesle tja, kamor 

spadajo, v vsakdanje življenje. 

Starejši znajo povedati, da so 

ob večerih sedeli ob oknu in 

poslušali petje. Žal danes petje 

poslušamo med štirimi stena-

mi. Če bodo takšne prireditve 

pripomogle k temu, da bomo 

ob odprtem oknu spet lahko 

poslušali slovenske pesmi, po-

tem smo dosegli svoj namen,“ 

je še povedala ravnateljica.

Zanimivo je, da so tudi na tej 

prireditvi projekta Otroci poje-

jo slovenske pesmi in se veseli-

jo prevladovali pevski talenti 1. 

kategorije. Njihove nastope je 

ocenjevala strokovna komisija 

Radia Ptuj: Tone Topolovec in 

Borut Horvat (tonska tehni-

ka) ter vodja projekta Dalibor 

Bedenik. V imenu komisije je 

Tone Topolovec povedal, da so 

tudi tokrat ocenjevali kakovost 

petja, Ajda Bezjak in Maja No-

vak sta se najbolje odrezali ter 

zmagali v svojih kategorijah. 

Vsi drugi pa so zasedli drugo 

mesto.

MG

Ptuj � Učenci OŠ Olge Meglič zbirali oblačila in hrano za živali

Dobrodelnosti se učimo že v otroštvu
Da je solidarnost vrlina, ki se je moramo naučiti že v zgodnjih otroških letih, se na Osnovni šoli Olge Meglič zavedajo zelo dobro. 
Prav zato so v začetku tega meseca organizirali zbiranje toplih oblačil, obutve in igrač za otroke migrantov. Od oktobra naprej pa 
so pridno zbirali tudi hrano za živali.

Da bo otrokom prebežnikov 

v begunskih centrih vsaj malo 

lažje, so zanje zbirali oblačila, 

obutev in igrače. „Akcija je bila 

zelo uspešna, saj smo zbrali ve-

liko stvari. V ponedeljek smo 

jih Luka Hodnik, Alen in Timi 

Benko, skupaj s socialno de-

lavko Anito Peklar Selinšek in 

učiteljico Vido Lačen odnesli 

na RK Slovenije. Tam smo jih iz-

ročili Marjani Cafuta, ki se nam 

je za naš prispevek zahvalila in 

obljubila, da bo poskrbela, da 

jih bodo prejeli res tisti otroci, 

ki so pomoči potrebni,“ so poja-

snili šolarji, ki so sodelovali pri 

predaji.

Svojo odločitev, da organi-

zirajo to akcijo, pa je pojasnila 

tudi ravnateljica OŠ Olge Meglič 

Helena Ocvirk: „Vem, da so stali-

šča ljudi do te situacije različna. 

Osebno sem prepričana, da je 

prav, da otroke vzgajamo k so-

čutnemu odnosu in dobrodel-

nosti do teh ljudi in ljudi v stiski 

nasploh, predvsem stiski otrok 

– njihovih vrstnikov, zato sem se 

tudi odločila za to akcijo.“

Solidarnost pa so na OŠ Olge 

Meglič dokazali že večkrat, z zbi-

ranjem odpadnega papirja, pla-

stičnih zamaškov, igrač, slikanic, 

oblačil in tudi z akcijo zbiranja 

hrane za živali. Slednjo so pričeli 

ob svetovnem dnevu živali in v 

mesecu dni se je na šoli nabralo 

zelo veliko hrane. To so ta teden 

predali Kristini Pšajd, vodji Dru-

štva proti mučenju živali Ptuj, ki 

je zagotovila, da bo hrana šla v 

prave „tačke“.

Dženana Kmetec

Foto: arhiv šole

Učenci so hrano za živali predali ta teden, ko je potekala tudi predaja oblačil, obutve in igrač za 
otroke migrantov.

Začinila sta ga še DJ glas-
ba in ognjeni šov. Modna 
oblačila iz obeh trgovin, re-
dne kolekcije, casual obla-
čila in oblačila unikatne ko-
lekcije, ki se šiva samo po 
naročilu, je bilo ta petkov 
večer tudi mogoče kupiti. 
Dogodek je pritegnil veliko 
ljubiteljev mode in družab-
nih dogodkov, v prvi vrsti pa 
so vsi vključeni z njim želeli 
mestu dodati nov kamen-
ček v mozaik dogajanja, da 
bo to bolj polno živelo. Sicer 
pa so ponudniki v Murkovi 
ulici lahko na neki način 
zgled drugim mestnim po-
nudnikom, saj svoje lokale 
odpirajo tudi mimo ustalje-
nega obratovalnega časa 
večine. Petkov obisk je or-
ganizatorjem že dal polet za 
pomladansko nakupovalno 
noč v letu 2016.

MG



terega imamo zvezde tako radi, 
so namreč samo lepo obarvani 
ovršni listi. Sredi njih pa najde-
mo skromne, skoraj neopazne 
cvetove. Ti naj ne bodo še odpr-
ti, saj po cvetenju listi vsekakor 
odpadajo. Doma jo postavimo v 
čim bolj svetel prostor, a sončni 
žarki naj ne pripekajo neposre-
dno po rastlinah. Prav tako naj 
bodo čim dalj od računalnika ali 
TV, saj jih tudi oddajanje valov 
ekranov moti. Če je možno, 
naj bodo čim dalj v prostoru, 
v katerem je največ 18 °C, šele 
okoli praznikov pa jih prestavi-
te tja, kjer vam bodo lepšale te 
lepe dneve, ne glede na svetlobo 
(seveda ne v popolno temo) ali 
toploto.

Zalivamo zelo zmerno, se pa 
nikoli ne smejo izsušiti oz. po-
vesiti listi. Spet bo to povzroči-
lo odpadanje listov, rastline ne 
bodo več tako lepe. 

Božični kaktusi pa za razli-
ko od zvezd najlepše in najdlje 
cvetijo v hladnih, neogrevanih, 
a svetlih prostorih. Hladneje je, 
dalj časa bodo cveteli. Zalivamo 
jih zelo zmerno, v času cvetenja 
lahko tudi gnojimo. Po cvetenju 
oz. v februarju je smiselno na-
rediti potaknjence, tako se bo 
matična rastlina lepše razvejala. 
Običajno namreč na mestu, kjer 
odtrgamo členek, poženeta naj-
manj dva nova.

Če boste imeli živo smrekico, 
ki jo potem vrnete v naravo, 
je zelo smiselno jamo izkopati 
že zdaj. Živa smrekica namreč 
ne sme biti dolgo v zaprtem in 
toplem prostoru, če naj uresni-
či svoje poslanstvo – to je, da 
smrekic ne jemljemo iz nara-
ve, ampak jih vanjo vračamo. 
Nič ne veste, kakšno bo vreme 
po praznikih, mogoče se takrat 
jame ne bo dalo izkopati. Pa 
tudi bolje je, da je pred saje-
njem rastline jama prezračena. 
Tako pa bo novo bivališče pri-
pravljeno in hitro po praznikih 
vrnemo drevešček na prosto, v 
naravo. 

Avtohtone slovenske 
sorte so del naše 
naravne dediščine

Ker dela zunaj ni več, sem se 
odločila, da vam bom v nasle-
dnjih nekaj številkah predstavila 
našo dediščino z vrtov in njiv. 
To so domače, avtohtone sorte. 

Še ni dolgo nazaj, ko seme ni 
bilo v trgovinah tako enostavno 
in lahko dostopno in so si mno-
ge pridne slovenske roke na 
kmetijah tudi seme pridelovale 
same. Kljub temu da je Slove-
nija majhna dežela, se je zaradi 
geografskih in klimatskih zna-
čilnosti naše domovine v Slo-
veniji na kmetijah pridelovalo 

Do sedaj prekrivanje vrtnin 
ni bilo potrebno, takih tempe-
ratur, kakor so zdaj napoveda-
ne, pa ne bodo prenesle solate, 
radič štrucar in kitajski kapus , 
zato jih je treba pokriti. Rdeče 
zelje, glavnati ohrovt, por in 
seveda vse prezimne vrtnine pa 
bodo ta mraz še preživele tudi 
brez plašča. 

Sobne rastline
Zatemnjevanje božičnih 

zvezd ni več potrebno, upam 
le, da ste bili z njim uspešni in 
se rastni vršički počasi že bar-
vajo. Ko opazite prvo obarva-
nje, lahko začnete tudi dogno-
jevati, vendar v vodo dajte le 
malo gnojila, veliko manj, kot 
je priporočeno. Ne vem, ali ste 
opazili, a v vrtnih centrih in tr-
govinah se že nekaj let dobijo 
tudi posebne tablete za gnoje-
nje. Zelo uporabne so predvsem 
za tiste, ki ne potrebujete veliko 
vode za zalivanje svojih rastlin, 
saj so namenjene le za 1 l vode. 
Polovični odmerek pa dosežete 
tako, da jih raztopite v 2 l. V 
tem času gnojimo le pozimi cve-
toče lepotice, božične zvezde, 
kalanhoje, ciklame, morda tudi 
klivije, če so zacvetele. Sobnih 
rastlin ne gnojimo, saj morajo 
počivati. Zelo uporabne so tudi 
tablete za gnojenje orhidej. Ven-
dar ne smete pozabiti, orhideje 
gnojimo samo v času cvetenja. 
Nikakor jih ne gnojimo zato, da 
bi zacvetele, s tem jih lahko celo 
uničimo.

Mnoge bodo že premamile 
čudovite božične zvezde v trgo-
vinah. Žal so najlepše prav zdaj, 
ko so sveže pripeljane iz rastli-
njakov. Pa je malo prehitro, da 

bi tako lepe zdržale do božiča. 
Kaj lahko naredimo? Zelo po-
membno je, da v trgovini izbe-
remo take, ki jim še ni odpadel 
noben list. Božične zvezde v na-
ravi, tam kjer živijo, po cvetenju 
odvržejo liste. Ko začnejo le-ti 
odpadati, tudi če ni vzrok nara-
ven, se proces nadaljuje in ga ne 
moremo več ustaviti. Najbolje 
bi bilo zvezde nabaviti kar v vr-
tnariji. Že nepravilen prevoz in 
stres ob prevozu sta lahko vzrok, 
da se čas, ko so najlepše, močno 
skrajša.

Nakup naj bo zadnji opra-
vek pred odhodom domov, saj 
rastline ne smemo prehladiti. 
Zato naj jo v trgovini ali cvetli-
čarni dobro zavijejo v papir, pot 
do avtomobila naj bo čim kraj-
ša. Med rastlinami izberite take, 
ki še nimajo odprtih cvetov. 
Mnogi se boste vprašali, o čem 
govorim, drugi pa že veste. Lepo 
obarvani del rastline, zaradi ka-
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Pred nami je prva adventna nedelja
Po dolgi, topli jeseni smo se zdaj kar težko znašli v tem mrzlem vremenu. Vem, da ste mnogi zdaj žalostni, a 
verjemite mi, da je za rastline in zemljo tudi mrzlo obdobje potrebno. Zemlja je živ organizem in tako kakor vsa 
živa bitja potrebuje počitek. Privoščimo ji ga. Poskusite pridelek pobirati samo s poti, ne hoditi po mokri ali celo 
zamrznjeni zemlji, ne pulite več rastlin, samo režite jih še, kolikor je to mogoče. 

izredno veliko število domačih 
sort zelenjadnic. Takrat seveda 
na naših vrtovih še ni bilo to-
liko različnih vrst rastlin, niso 
imeli hladilnikov, zamrzoval-
nikov, predvsem pa ne velikih 
trgovskih centrov, ki nam celo 
leto ponujajo vse vrste zelenja-
ve. Slovenci smo jedli to, kar 
nam je narava v posameznem 
letnem času omogočala, jedli 
pa smo veliko bolj zdravo kakor 
sedaj.

Avtohtone, domače sorte so 
nastale, pa naj so uradno pri-
znane ali ne, na naših kmetijah 
in v našem podnebju. Nastale 
so tako, da so kmetje vedno za 
seme pustili najboljše, najlep-
še rastline, najbolj prilagojene 
njihovim potrebam. Zato so 
te rastline prilagojene na naše 
podnebje, lažje prenašajo naše 
okolje, zato imajo manj težav 
z boleznimi kakor tiste, ki so k 
nam prinesene od drugod. Torej 
so resnično najprimernejše tudi 
za ekološko pridelovanje tako 
na vrtovih kakor na ekoloških 
kmetijah, saj ne potrebujejo 
pomoči kemije za uspešno rast 
in dozorevanje. Še ene njihove 
zelo pomembne lastnosti pa se 
premalo zavedamo, ne samo da 
so te sorte prilagojene našemu 
podnebju, tudi naša telesa so 
prilagojena njim, lažje jih pre-
bavljajo in veliko bolj izkoristijo 
vse njihove koristne sestavine. 
Zato je uživanje domačih sort 
vrtnin pomembno tudi za naše 
zdravje.

Kaj je sorta?
Najprej razčistimo osnovne 

izraze v zvezi z domačim pride-
lovanjem semena, sortami, kul-
tivarji … Sorta je v bistvu sku-
pina rastlin znotraj posamezne 
botanične vrste, ki je s pomočjo 
človeka svoje lastnosti že spre-
menila, vendar je skupina ra-
stlin skoraj enaka. Z besedo sor-

ta pa smemo strokovno, uradno 
poimenovati samo tiste skupine 
rastlin, ki so prestale posebna 
sortna preizkušanja in so doka-
zala troje: najprej, da so si ra-
stline, poimenovane s skupnim 
imenom sorte, med seboj sko-
raj enake ali močno podobne 
v času tehnološke zrelosti. Na 
naših kmetijah imamo veliko 
domačih, avtohtonih populacij, 
ki pa jim tudi po domače reče-
mo sorta in tudi jaz bom v tem 
primeru uporabljala to besedo. 
Res pa je, da so domača poi-
menovanja teh »sort« pogosto 
od vasi do vasi različna, vrtnine 
pa si v tehnološki zrelosti niso 
tako različne. Zato lahko z za-
gotovostjo vemo, kaj bo zraslo 
iz semena, ki ga nekje kupimo 
ali dobimo, samo če je uradno 
preizkušeno in preverjeno. 

Avtohtone sorte so tiste, ki so 
bile v sortno listo vpisane take, 
kot so se pridelovale na kmeti-
jah. Domače sorte so tiste, ki 
so plod žlahtnjenja ali dela slo-
venskih žlahtniteljev in ponosna 
sem, da sem tudi jaz ena izmed 
njih. Udomačene sorte pa so 
tiste, ki so sicer od drugod, a 
jih pri nas pridelujemo že tako 
dolgo, da jih imenujemo tudi 
naše. Pogosto o tem, da niso iz 
Slovenije, govori samo še njiho-
vo ime. Danes se veliko govori 
o varaždinskem zelju. Brez njega 
si ne znamo več predstavljati li-
stov za sarmo. Ime pa nam pove, 
da prihaja k nam preko meje 
sosednje države. Ne se bati, za-
gotovo se bo uredilo tako, da ga 
bomo še pridelovali tudi pri nas, 
mogoče nekoliko drugačnega ali 
pa pod drugim imenom. Nasle-
dnjič boste spoznali še razliko 
med sorto in hibridom, potem 
pa se bomo spoznali z večino 
naših slovenskih domačih, av-
tohtonih in morda tudi udoma-
čenih sort.

Miša Pušenjak

KGZS opozarja na uvoz kmetijskih 
pridelkov in živilskih izdelkov

Kmetijsko – gozdarska 
zbornica Slovenije (KGZS) po 
opozorilnem shodu nadaljuje 
z aktivnostmi, s katerimi želi 
izboljšati položaj slovenskih 
kmetov. KGZS je konec ok-
tobra na Javno agencijo Re-
publike Slovenije za varstvo 
konkurence poslala dopis, s 

katerim je seznanila agencijo o zaskrbljujočem položaju v 
kmetijstvu.

Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije že dlje časa opozarja 
na slabšanje razmer v kmetijstvu, še zlasti v posameznih panogah 
kmetijske pridelave in prireje. Med drugim je KGZS opozorila na 
nujnost, da se ustavi uvoz kmetijskih pridelkov in živilskih izdelkov 
po nerazumno nizkih cenah, ki ne pokrivajo niti stroškov pridelave.

S tem problemom je KGZS seznanila tudi Javno agencijo RS 
za varstvo konkurence, kateri so predstavili nedovoljene prakse 
in pričakovano ravnanje  agencije v primeru njihovega pojava. Na 
KGZS se zavedajo, da je prepoznavanje, odkrivanje, dokazovanje 
in sankcioniranje  nerazumno nizkih cen zelo zapleteno, vendar 
ocenjujejo, da jih je tudi v kmetijstvu nujno preprečevati.

KGZS je predstavila tudi možnosti dokazovanja nerazumno niz-
kih cen v primarni pridelavi in prireji, s čimer želijo storiti vse, da bi 
se tovrstne prakse, ki uničujejo možnost dolgoročnega preživetja 
kmetijske pridelave v Sloveniji, odpravile. Za dolgoročno prežive-
tje kmetijstva je namreč pomembno, da delujejo mehanizmi, ki na 
trgu zagotavljajo take cene kmetijskih pridelkov, ki omogočajo ob-
stoj in razvoj kmetij.

(kgzs)

KGZS obvešča

Vir: splet

Foto: Miša Pušenjak

Med rdečimi ovršnimi listi božične zvezde se skrivajo majhni popki cvetov.

Foto: Miša Pušenjak

Avtohtona slovenska sorta Ptujska rdeča čebula, ki ima geograf-
sko zaščito pod imenom Ptujski lük. Najboljša čebula prihaja iz 
naših krajev.



Pevka Adele je na Youtubu 
predstavila že drugi singel z nove-
ga albuma 25, ki je bil objavljen 
20. novembra. Skladba z naslo-
vom When We Were Young je 
bila posneta v znanem studiu Th e 
Curch v Londonu. Pred kratkim 
je Adele ravno za omenjeno sklad-
bo dejala, da je njena najljubša na 
novi plošči. Po velikem uspehu 
prvega singla Hello, ki je že tri 
tedne na 1. mestu Billboardove 
lestvice, Adele tudi z novo sklad-
bo potrjuje, da je pred nami odli-
čen album, saj je s skladbo When 
We Were Young le v nekaj urah 
od objave zabeležila kar 128.000 
pregledov. Za dodatno dobro raz-
položenje pri Adele so poskrbeli 

pri glasbeni reviji Billboard, ki je 
njen drugi album 21 postavila na 
1. mesto lestvice Top 200 najbolj-
ših albumov vseh časov. Album 21 
je bil izdan leta 2011, na njem pa 
najdemo tudi uspešnici Rolling in 
the Deep in Set Fire to the Rain. 
Za omenjeni album je Adele pre-
jela tudi 6 grammyjev. 

���
Angleški rock glasbenik Ro-

ger Waters je napovedal, da bo 
prihodnje leto objavil svoj novi 
samostojni studijski album. Po 
25 letih premora bo to tako nje-
gov četrti solo studijski projekt. 
Tretji album Amused to Dead je 
izdal leta 1992. Naj spomnimo, 
Roger Waters je leta 1965 skupaj 
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Roger Waters
Foto: splet

11. –LO –HEELLO – ADELE AD
22. TODAY'S THE DAY DAY'S THTOTODAAY'S Y – PINK 
3. ON MY MIND –Y MIY M – ELLIE GOULDING ELLIE GOULDING
4. BOOK OF LOVE –FOF  FELIX JAEHN/POLINAAFELIX JAEHN/
5. WRITING'S ON THE WALL –NG'S E W  SAM SMITHHAM 
6. HOTLINE BLING –NE BLIN  DRAKEDR
7. LOOKING UP –G UP –NG  ELTON JOHN TO
8. RUNNIN' (LOSE IT ALL) –IN LOSEN' (L  NAUGHTY BOY FT. Y BOYOY FFT
BEYONCE, ARROW BENJAMINE, RROW, AR
9.  LIKE I'M GONNA LOSE YOU –'M G NNAGON  MEGHAN TRAINOR GHAHAN TR
FT. JOHN LEGENDN LE NDEGEN
10. SORRRY –– STIN BIEBERST JUS
11. LOCKED AWAY –KED AED AWA  R CITY FT ADAM LEVINEM LEVININ

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

nes in nekateri ostali. V sklopu 
turneje Prince Spotlight: Piano 
& A Microphone je Prince name-
raval koncertirati v 16 evropskih 
mestih, vključno z dvema nasto-
poma v pariški operni hiši Palais 
Garnier.

���
Slavni angleški pevec David 

Bowie (David Robert Jones) bo 
8. januarja prihodnje leto izdal 
novi studijski album z naslovom 
Blackstar. Pred dnevi so že ob-
javili tudi dvominutni posnetek 
prve skladbe, ki se pojavlja tudi 
v seriji Th e Last Panthers režiserja 
Johana Rencka. Album Blacks-
tar bo izšel na dan, ko bo David 
Bowie dopolnil 69 let. Gre za 25. 
album Davida Bowieja, zadnji al-

bum Th e Next Day je izšel pred 
tremi leti.

���
Angleški pevec Ed Sheeran 

še naprej postavlja rekorde. Med 
njegove najnovejše podvige sodi 
tudi ta, da se je uspel s svojim al-
bumom X kar 73 tednov obdržati 
med desetimi najboljšimi albumi 
v Veliki Britaniji. S tem je postal 
prvi britanski izvajalec, ki mu je 
uspelo kaj podobnega. Album 
X je Sheeran izdal leta 2014, do 
danes pa ga je samo v Veliki Brita-
niji prodal v več kot 10-milijonski 
nakladi. Največje uspešnice na al-
bumu so bile skladbe Photograph, 
Th inking Out Loud, I See Fire, 
Bloodstream in Sing.

Janko Bezjak

z Nickom Masonom, Richardom 
Wrightom in Sydom Barrettom 
ustanovil legendarno zasedbo 
Pink Floyd. Pink Floydi sodijo 
med največja imena rock glasbe in 
so pomembno vplivali na razvoj 
te glasbene zvrsti. Njihov železni 
repertoar sestavljajo uspešnice, 
kot so Another Brick in the Wall, 
Wish You Were Here, Learning to 
Fly, Hey You in Money.

���
Po terorističnem napadu na 

Pariz so se številni svetovni glasbe-
ni zvezdniki odločili za odpoved 
oz. prekinitev svojih koncertnih 
turnej po Evropi. Med prvimi je 
turnejo odpovedal ameriški glas-
benik Prince, kmalu so se mu pri-
družili še U2, Foo Fighters, Ma-
rilyn Manson, Motörhead, Defto-

S svetovne glasbene sceneS svetovne glasbene scene

Projekt Nadgradnja odseka glavne železniške 
proge Dolga Gora–Poljčane teče po načrtih
Na odseku železniške proge med Dolgo Goro in 
Poljčanami se izvajajo dela za posodobitev žele-
zniške proge v skupni dolžini slabih 7,5 km. Odsek 
dvotirne glavne železniške proge Dolga Gora–
Poljčane zajema dela na nadgradnji levega tira 
v dolžini 7,48 km ter nadgradnjo desnega tira v 
dolžini 7,44 km. Nadgradnja tirnih naprav na le-
vem tiru se je pričela meseca maja 2015 in je bila 
zaključena konec meseca avgusta 2015. Nadgra-
dnja tirnih naprav na levem tiru se je pričela takoj 
po zaključku del na levem tiru in bo zaključena do 
konca leta 2015. 

V okviru projekta je v letih 2014 in 2015 predvidena nad-
gradnja levega tira na odseku Dolga Gora–Poljčane v skupni 
dolžini 7,477 km in desnega tira na istem odseku v skupni 
dolžini 7,442 km; sanacija 35-metrskega dela perona ob le-
vem tiru na železniški postaji Dolga Gora in celotnega perona 
ob desnem tiru v dolžini 150 m; sanacija objektov spodnjega 
ustroja; vgradnja tampona, ureditev odvodnjavanja progovne-
ga telesa ter obnova treh nivojskih prehodov, ki bodo tlakovani 
z montažnimi gumijastimi ploščami, ter obnova vozne mreže, 
ureditev signalnovarnostnih in telekomunikacijskih naprav.

Pogodba za izvedbo del za projekt je bila s konzorcijem 
podjetij JV OHL, a. s., in Gorenjsko gradbeno družbo, d. d., 
podpisana maja 2014. Vrednost pogodbenih del znaša 23,5 
milijona evrov brez DDV. Na podlagi izdane Odločbe št. KS 
OP ROPI/1/1/Dolga Gora–Poljčane/0 o dodelitvi sredstev bo 
projekt sofinanciran tudi s kohezijskimi sredstvi, predvidoma v 
višini 18,5 milijona evrov.
O projektu Nadgradnja odseka glavne železniške 
proge Dolga Gora–Poljčane 

Osnovni namen projekta je zagotavljanje normalnega teh-
ničnega stanja javne železniške infrastrukture ter s tem poveča-
nje varnosti in urejenosti železniškega prometa. Odsek, ki leži 
na glavni železniški progi št. 30 na relaciji Zidani Most–Šen-
tilj–državna meja, je namreč sestavni del javne železniške infra-

strukture v Republiki Sloveniji in je pomemben predvsem v mednarodnem 
tovornem prometu na smeri severovzhod–jugovzhod. 

V okviru projekta bo izvedena nadgradnja proge na odseku Dolga Gora–
Poljčane, ki zajema nadgradnjo levega tira (od km 552+771 do km 560+250) 
ter nadgradnjo desnega tira (od km 552+808,16 do km 560+250). Obravna-
vani odsek proge leži na dvotirni, elektrificirani glavni progi št. 30 Zidani 
Most–Šentilj med odjavnico Dolga Gora in postajo Poljčane. Glavna proga 
št. 30 Zidani most–Šentilj–državna meja je del proge Dunaj–Trst, ki je bila 
zgrajena pred okrog 160 leti. 

Proga je dvotirna na odseku Zidani Most–Maribor, naprej pa enotirna 
in je bila elektrificirana med leti 1973 in 1974. Obravnavani odsek proge 
poteka večinoma po zelo razgibanem terenu pobočij hribov Dolga Gora in 
Zbelovska Gora. S tehničnega vidika je odsek dotrajan, njegovo vzdrževanje 
pa ekonomsko neracionalno in tehnično neučinkovito ter pogojeno le z zago-
tavljanjem varnostnih parametrov za odvijanje železniškega prometa. Na od-
seku proge Dolga Gora–Poljčane se nahaja vrsta objektov spodnjega ustroja, 
ki se v okviru obnove proge sanirajo ali v celoti zamenjujejo z novimi. Na od-
seku se nahajajo štirje nivojski prehodi in predor Lipoglav, ki je bil leta 1996 
saniran (hidroizolativne zaščite in ojačitve konstrukcije predora). Električna 
vozna mreža je bila na tem odseku izvedena v letih 1973–1974. Nameščeni so 
bili vozni vodi standardnega preseka 320 mm2, ki so oprti na tipske drogove 
vrste LS. Izolacija vodov je izvedena s tipskimi porcelanskimi izolatorji.

Nadgradnja celotnega odseka proge bo omogočala dvig kategorije proge 
na D4 (22,5 t/os in 80 t/m), s čimer bo zagotovljena hitrost vlakov Vmax = 
70–120 km/h. V okviru obnove obeh tirov je predvidena tudi sanacija po-
škodovanih in dotrajanih objektov spodnjega ustroja ter vgradnja tampona z 

ureditvijo odvodnjavanja progovnega telesa. Vgradnja tampona debeline 70 
cm se izvaja na celotnem odseku proge, razen na premostitvenih objektih, 
kjer nad vrhom konstrukcije ni dovolj prostora za vgradnjo. Pod tamponom 
bo zaradi glinaste zemeljske podlage položen ločilni geosintetik. Na odsekih 
proge v vkopu in v mešanem profilu se izgrajujejo nove drenaže in odprti 
jarki. Poleg obnove tirnih naprav so predvidena tudi obnovitvena dela na 
šestnajstih premostitvenih objektih, sedmih podpornih zidovih, petih opor-
nih zidovih in na predoru Lipoglav.

Na celotnem odseku proge bo v zgornji ustroj tirov v celoti vgrajen nov 
material. Obnova vozne mreže na odseku Dolga Gora–Poljčane predvideva 
enako uporabo nosilnih konstrukcijskih elementov vozne mreže, kot so ob-
stoječi. Za temelje novih drogov pa so predvideni armiranobetonski temelji, 
na katere se bodo drogovi pritrjevali preko sidrnih vijakov vezanih v armatu-
ro temeljev. Prestavitev kablov bo izvedena na način, da ne bo ovirala ostalih 
napeljav in naprav na območju določenega objekta. 

Z omenjenimi ukrepi bo dosežen dvig kategorije iz C3 (20 t/os in 72 kN/m) na 
D4 (22,5 t/os in 80 kN/m)

Operacijo delno 
financira Evropska unija, 
in sicer iz Kohezijskega 
sklada. Operacija 
se izvaja v okviru 
Operativnega programa 
razvoja okoljske in 
prometne infrastrukture 
za obdobje 2007–2013 
razvojne prioritete: 
železniške infrastrukture 
KS; prednostne 
usmeritve železniške 
infrastrukture.

Z omenjenimi ukrepi bo dosežen dvig kategorije s C3 (20 
t/os in 72 kN/m) na D4 (22,5 t/os in 80 kN/m), povečana bo 
prepustna in prevozna zmogljivost proge, skrajšani bodo 
vozni časi in znižani stroški vzdrževanja.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: testo: 250 g bele moke, 125 g masla, ščep soli, 3 jedilne žlice sladkorja, 1 rumenjak, voda; 
nadev: 300 g zrelih sliv, 2 jajci, 2 dl sladke smetane, 100 g sladkorja, 2 vaniljeva sladkorja; smetana.
V moko vmešamo ščep soli, dodamo rumenjak in narežemo maslo. Zamesimo gosto, trdo testo; po 
potrebi dodamo nekaj jedilnih žlic vode. Testo oblikujemo v kroglo in ga pokritega pus�mo počiva� na 
hladnem vsaj pol ure. Že pripravljeno testo predenemo v okrogli model, ga prepikamo z vilicami in nanj 
naložimo razkoščičene slive. Pečemo 15 minut pri 180 stopinjah Celzija. Medtem v mešalniku penasto 
umešamo dve jajci, sladkor in vaniljev sladkor, mleko in smetano. Testo s slivami vzamemo iz pečice, 
zalijemo s kremo in pečemo še 20 minut pri 170 stopinjah Celzija. POkrasimo s stepeno sladko smetano.

Sestavine: 170 g krompirja, pol čebule, 20 g slanine, 10 g pšenične bele moke, 1 jajce, sol, poper, 
majaron, drob�ne.
Krompir skuhamo v olupkih v slani vodi. Nato ga olupimo in pretlačimo. V ponvi segrejemo malo olja 
in na njem prepražimo sesekljano čebulo in na majhne koščke narezano slanino. Krompirju dodamo 
čebulo, slanino, moko, jajce, sol, poper in majaron. Dobro premešamo. Oblikujemo polpete in jih 
povaljamo v drob�nah. Spečemo jih v vročem olju. (Če si jih pripravimo več, jih lahko tudi zamrznemo 
in spečemo kdaj drugič.)

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

grahova kremna juha, 
krompirjevi polpeti, 
solata, slivova pita

golaž s polento, 
kompot

dušena kisla repa s 
smetano, kašnice, 
sadje

juha, testenine z 
gobami, solata, 
skutine palačinke

segedin golaž, 
krompir v kosih, 
sadna torta

juha, ocvrt piščanec, 
riž, rdeča pesa v 
solati, orehov kipnik

kuhana govedina, 
špinača, pire 
krompir, sadje

Krompirjevi polpeti Slivova pita

Pod drobnogledom ZPS  � Test mocarele iz kravjega in bivoljega mleka

Na vrhu trgovske znamke, ki tudi najmanj stanejo
Mocarela je mehak sir, nežnega okusa, ki se lupi v plasteh, njegova domovina je Italija, danes pa ga največ proizvedejo v Ameriki. Utrl si je pot tudi do slovenskih 
potrošnikov. Na ZPStest je bilo uvrščenih 13 vzorcev mocarele (osem iz kravjega in pet iz bivoljega mleka).

Foto: Splet

cu mocarele iz bivoljega mleka nismo 

našli proteinov iz kravjega mleka. Po-

vedano drugače, naši vzorci mocarele 

iz bivoljega mleka niso vsebovali krav-

jega mleka, kar je za potrošnike vseka-

kor dobra novica.«

Ali ste vedeli:
Kaj pomeni 
mlečna maščoba 
v suhi snovi?

Potrošniki na ZPS večkrat naslovijo 

vprašanje, kaj na označbi sirov pomeni 

navedena »količina mlečne maščobe v 

suhi snovi«, saj so opazili, da se ta vre-

dnost precej razlikuje od vrednosti za 

maščobo, ki jo proizvajalec navede v 

hranilni tabeli. V hranilni tabeli je na-

vedena absolutna vrednost maščobe 

v izdelku; pri mocareli je ta na primer 

okoli 20 gramov in ni enaka oz. je bi-

stveno manjša od navedene mlečne 

maščobe v suhi snovi. Ta je bila pri 

večini naših vzorcev od 45 do 60 %. 

Če nas zanima, koliko maščobe s pre-

hranskega vidika vsebuje sir, potem je 

pomembna tista vrednost, ki je nave-

dena v hranilni tabeli. Vsebnost mleč-

ne maščobe v suhi snovi pa določa tip 

sira. Glede na to sire v osnovi delimo 

na mastne, polmastne in četrtmastne. 

Delimo pa jih tudi glede na vsebnost 

suhe snovi (teža vseh sestavin sira brez 

vode: maščobe, beljakovine, sladkorja 

(laktoza), vitaminov, mineralov), in si-

cer na trde, poltrde in mehke. Glede na 

vsebnost maščobe v suhi snovi sodijo 

naši vzorci med mastne sire, po vseb-

nosti suhe snovi pa med mehke sire.

Za mocarele iz kravjega mleka 
so na ZPS odšteli od 4,72 do 12,56 
evra za kilogram, za mocarele iz 
bivoljega mleka pa med 13,27 in 
21,68 evra za kilogram. V obeh pri-
merih je zmagala trgovska znam-
ka, za katero so odšteli najmanj 
med testiranimi vzorci.

Mocarela je sir iz vlečenega testa 

(imenujejo ga tudi »pasta filata«), ki je 

narejen po posebnem proizvodnem 

postopku. Nekateri mocarelo zelo ce-

nijo, drugi pa menijo, da je to »dolgo-

časen« sir brez okusa, neprivlačne bele 

barve in z gumijasto teksturo. »Kakšen 

vtis dobimo o mocareli, je zagotovo 

največ odvisno od njene kakovosti. Ka-

kovostna mocarela mora biti mlečno 

bele do rahlo rumenkaste barve, zelo 

mehka in elastična, a ne gumijasta, niti 

žilava, zrnata ali sluzasta. Imeti mora 

vonj po mleku ali smetani, ne sme 

pa biti kisel,« je poudarila značilnosti 

kakovostne mocarele dr. Tanja Pajk 

Žontar iz Zveze potrošnikov Slovenije 

in dodala: »Okus in tekstura mocarele 

lahko zavedeta običajnega potrošnika, 

saj dajeta vtis, da to živilo ne vsebuje 

veliko maščobe, kar pa ne drži. V mo-

careli je namreč kar nekaj maščobe, v 

naših vzorcih je je bilo v povprečju 20 

gramov v 100 gramih, kar je približno 

toliko, kot je najdemo npr. v sirnih na-

mazih, topljenem »trikotnem« siru, siru 

za toast. Res pa je, da mocarela v pri-

merjavi z večino drugih sirov vsebuje 

manj maščobe.«

Je res iz bivoljega 
mleka?

Na ZPStest smo vključili tudi pet mo-

carel, ki naj bi bile iz bivoljega mleka, 

saj nas je zanimalo, ali smo potrošniki 

lahko prepričani, da je v mocareli iz bi-

voljega mleka res samo bivolje mleko 

ali pa so del tega mleka morda nado-

mestili s (cenejšim) kravjim? »Glede na 

to, da je goljufij s hrano vse več in je 

eden glavnih motivov za tako početje 

finančna korist, je vprašanje več kot 

smiselno. Bivolica da namreč bistveno 

manj mleka kot krava, zaradi česar je bi-

volje mleko dražje od kravjega in zato 

so tudi izdelki iz bivoljega mleka draž-

ji,« je predstavila razlog tega testiranja 

Tanja Pajk Žontar iz Zveze potrošnikov 

Slovenije in dodala: »Niti v enem vzor-

Foto: Splet
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Mocarela sodi med živila, ki vsebujejo 
razmeroma malo soli

Na ZPS smo ob testiranju živil vedno pozorni tudi na vsebnost soli. 
Mocarela sodi med živila, ki vsebujejo razmeroma malo soli, v večni 
primerov pa je bila na embalaži navedena vrednost za sol ali natrij 
identična analitično določenim količinam soli.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 24. do 30. novembra 2015
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku  �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven � ☺☺☺ €€ �

Bik ��� ☺☺ € ��

Dvojcka �� ☺☺☺ €€ ���

Rak �� ☺ €€€ �

Lev � ☺☺ €€ ���

Devica ��� ☺ €€€ ��

Tehtnica �� ☺☺☺ € ���

Škorpijon ��� ☺ €€ ��

Strelec � ☺☺ €€€ �

Kozorog �� ☺☺☺ € ��

Vodnar � ☺☺ €€€ �

Ribi ��� ☺ €€ ��

Vam je kakšna fotografija Vam je kakšna fotografija 
posebej uspela? Se vam zdi, posebej uspela? Se vam zdi, 
da bi bila zanimiva tudi dru-da bi bila zanimiva tudi dru-
gim bralcem? Pošljite nam gim bralcem? Pošljite nam 
jo, pa bomo izbrali najza-jo, pa bomo izbrali najza-
nimivejšo. Naš elektronski nimivejšo. Naš elektronski 
naslov: nabiralnik@radio-te-naslov: nabiralnik@radio-te-
dnik.si. Fotografija naj bo v dnik.si. Fotografija naj bo v 
formatu »jpg« in dovolj velika formatu »jpg« in dovolj velika 
za objavo v časopisu (vsaj za objavo v časopisu (vsaj 
300 kB - raje več). Pripišite 300 kB - raje več). Pripišite 
še avtorja fotografije in opi-še avtorja fotografije in opi-
šite, kdaj in kje je fotografija šite, kdaj in kje je fotografija 
nastala. Veselo na delo!nastala. Veselo na delo!

»To je kosilo na domači »To je kosilo na domači 
zelenici,« je ob današnji fo-zelenici,« je ob današnji fo-
tografiji tedna pripisal Miran tografiji tedna pripisal Miran 
Kolar iz Tržca in še dodal, Kolar iz Tržca in še dodal, 
da gobicam verjetno zelo da gobicam verjetno zelo 
ustreza klima domačije, saj ustreza klima domačije, saj 
jih je na istem mestu vsako jih je na istem mestu vsako 
leto več.leto več.

Foto: Miran Kolar

Torek, 24. november

10:00 Ptuj, CSD: okrogla miza, Pot žrtve nasilja v družini skozi 
postopke zakonodaje, Varna hiša Ptuj in društvo Ars Vitae

11:00 Dornava, kulturna dvorana: prireditev ob državnem prazniku, 
dnevu Rudolfa Maistra

17:30 Ptuj, zasebni vrtec Vilinski gaj: Šola za starše, Celostni ukrepi 
pri težavah z dihali, 2. del, duševni nivo, Jasna Matjašič

18:00 Cirkovce, dvorana: prireditev Otroci pojejo slovenske pesmi 
in se veselijo, Radio-Tednik Ptuj

18:00 Ptuj, Miheličeva galerija: predavanje Palmira, ljubezen moja, 
dr. Verena Vidrih Perko, usoda UNESCO-ve svetovne kulturne 
dediščine v Siriji

18:00 Ptuj, Spuhlja, večnamenska dvorana: zbor občanov ČS Spu-
hlja, nadaljnji razvoj Centra za ravnanje z odpadki

Sreda, 25. november

10:00 Vitomarci, večnamenska dvorana: 17. občinski praznik 
kuharski tečaj, peka peciva, Društvo gospodinj Vitomarci

17:00 Drbetinci, kmečki turizem Pri kapeli: delavnica Pokušnja in 
kemična analiza mladega vina, Vinogradniško-sadjarsko 
društvo Vitomarci

18:00 Cerkvenjak, Dom kulture: predavanje Varna in pravilna ude-
ležba voznikov v prometu, krožišča ...

18:00 Dornava, večnamenska dvorana: Otroci pojejo slovenske 
pesmi in se veselijo, Radio-Tednik Ptuj

19:00 Ptuj, DomKulture Muzikafe: Huda pokušnja, pisatelj in aktivist 
Lenart Zajc in vinar Davit Ugrekhelidze

Četrtek, 26. november

12:00 Slovenska Bistrica, viteška dvorana gradu: slovesnost ob 
25-letnici tednika Panorama, 100. srečanje kluba novinarjev, 
razglasitev direktorja leta 2015, razstava novinarskih fotogra-
fi j

17:00 Ormož, vinska klet: slavnostno odprtje sodobnega dela kleti, 
penine

17:00 Ptuj, Narodni dom: Vrtec za starše, Kako ljubijo otroci
18:00 Markovci, športna dvorana: Otroci pojejo slovenske pesmi in 

se veselijo, Radio-Tednik Ptuj
18:00 Ptuj, Domkulture Muzikafe: prireditev ob 100. obletnici avstro-

ogrskega taborišča Sternthal pri Ptuju, Zgodovinsko društvo 
Kidričevo

Petek, 27. november

17:00 Ptuj, športna dvorana OŠ Ljudski vrt: prireditev, posvečena lju-
bečemu odnosu in vzajemnemu učenju med vnuki in starimi 
starši, gost predsednik RS Borut Pahor

18:00 Cirkulane, stara večnamenska dvorana: veseloigra Trikrat 
hura za ženske, dramska skupina KTD Selce

18:00 Poljčane, OŠ: dobrodelni božično-novoletni koncert ter sejem 
božično-novoletnih izdelkov učencev

18:00 Vitomarci, večnamenska dvorana: 17. občinski praznik, 
vinsko kulinarični večer Vino v čaši pri Andraši, Vinogradiško-
sadjarsko in turistično društvo Vitomarci

19:30 Ptuj, Mestno gledališče Ptuj: Pašjon, Iztok Mlakar, za abonma 
Tespis in Orfej in za izven

21:00 Ptuj, CID: Jazz v Cidu, Lela in Joe Kaplowitz

Mestni kino Ptuj

Torek, 24. november: Z dojenčkom v kino; Velike oči.
Četrtek, 26. november: fi lm Ti me nosiš, pogovor z Natašo Čebulj – 

Kako ljubijo otroci.
Petek, 27., in sobota, 28. november: 16:00 Dobri dinozaver; 18:00 

J...se, profesor; 20:00 Steve Jobs.
Nedelja, 29. november: 16:00 Dobri dinozaver; 18:00 Steve Jobs; 

20:00 Ti me nosiš.

Prireditvenik 

Foto tednaFoto tedna  �� Bralci fotografirajo Bralci fotografirajo

… da se poetovionska me-

stna oblast ravna po zdra-

vi kmečki logiki: najprej 

štal'ca, potem pa krav'ca.

… da so lokacijo Zavoda 

za turizem že določili, pred-

videli tudi sredstva za krmo, 

javno pa se še vedno ne ve, 

kdo bo privezan k jaslim; 

menda se nekateri nagibajo 

k sodobnejši, prosti reji.

… da so staro šolo v Nara-

plju čez noč podrli zaradi 

bojazni, da bi v njej naselili 

migrante.

… da so bile viole štirinaj-

sti igralec Olimpije, saj so z 

Vidi se …
… da je dežela pod Alpami 

še vedno razdeljena zara-

di starih zamer; ko se je na 

nadvozu sredi prestolnice 

pojavil napis JANŠA POMA-

GAJ, se je brž našel nekdo, ki 

je zbrisal črko P. In tako je 

ostalo: JANŠA OMAGAJ.

Govori se …
… da bi bilo tudi v našem 

parlamentu včasih dobro 

aktivirati kakšen solzivec, 

da bi se zasolzili tudi po-

slanci, ne samo navadni dr-

žavljani pred malimi ekra-

ni.

… da je bila na nedavnem 

praznovanju 60-letnice po-

etovionske gasilske zveze 

najdražji del proslave sicer 

odlična mega pogostitev.

… da bo ustanovitev zavo-

da zmanjšala zaposlenost v 

Poetovioni za šest iskalcev, 

sicer dobro plačanih delov-

nih mest.

Vroča linija Radia Ptuj 
V tokratni Vroči liniji bo

Natalija Škrlec s svojimi gosti govorila 
o zimski opremi vozil. 

 Vroča linija na Radiu Ptuj v četrtek, 
26. novembra ob 16. uri.

V Vroči liniji boste lahko sodelovali tudi vi!

Foto: Tajno društvo PGC

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Če ste nesrečni, spomnite se tistih, ki so nesrečnejši 

od vas; to je preizkušen recept.« Neznan avtor

***
»Največje bolečine si zadajamo sami.« Sofokles

***
»Včasih nesreča vlije v človeka moč, živahnost in 

svojevrsten zagon, precej podoben tistemu, ki ga 

lahko da največja sreča.« Francoise Sagan

***
»Tisti, ki jemljejo, ponavadi niso srečni, srečni so 

tisti, ki dajejo.« Charles H. Burr

***
»Za srečo je potrebna svoboda, za svobodo je 

potreben pogum.« Neznan avtor

***
»Živi danes! Smej se danes! Danes bodi srečen!« Phil 

Bosmans

***
»Samo srečen človek lahko osrečuje druge ljudi.« Phil 

Bosmans

8 3 6

5 9

7 2 5

4 1

6 5 9 7

4 1

5 3 1

3 4

7 9 8

baklami izsilile podaljšek, v 

katerem je padel izenačujo-

či gol.

… da so naši orli bolj sta-

bilni v zraku kot vijoličasti 

na zelenici.

… da bo skakalni trener 

Jonas čez dve leti lahko se-

stavil ekipo Prevc.

… da je v svetu Srbija pre-

poznavna po Đokoviču, 

Hrvaška po znanem stano-

valcu Remetinca, Sloveni-

ja pa po sicer skromnemu 

boksarju iz Gabrnika, ki je 

kljub slavi ostal človek z ve-

liko začetnico.
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Mali oglasi

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ODKUPUJEMO debele krave in 
telice za zakol. Plačilo takoj!!! 
Tel. 040 179 780.

SHRAMBA, montaža, centrira-
nje, avtooptika in prodaja av-
toplaščev. Vulkanizerstvo Lamot, 
Ulica svobode 13, 2204 Miklavž 
na Dravskem polju. Tel. 02 629 
62 77.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

�
��
��

��
�	

�
��

��
��

��
�
��

�

��
��

��
��
�
	�
���
��
�

��


��

Ljubitelji oddaje Z glasbo do srca. Ponovno vabljeni na veselo druženje, 
ki bo 25. novembra, na katarinino, med 10. in 14. uro na ptujski tržnici. 

Z vami bom Marjan, ki sem v svojo družbo samo za vas povabil Marjana 
Zgonca in klapo Mediteran, Viktorijo, Mili, Marka Mulca, letošnje zma-
govalce ptujskega festivala ansambel Žargon, Zlatka Dobriča, Wernerja 
in Sašo Lendero. 

Ko bo na Ptuju katarinin sejem, 25. novembra, si vzemite čas za prijatelje 
in pridite na ptujsko tržnico, kjer dobre volje ob prijetni glasbi nastopajočih 
ne bo manjkalo. Vabi družba Radio-Tednik Ptuj.
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KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.

PRODAM mešan gozd (bukev, hrast) 
v Sp. Leskovcu (Strmec) v izmeri 30 
arov. Cena po dogovoru. Inf. na tel. 
041 467 851.

PRODAM 200-kg svinjo domače reje. 
Tel. 041 327 029.

PRODAM vino refošk, malvazijo, ru-
meni muškat, rose. Vina prodam tudi 
kot poslovna darila. Količinski po-
pust. Telefon 041 281 393.

KUPIM goveje rešetke, dolžina 3 me-
tre, širina poljubna. Tel. 031 547 002.

MOTORNA VOZILA

S prijatelji v 
SALZBURG

Predbožični izlet (19. 12. 2015) po akcijski ceni 49 ��na osebo 
za poslušalce Radia Ptuj in bralce Štajerskega tednika.
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Tiho, tiho mi srce zaspi,
tam pod rušo, tam so tihi sni,
tam je mir, ki tu ga človek išče.
  (K. H. Macha)

ZAHVALA
Ob izgubi mame, babice, prababice in 
tašče

Ane Vučak
IZ BRATISLAVCEV 55
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, 
ki ste jo v tako lepem številu pospremili na njeni zadnji 
poti. Hvala za darovano cvetje, sveče in darovane maše. 
Hvala pogrebnemu zavodu Mir, godbeniku za odigrano 
Tišino, pevcem DU Polenšak, gospodu župniku za opra-
vljen obred. Govornicama za ganljiv govor slovesa. Hvala 
tudi ge. Katarini Miklič za opravljeno molitev, sosedoma 
g. Mirku Grilu in Jožici Skledar za vso pomoč in podporo.

Žalujoči: vsi njeni

KLIC DOBROTE
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Cestno podjetje Ptuj (CPP) v 

Podravju skrbi za vzdrževanje 

1.458 km cest. Od tega 926 km 

občinskih in 532 km državnih. 

Za državne ceste so koncesio-

nar na celotnem ptujskem in 

ormoškem območju ter deloma 

na mariborskem. Občinske ce-

ste kot koncesionar ali pogod-

beni partner vzdržujejo v obči-

nah Poljčane, Makole, Majšperk, 

Kidričevo, Žetale, Videm, Hajdi-

na, Cirkulane, Zavrč, Markovci, 

Gorišnica, Dornava, Juršinci, Sv. 

Andraž, Trnovska vas in Podleh-

nik. Vodja rednega vzdrževanja 

in varstva cest pri CPP Dušan 

Sagadin pravi, da imajo za leto-

šnjo zimsko sezono trenutno na 

zalogi 2.200 ton soli in 800 m3 

drobljenca. »Posipni materiali 

se po porabi sprotno dobavlja-

jo. V zimski službi sodeluje sto 

sodelavcev CPP in 37 koope-

rantov. Na razpolago imamo 30 

vozil, opremljenih s plugi in po-

Podravje � Prihaja zima, z njo pa na cestah poledica, sneg in brozga

CPP v Podravju vzdržuje 1.458 km 
državnih in občinskih cest
Po obdobju sončnega in toplega vremena je za nami nekoliko hladnejši konec tedna. Zima je pred vrati, v pripravlje-
nosti na spremenjene razmere na cestah so tudi že ekipe, ki skrbijo za zimsko službo. Zimska sezona na cestah se 
uradno začne 15. novembra.

Osebna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Rojstva: Vesna Žnidarič, 
Zamušani 78 a, Gorišnica – 
deček Vito; Vesna Čuček, Go-
rišnica 47, Gorišnica – deček 
Timotej; Urška Cheban, Trg 9, 
Rogatec – deček Mitja; Miha-
ela Novak, Rucmanci 15, Sve-
ti Tomaž – deček Anže; Katja 
Zemljarič, Stojnci 135 b, Mar-
kovci – deček Matija; Manue-
la Kaisersberger, Gerečja vas 
19, Hajdina – deček Tine; Pe-
tra Planinšek, Župečja vas 2, 
Lovrenc na Dr. polju – deček 
Luka; Eva Matjašič, Borovci 5 
b, Markovci – deček Tian; Na-
talija Raišp, Trnovska vas 14, 
Trnovska vas – deček Jaka.
Umrli so: Rozalija Rašl, roj. 
Grandušek, Placar 61, roj. 
1933 – umrla 7. novembra 
2015; Karol Levanič, Mestni 
Vrh 15, roj. 1930 – umrl 11. 
novembra 2015; Mitja Kolar, 
Drstelja 21, roj. 1972 – umrl 
11. novembra 2015; Bran-
ko Kozel, Veliki Okič 7, roj. 
1956 – umrl 10. novembra 
2015; Jožefa Veselič, roj. Ver-
šič, Mala vas 1, roj. 1929 – 
umrla 14.11.2015; Katarina 
Škerget, roj. Hrtiš, Lovrenc 
na Dravskem polju 37 A, roj. 
1937 – umrla 12. novembra 
2015; Vladimir Kajzovar, Jelo-
vice 42, roj. 1956 – umrl 16. 
novembra 2015; Viktor Kozel, 
Ptuj, Selska c. 37, roj. 1932 
– umrl 17. novembra 2015; 
Ana Krajnc, roj. Čuš, Novinci 
10, roj. Roj. 1922 – umrla 17. 
novembra 2015; Marija Jus, 
roj. Sledič, Stoperce 7, roj. 
1919 – umrla 19.11.2015.
Poroki – Ptuj: Drago Lozin-
šek, Krčevina pri Vurbergu 
108, in Heidi Bigi Flik, Nem-
čija; Miloš Ilić, Breznica 33, in 
Klara Bigec, Sodnice 11 a.

Danes bo na Primorskem delno 
jasno, pihala bo šibka do zmerna 
burja. Drugod bo pretežno oblačno, 
ponekod v osrednji Sloveniji bo lah-
ko rahlo naletaval sneg.

Najnižje jutranje temperature 
bodo okoli 0, v alpskih dolinah do 
-5, na Primorskem okoli 4, najvišje 
dnevne od 0 do 4, na Primorskem 
do 9 stopinj C.

Obeti
V sredo bo na Primorskem in v 

višjih legah sprva precej jasno, po 
nižinah pa se bo večinoma zadrže-
vala nizka oblačnost. Burja na Pri-
morskem bo prehodno ponehala. 
Popoldne se bo od zahoda posto-
pno povsod pooblačilo.

V četrtek bo v zahodni Sloveni-
ji deloma jasno, drugod pretežno 
oblačno. Predvsem v južnih krajih 
bo občasno lahko rahlo snežilo. 
Pihal bo severovzhodni veter, na 
Primorskem šibka do zmerna burja.

Foto: Črtomir Goznik

Pred začetkom zimskega obdobja je treba izvesti pripravljalna dela, med katera sodijo priprava mehanizacije, opreme in posipnega 
materiala, namestitev dopolnilne prometne signalizacije in snežnih kolov.

Dolena � Franc umrl v strelskem obračunu

Napadalec naj bi bil 
dober strelec
V soboto okrog 18. ure se je v naselju Dolena začela doga-
jati prava drama. 52-letni domačin Franc Ribič je s strelnim 
orožjem grozil sosedom, s katerimi že več let ni bil v naj-
boljših odnosih.

Ribičevi sosedje so na pomoč poklicali policijo, sami so se pred 
napadalcem skrili v klet. Na kraj so prišli policisti, nato še sestava 
specialne enote. Okrog Ribičeve hiše so izvedli blokado območja, 
saj so domnevali, da se napadalec skriva v hiši. Ko je storilec v hiši 
prižgal luč, so bili pripravljeni na akcijo. A jih je 52-letnik prehitel. 
Prišel je iz hiše, začel streljati, pri tem ranil 44-letnega policista 
Danila Steinmana in njegovega policijskega psa. Po pripovedova-
nju domačinov naj bi se rafali strelnega orožja okrog 22. ure slišali 
približno deset minut. »Nekaj pred 22. uro se je v bližini objekta 
pojavil storilec, oborožen s strelnim orožjem. Pri sebi je imel av-
tomatsko puško kalašnikov. Po opozorilu policije je začel streljati 
na bližnjega policista in ga tudi zadel v levo stran prsnega koša. 
Krogla je prebila neprebojni jopič. Na srečo na takšnem mestu, da 
niso bili poškodovani vitalni organi. Napadalec je zadel tudi služ-
benega psa,« je pojasnil generalni direktor policije Marjan Fank 
in dodal, da so policisti na streljanje odgovorili: »Zaradi strelne 
poškodbe je storilec na kraju umrl. Po opravljeni preiskavi bomo 
sestavili komisijo, ki je ustanovljena za vsak smrtni primer v poli-
cijskih postopkih.«

Ranjenega policista so prepeljali na zdravljene v ptujsko bolni-
šnico, pes je moral na operacijo.

Brat in nečak pokojnega sta mnenja, da se dogodek ne bi smel 
končati tragično. Sprašujeta tudi, kdo bo pokril stroške pogreba: 
»Bodo stroške pokrili organi, ki so ga ubili?«

MZ

sipalci, ter 48 drugih specialnih 

strojev. Plužiti in posipavati zač-

nemo, ko za to nastopijo razme-

re: padavine, oprijemanje snega 

na vozišču, nizke temperature v 

času padavin …«

Zimsko obdobje traja od 15. 

novembra do 15. marca. V tem 

obdobju se ceste vzdržujejo v 

skladu z izvedbenim progra-

mom zimske službe, ki ga pri-

pravi izvajalec in ga najkasneje 

do 15. oktobra predloži v spre-

jem strokovni službi. Zimske 

razmere na cesti nastopijo ta-

krat, ko se ob sneženju sneg 

oprijema vozišča ali ko je vozi-

šče zasneženo ali poledenelo, 

promet pa zaradi tega oviran. 

Vzdrževanje prevoznosti cest je 

opredeljeno s prednostnimi ra-

zredi. V prvega in drugega sodi-

jo avtoceste, hitre, glavne in po-

membnejše regionalne ceste, 

na katerih je treba zagotoviti 

24-urno prevoznost oz. za regi-

onalke in hitre ceste prevoznost 

od 5. ure zjutraj do 22. ure zve-

čer. Šteje se, da je prevoznost 

zagotovljena, če višina snega ne 

presega 10 centimetrov. Za pre-

ostale ceste je dovoljena višina 

snega 15 centimetrov, promet 

pa je možen z uporabo zimske 

opreme na vozilih. Pri lokalnih 

cestah je prevoznost načeloma 

treba zagotoviti med 7. in 20. 

uro, izvajalci so dolžni upošte-

vati tudi krajevne potrebe. V 

obdobjih, ko obstaja nevarnost 

poledice, se izpostavljeni in 

prometno nevarni deli cest po-

sipajo proti poledici.

Pri vožnji po zasneženem 

vozišču morajo vozniki poskr-

beti za primerno hitrost, na 

vozilu mora biti nameščena 

zimska oprema (zimske pnev-

matike ali verige). Če vozilo ni 

ustrezno opremljeno, bodo po-

licisti voznika kaznovali z glo-

bo 40 evrov. Če voznik z vozila 

ne očisti snega ali ledu, tvega 

plačilo 200 evrov globe. Če ne 

upošteva prometne signalizaci-

je, ki označuje zimske razmere, 

zaradi katerih je prepovedan ali 

omejen promet, bo oglobljen s 

300 evri. Če pa bo zaradi vsega 

naštetega oviral promet, sledi 

kazen v znesku 500 evrov in pet 

kazenskih točk.

Po koncu zimskega obdobja 

je koncesionar dolžan s cestišča 

odstraniti ostanke posipnih ma-

terialov (peska), začasno dopol-

nilno prometno signalizacijo 

ter začasno prometno opremo.
Mojca Zemljarič

Foto: Om
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